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Ir spēks un prāts 
dzīvot godīgi
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K 
ārsavā dzimuša-
jam rīdziniekam 
Ventspils nova-
dā ir īpašums un 
šejienes mežus 

viņš pazīst un apmeklē jau 
vairākus gadu desmitus, 
jo situāciju tajos savulaik 
pārraudzījis un kontrolē-
jis kā Valsts medību saim-
niecības darbinieks. Kopā 
ar kolēģiem tos izstaigājis 
arī, būdams aktīvs un veik-
smīgs mednieks un viens 
no retajiem, kam ir vilku 
“piegaudošanas” prasme. 
Taču pēdējā laikā stāvēšanu 
mastā vai uz gaidi viņš  aiz-
vien biežāk aizstāj ar meža 
zvēru, dzīvnieku un dabas 
neparastuma tveršanu foto 
un video kamerās. 

TĒRAUDA LOŽU 
KRUSTTĒVS

 “Jau sen vairs uz mežu 
neeju tikai “pēc gaļas”. 
Diemžēl dabas skaistu-
ma un dzīvīguma baudīša-
nu varu atļauties tikai pa 
retam. Kurzemes  krāšņu-
ma  un mežu bagātības 
vēl labākai iepazīšanai man 

katastrofāli pietrūkst laika, 
jo esmu uzņēmējs,” Aivars 
skaidro, ka viņam dzīvē 
tomēr ļoti paveicies –  biz-
ness ir ne vien viņa mai-
zes darbs, bet vienlaicīgi arī 
gandrīz tāds kā hobijs, tur-
klāt bezgala aizraujošs un 
ar medībām saistīts. 

Aivara pirms septiņ-
padsmit gadiem dibinātais 
uzņēmums SIA “D Dupleks” 
ir viens no retajiem pasau-
lē, kas ražo inovatīva parau-
ga tērauda lodes plast-
masas ietvarā gludstob-
ru medību ieročiem, ko 
apstiprina pieci gludstob-
ra ieroču ložu munīcijas  
patenti.  Tā der ne tikai 
medniekiem, bet arī armi-
jas un iekšlietu struktūrām, 
Latvijā to pieprasa arī spor-
tisti, Nacionālie bruņotie 
spēki, Valsts un pašvaldības 

Uz tikšanos Ventspils 
vecpilsētā Aivars 
Dundurs ierodas, rokā 
turot šī rudens pagai-
dām vērtīgāko trofeju 
– Zūru mežos tuvplānā, 
miniatūrā videokamerā 
“notvertu” staltbriedi, 
kurš bauru  noskaņās 
purina ragus un nav 
pamanījis labi nomaskē-
jušos fotomednieku. 

Neieklausoties plašajos tranzīta un pārvadātāju nozares ekspertu un uzņēmumu iebildumos, valdība zaļzem-
nieka Māra Kučinska vadībā un par nozari atbildīgā Satiksmes ministrija ar Ulda Auguļa (ZZS) “svētību” 
turpina uzstāt uz nepieciešamību īstenot apjomīgo dzelzceļa elektrifikācijas projektu. Diemžēl, virzot projektu, 
tiek noklusēts, ka šis projekts var izmaksāt daudzkārt dārgāk, nekā iepriekš minēts. Biedrība “Baltijas asoci-
ācija – Transports un loģistika” (BATL) atklājusi, ka no sabiedrības tiek slēpta patiesā dzelzceļa elektrifikācijas 
cena – kopējās projekta pirmās kārtas izmaksas būs vismaz par 230 mlj. eiro lielākas un pārsniegs 670 mlj. 
eiro. Turklāt ar elektrifikācijas projekta īstenošanu Rīgas virzienā, strauji tiks pārdalītas kravas no Ventspils un 
Liepājas uz Rīgas virzienu.

Līdz 13. Saeimas vēlēšanām atlikušas tikai pāris ne-
dēļas, bet atsevišķas politiskās partijas, kurām ir īpaši 
plašs biedru loks un, kas ir īpaši svarīgi, plaša pār-
stāvniecība pašvaldībās, “dedzina” finanšu līdzekļus 
uz nebēdu. Trīs nedēļas pirms parlamenta vēlēšanām 
Korupcijas novēršanas un apkarošanas biroja (KNAB) 
apkopotajos partiju aģitāciju tēriņos divi politiskie spē-
ki izvērsušies ar īpašu vērienu. Nav grūti uzminēt, kuri 
ir šie politiskie spēki. Protams, ka tie, kuri sevi dēvē 
par “sociāldemokrātiem”, “zaļajiem” un “saimniekiem 
savā zemē” – partija “Saskaņa” un Zaļo un zemnieku 
savienība (ZZS). Tādēļ nav jābrīnās, kur šie politiskie 
spēki guvuši tik milzīgas summas, lai aģitācijā varē-
tu tā šķiesties – esi ticis “robā”, finansiāla rakstura 
nodevas partiju kasēs ir kā dabiska nodeva. Obligātais 
pasākums kā politiskie mesli.

Politisko meslu laiks 
jeb kā Ventspils tēvi ber 
tūkstošus ZZS makā

T 
ieši “Saskaņa” un 
ZZS izceļas īpaši – 
aplīmēti lielie rek-
lāmu stabi, poli-
tiķu sejas uzlīmē-

tas uz autobusu aizmugu-
rējiem stikliem dažādās pil-
sētās. Lieli plakāti uzspraus-
ti uz milzu stendiem lauku 
un šoseju malās. To vairāk 
izmanto zaļzemnieki, “saska-
ņieši” izmanto pārbaudītās 
vērtības. Tas jau nebūtu it 
kā nekas, bet, kad īpaši cil-
vēki gados ierauga summas, 
ar kādām šķiežas politiķi, lai 
tikai tiktu parlamentā “pie 
siles”, mati stāvus saceļas. Trīs 
nedēļas pirms Saeimas vēlē-
šanām partijas priekšvēlēša-
nu aģitācijai bija iztērējušas 
jau 1,638 mlj. eiro! Vēl trakāk, 
no 16 politiskajiem spēkiem, 
kas startēs parlamenta vēlē-
šanās, tieši “Saskaņa” un ZZS 
kopā ir notriekušas 868 tūkst. 
eiro jeb nedaudz vairāk par 
pusi no kopējiem tēriņiem... 
Muskuļu demonstrēšana un 
priekšvēlēšanu karstums sit 

augstu vilni, jo tālu neatpa-
liek arī vēl divi citi politis-
kie spēki – partija “Attīstībai/
Par!” un “Jaunā Vienotība”, 
kuras tērējušās pieticīgāk, 
taču arī ar vērā ņemamām 
summām – attiecīgi 250,8 
tūkst. un 216,5 tūkst. eiro. 
Nacionālā apvienība “Visu 
Latvijai!”-”Tēvzemei un brī-
vībai”/LNNK deklarējusi 79 
tūkst. eiro, “KPV LV” – 69,1 
tūkst. eiro. 

Saskaņā ar KNAB datiem, 
partijas oficiālajā priekšvēlē-
šanu aģitācijas periodā pār-
svarā reklāmas izvieto vidē, 
sociālajos tīklos, radio un 
presē. Salīdzinot ar iepriek-
šējām vēlēšanām, ļoti mini-
māla aģitācija bijusi televīzi-
jā, jo jau no 6.septembra stā-
jās spēka aizliegums izvietot 
Saeimas vēlēšanu aģitācijas 
materiālus televīzijā. 

Priekšvēlēšanu aģitācijas 
periods ilgst līdz 6. oktob-
rim. Jāatzīmē, ka mētāties 

Pārlieku dārgais dzelzceļa elektrifikācijas projekts draud iznīcināt 
Ventspils un Liepājas ostu virzienus

LDZ INTEREŠU DĒĻ IZNĪCINA VENTSPILS VIRZIENU 
Jau šobrīd valsts izveidotās tranzīta politikas dēļ izdevī-

gāki nosacījumi kravu pārvadāšanai ir uz Rīgas ostu. Valsts 
lēmums elektrifikācijas projektu īstenot tikai Rīgas virzienā 
nozīmēs Liepājas un Ventspils ostu konkurētspējas zaudēša-
nu. Ņemot vērā, ka vairāki šo ostu uzņēmumi ir vieni no lie-
lākajiem nodokļu maksātājiem un darba devējiem Kurzemes 

reģionā, ekonomiskās un sociālās sekas var būt ļoti nopiet-
nas – tūkstošiem zaudētas darba vietas, cilvēku aizbraukša-
na no valsts, kā arī valsts kasē iemaksāto nodokļu apjoma 
samazināšanās.

Būtībā LDz piedāvātais elektrifikācijas projekts kalpo vienīgi 
paša LDz dominējošās lomas atbal-
stīšanai kravu pārvadājumos, kura 

Ir 
teiciens – ko nevar 
celt, to nevar nest.

Manuprāt, tei-
ciens lieliski rak-
sturo mūsdienu 

Ventspili, kuras pārvald-
nieki ir iemācījušies atvērt 
jaunas iespējas (celt infra-
struktūru), vienlaicīgi būda-
mi pilnīgas neprašas vai 
apzināti ļaundari, kad 
jānodrošina saceltā atbil-
stoša izmantošana. 

Pie mums ēkām, aprīko-
jumam, svētkiem ir jābūt 
vislabākajiem, viskrāšņāka-
jiem, tur pašvaldības, valsts 
un ES fondu nauda netiek 
žēlota. 

Pretēji notiek, kad jārū-
pējas par cilvēku vajadzī-
bu nodrošināšanu. Cilvēk-
cienīgas algas, darba ap - 
stākļu un saceltā piedāvā-
juma atbilstoša kvalitatīva 
aizpildīšana pilsētas valdo-
šajiem ir mazsvarīgi nieki. 

Ventspils vadība ir uzve-
dusies kā niķīgs, izlaists 
bērns, kurš, dabūdams 
dārgu mantiņu, par to aiz-
mirst, tīkodams atkal jau-
nāku. Ir skaidrs, tā noteik-
ti netiks pienācīgi uzturē-
ta un izmantota, jo resurss 
būs nepieciešams kār-
tējās iegribas realizēša-
nai. Ventspils lozungs: 
“Ventspils – pilsēta ar rītdie-
nu”, precīzi raksturo šādu 
saimniekošanu, pie kuras 
pārtikušu šodienu vents-
pilnieki tā arī nepiedzīvos. 
Būs vien jāgaida kārtējā 
rītdiena un jāvēro, kā daži 
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Nebūsim neizmantoto 
iespēju pilsēta
Šis raksts ir kā atbilde Ventspils amatpersonu  
nekompetencei un sabiedrību maldinošai rīcībai. 

izņēmumi, kā ziloņi trau-
ku veikalā, bauda šodienu. 
Piemēram, tiesiski ierobe-
žotais pašvaldības vadītājs, 
kuram ik gadu pašvaldības 
struktūras sarūpē simtiem 
tūkstošu vērtus ieņēmumus 
un luksusa pakalpojumus. 
Ziloņu kārtā ir nokļuvuši arī 
pašvaldības vadītāja viet-
nieki, izpilddirektors un pa 
retam kāds no tautas (dar-
binieku) “mazajiem vaga-
riem” – pašvaldības iestā-
dēs un kapitālsabiedrībās. 

AR AČGĀRNO 
SAIMNIEKOŠANU 
IR PA MAZ, 
VALDOŠAJIEM 
NERETI RODAS 
NEPIECIEŠAMĪBA  
ŠO TO IZNĪCINĀT

Nesen Latviju pāršalca 
ziņa par ZZS virzītās nodok-
ļu politikas sekām sporta 
nozarei. Sportisti ir sākuši 
akciju “Es atbalstu sportu” 
un vērsušies pie Ministru 
prezidenta, lūdzot kompen-
sēt nozarei nodarīto būtisko 
kaitējumu. 

Aivara Lemberga vadī-
tās partijas “Latvijai un 
Ventspilij” un to pārstāvo-
šās finanšu ministres Danas 
Rēznieces-Ozolas viens no 
upuriem ir Ventspils bērnu 
un jauniešu hokejs, kuram 
Latvijas simtgadē valdošie 
ir sarūpējuši īpaši cinisku 
dāvanu – ikgadēju budže-
ta iztrūkumu, turpat simts 
tūkstošu eiro apmērā.  

Aivars Dundurs pārstāv “D 
Dupleks” medību ieroču un 
munīcijas pasaules mēroga 
izstādē Lasvegasā, ASV. 
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Pirks mobilo ekrānu
Olimpiskais centrs vēlas pirkt mobilo video-
ekrānu. Svētku laikā to varēs lietot arī 
Kultūras centrs.

Jauns vides objekts
Uzņēmums “Bucher Municipal” valsts simt-
gadē vēlas pilsētai dāvināt vides objek-
tu Latvijas kontūras formā. To uzstādīs 
pludmalē. 

Puķes mest nedrīkst
Kāds ventspilnieks notiesāts ar mēnesi cie-
tumā par to, ka savas paziņas logā iemetis 
puķu pušķi. Tiesa viņam iepriekš bija aizlie-
gusi tuvoties minētajai personai.

Policija ravē kaņepes
Valsts policija Livonijas ordeņa pils vēsturis-
ko garšaugu dārzā izrāvusi sējas kaņepes. 
Tās nosūtīs uz ekspertīzi, lai noteiktu narko-
tisko vielu klātbūtni.

Nakts patversme strādā
Atsākusi darbu pieaugušo nakts patver sme. 
Cilvēki bez pastāvīgiem ienākumiem tajā 
var uzturēties 90 dienas kalendārā gada 
laikā.

Jaunas iekārtas
Ziemeļkurzemes reģionālā slimnīca iegādā-
jusies jaunas hemodialīzes iekārtas, kā arī 
ķermeņa uzbūves analizatoru.

Viesojas rakstnieks
Atzīmējot savu grāmatu izdošanu latvie-
šu valodā, Galvenajā bibliotēkā vieso-
jās pazīstamais franču rakstnieks Kristofs 
Onodibio.

Jaunieši strādā
Jauniešu mājas padome pulcējās uz sezonas 
pirmo sanāksmi. Tika veidots pasākumu un 
nodarbību plāns.

Lūst vai plīst
Noslēdzot jaunu uzņēmumu uzņemšanu, 
Biznesa inkubators rīkoja semināru “Lūst 
vai plīst”. Jaunie uzņēmēji dalījās ar bizne-
sa pieredzi.

Tikšanās ar dzejnieci
Rakstniece un dzejniece Lelde Stumbre 
Herberta Dorbes muzejā tikās ar mazajiem 
lasītājiem no Ventspils Centra sākumskolas 
un 1. pamatskolas.

Benzīnu pārkraus vairāk
“”Ventspils nafta” termināls” ieplānojis 
palielināt benzīna grupas produktu pārkrau-
šanas apjomu. Tiks pārkrauts arī benzols.

Sadur sievu
Kādā Celtnieku ielas nama dzīvoklī vīrs, 
konfliktējot ar sievu, sadūris viņu ar nazi 
kājā.

Būs Zinātnieku nakts
Ikgadējā Eiropas Zinātnieku nakts Ventspils 
Augstskolā šogad notiks 28. septembrī. 
Interesenti varēs apskatīt augstskolas Viedo 
tehnoloģiju pētniecības centru.

Jauna māja
Pils ielā 23 nesen nojauktās ēkas vietā 
plāno būvēt jaunu dzīvojamo māju.

Tintnīcas pasniegtas
Livonijas ordeņa pilī pasniedza rakstniecī-
bas balvas “Sudraba tintnīca”. Ceremonija 
notika sesto reizi. 

Valodu kursi
Augstskolas Mūžizglītības centrā sākušies 
angļu, spāņu un norvēģu valodu kursi.

VENTSPILĪ

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Maģiskais 6. oktobris
“Šīs laikam ir pirmās vēlēšanas, kurās esmu rūpīgi sekojusi 
līdz priekšvēlēšanu debatēm. Gan televīzijā, gan, protams, 
internetā. Un te nu man ne tikai nav atbildēts “par ko bal-
sot?”, bet vēl vairāk – jo vairāk klausos, jo dziļāk mežā. Tikai 
teiciena otra puse “jo vairāk malkas” būtu jāpārfrāzē – “jo 
vairāk nekur neliekamu puvušu celmu”.”

(no “Ventspilnieks.lv” lasītājas Raitas vēstules)
• • •

Š 
ogad mediji nudien ir parūpējušies par to, lai visu iespē-
jamo kalibru politiķiem, deputātu kandidātiem, lielākiem 
un mazākiem pilsētu un novadu mēriem, kā arī pašpaslu-
dinātu ekspertu pūļiem ir visas iespējas publiski izpaus-
ties. Tā teikt, ne dienu bez kādas diskusijas, ne mirkli 

bez kāda kandidāta. TV programmu reklāmas pauzēs mūs vairs 
nemulsina traģiskās balsīs ierunāti politisko reklāmu “rullīši” (galu 
galā pati Saeima taču aizliedza politisko reklāmu demonstrēšanu 
televīzijā), kuros uz mums no “zilajiem ekrāniem” raugās kārtē-
jais Saulvedis. Toties tagad pie dažādu TV kanālu un interneta por-
tālu garajiem sarunu galdiem kā vistas uz laktas satupuši visu 16 
iesniegto sarakstu kandidāti. Nenoliedzami, šis fakts pats par sevi 
būtu tikai apsveicams, jo mums taču tiek dota iespēja “objektīvi” 
novērtēt, ko un kā mums piedāvā ļaudis, kam pavisam drīz – pēc 
maģiskā 6. oktobra – tiks uzticēta mūsu likteņu lemšana. Jeb, izsa-
koties piezemētāk, minētie ļaudis pieņems likumus, pēc kuriem 
mums būs būt dzīvot. Tik tālu viss ir labi un atbalstāmi. Ja vien... Jā, 
ja vien neiedziļināmies plašo publisko diskusiju saturā.

Un te nu nākas piekrist mūsu lasītājas Raitas viedoklim. Atbildēt 
uz jautājumu “par ko balsot?” ir kļuvis ievērojami grūtāk. Ne 
tāpēc, ka izvēle tik plaša, ne tāpēc, ka kandidātu argumenti ir 
tik spēcīgi, ka nevar izvēlēties labāko no labākajiem. Un pat ne 
tāpēc, ka partiju programmas mums piedāvā izsvērtas attīstības 
stratēģijas un spožās nākotnes vīziju pārtikušai Latvijai. Nē, nē, 
izvēles grūtības kļūst arvien lielākas tāpēc, ka nekā no iepriekš 

minētā vispār nav. Vai, izsakoties lasītājas vārdiem, mežā nekļūst 
vairāk malkas, bet gan nekur neliekamu puvušu celmu. Nekādas 
nākotnes vīzijas vai stratēģijas piedāvātas netiek, bet visu (gan 
esošo valdības partiju, gan topošo reformatoru un valsts glābēju 
organizāciju) “argumentācija” aprobežojas ar divām pamatpozīci-
jām. Pirmā pozīcija (tie, kas ir bijuši pie varas līdz šim vai vismaz 
varai pietuvināti): mēs esam darītāji, kuri būtu ļoti daudz izda-
rījuši, ja pārējie pie varas esošie nebūtu mūsu labās iniciatīvas 
nobremzējuši, bet opozicionāri vienkārši torpedējuši, tādēļ mums 
jādod iespēja turpināt tādā pat garā. Bet ja gribat zināt, ko un kā 
tieši mēs darīsim, tad to redzēsim pēc apstākļiem. Otrā pozīcija 
(tie, kas pie varas vēl tikai raujas): viss, kas bijis līdz šim, ir jāno-
jauc līdz pamatiem, paši pamati jāizrok, un jāsāk viss no gala. Un 
mēs to, protams, izdarīsim jau rīt uz pusdienlaiku. Pensijas būs kā 
Norvēģijā, šosejas – kā Vācijā, izglītības sistēma – kā Somijā, bet 
veselības aprūpe – par to vispār nav vērts runāt, jo viss būs par 
velti kā komunisma teorijā.

Protams, diskusiju “formāts”, kurā kandidāti sacenšas nevis ar 
argumentiem, bet gan ar “pats muļķis” lozungiem, nekādi nedod 
iespēju ierindas vēlētājiem noteikt, ko tad īsti viena vai otra parti-
ja piedāvā. Savukārt uz konkrēto jautājumu “sakiet, ko jūs darīsiet, 
lai...?” vissakarīgākā atbilde ir “mēs domāsim, kā šo problēmu risi-
nāt...”. Starp rindām paliek vien skaļi nepateiktais: “ļaujiet mums 
nākamos četrus gadus par šo problēmu brīvajos brīžos padomāt.” 
Ar savu balsi par partiju un krustiņu atbilstošajam kandidātam 
vēlēšanu biļetenā.

Protams, protams, viss nav tik slikti, velns nav tik melns, kā mēs 
nereti mēdzam viņu mālēt. Un izvēli, nenoliedzami, izdarīt var un 
vajag. Kā teicis izcilais Šerloks Holmss (tiesa gan, arī viņš tomēr 
ir izdomāts varonis un fantāzijas tēls): “Kad atmesti visi neiespē-
jamie varianti, paliek tikai viens – īstais, lai cik neticams tas arī 
neliktos.” Tādēļ lasītājai Raitai un visiem citiem vēlētājiem varam 
ieteikt: neapmaldīties solījumu un neko nepasakošu “argumentu” 
mežā, atsijājot graudus no pelavām. 

Cerībā uz veiksmīgu vēlēšanu iznākumu,
patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Latvijas ostās šī gada astoņos mēnešos kopumā pārkrautas 43,468 mlj. tonnu kravu, 
kas ir par 0,9% vairāk nekā līdzīgā laika periodā pērn. Kā liecina Satiksmes ministrijas 
apkopotie dati, kravu apgrozījuma negatīvā bilance turpina samazināties Ventspils 
ostā, kur astoņu mēnešu laikā pārkrautas 13,274 mlj. tonnu kravu. Salīdzinājumā ar 
2017. gadu bilance joprojām ir negatīva (-11,9%), taču joprojām ir vērojama tendence 
tai pakāpeniski samazināties. Baltijas ostu mērogā situācija Latvijai gan nav ieprieci-
noša, jo arvien aktīvāka kravu apgrozījumā ir Lietuvas lielākā osta Klaipēda, ar kuras 
pūliņiem kaimiņi arvien samazina apgrozījuma starpību starp līderi Latviju.

Negatīvā bilance turpina pakāpeniski samazināties

T 
iesa, Ventspilij un Latvijai kopumā 
jābūt priecīgiem arī par kaut pie-
ticīgu kravu apgrozījuma pieaugu-
mu, lai gan tas ir vājš mierinājums 
esošajā sarežģītajā situācijā noza-

rē kopumā gan ģeopolitisku un ārēju faktoru 
dēļ, gan pašiem sev rakstās bedres dēļ, proti, 
“zaļzemnieku” vadītās valdības un par noza-
ri atbildīgās ministrijas tuvredzīgi pieņem-
tiem lēmumiem, kuri nevis stimulē šo jau tā 
iedragāto jomu, bet veicina tās padarīšanu 
vēl trauslāku. Vēl šī gada pirmajā pusgadā 
Latvijas ostās kopumā pārkrāva 32,441 mlj. 
tonnu kravu, kas bija par 4,6% mazāk nekā 
līdzīgā periodā pērn. Tagad izdevies kopējo 
rādītāju pārvērst jau ar pozitīvu zīmi.

Ventspils ostai joprojām ir bēdīgākie indivi-
duālie rādītāji ne vien Latvijā, bet visā Baltijas 
reģionā kopumā. Salīdzinot ar pagājušā gada 
pirmo pusgadu, šī gada pirmajos sešos mēne-
šos izdevās pārkraut 9,999 mlj. tonnu, kas bija 
samazinājums par 19,2%. Tiesa, arī Ventspils 
ostā starpība attiecībā pret pagājušo gadu 
pēdējos sešus mēnešus turpina samazinā-
ties. Vēl pēc pirmā ceturkšņa apgrozījums 
bija 4,913 mlj. tonnu jeb kritums par 30,8%. 
Līdz septembrim šī starpība ir sarukusi jau līdz 
-11,9%. Kopumā pārkrautas 13,274 mlj. ton-
nas. Tiesa, jāatceras, ka pērnā gada sākumā 
tieši Ventspils osta piedzīvoja spēju apgrozīju-
ma lēcienu, īpaši augstus rādītājus sasniedzot 
janvārī, martā un aprīlī, kam gan sekoja straujš 
kritums. Jau trīs mēnešus Ventspils apgrozī-
jumā apsteidz iepriekšējā gada rādītājus par 
maiju, jūniju un jūliju, šādai tendencei sagla-
bājoties arī augustā.

Latvijas lielo ostu vidū līdere joprojām ir 
Rīga ar 23,591 mlj. tonnām jeb ar 5,4% 
kāpumu. Arī Liepājas ostā vērojams joprojām 

straujš apgrozījuma pieaugums: šī gada asto-
ņos mēnešos pārkrautas 4,976 mlj. tonnas, kas 
ir par 19,3% vairāk nekā pērn.

Vislielākais apgrozījums tradicionāli ir 
beramkravu segmentā – 23,894 mlj. tonnu, 
kas ir kāpums par 3,6%, pretēji negatīvai 
bilancei pirms diviem mēnešiem. Ogļu dau-
dzums pieaudzis par 1,6% (pirmajā pusgadā 
bija -9,1%) un sasniedza 13,182 mlj. tonnu, 
ķīmiskās beramkravas – par 3,7% mazāk un 
bija 1,846 mlj. tonnu. Joprojām ar tendenci uz 
augšu pieaug šķeldas apjoms – 997,9 tūkst. 
tonnu (+2,5%). 

Lielākais kritums joprojām ir lejamkravu 
segmentā – 10,457 mlj. tonnu apgrozījums, 
kas ir samazinājums par 15,6%. Tiesa, starpī-
ba arī šajā segmentā sarūk, jo pēc pirmā pus-
gada kritums bija par 20,4%. Naftas produktu 
apgrozījums līdz augusta beigām bija 9,858 

mlj. tonnu apjomā un bija sarukums par 16,8% 
(pirmajā pusgadā bija -21,6%).

Tikmēr joprojām ievērojams apgrozījuma 
kāpuma temps vērojams ģenerālkravu seg-
mentā. Kopumā astoņos mēnešos pārkrautas 
9,117 mlj. tonnu, kas ir par 19,7% vairāk (pir-
majā pusgadā bija +20%). Tostarp kravas kon-
teineros pārkrautas 3,241 mlj. tonnu apmē-
rā (+9%), kokmateriāli – 3,185 mlj. tonnu 
(+41,7%), bet “roll on/roll off” kravas – 2,343 
mlj. tonnu (+13,5%). Kokmateriāli un “ro-ro” 
kravu apgrozījumā izaugsmes tempi mazliet 
sarukuši.

Paraugoties Baltijas mērogā, pēc septiņu 
mēnešu darba (pašlaik vēl nav pieejami dati 
par astoņiem mēnešiem) no kopējā apkalpoto 
kravu apjoma līdere vēl ir Rīga, taču Lietuva, 
galvenokārt Klaipēdas ostas ambiciozo mērķu 
un darba rezultātā, jau cieši min uz papēžiem. 
procentuālais sadalījums vēl ir 42% pret 37% 
par labu Latvijai. Līdz augustam kravu apmērs 
samazinājās vienīgi Latvijas ostās, kamēr 
Lietuvas un Igaunijas ostās bija vērojams pie-
augums (attiecīgi +6,7% un +2,7%, sasniedzot 
31,409 mlj. tonnas un 21,058 mlj. tonnas). Vēl 
pirms gada Latvijas un Lietuvas attiecība bija 
par 8,78 mlj. tonnu vairāk mūsu valstij, tad 
šobrīd pārsvars ir vairs tikai 6,5 mlj. tonnu. 
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HK “Venta 2002” bija vajadzīgi daudzi gadi, 
lai pārliecinātu labvēļus un reklāmas devē-
jus atbalstīt tieši Ventspils bērnu un jauniešu 
hokeju. Aivaram Lembergam, lai atbalstu iznī-
cinātu, pietika ar dažiem lēmumiem – viņa un 
kolēģu īstenotā sportu graujošā nodokļu poli-
tika un tranzīta uzņēmumu vajāšanas kampa-
ņa ir darījusi savu.

Kuluāros runā, ka bezatbildīgā nodokļu 
politika tika atbalstīta, lai pietuvinātie (valdo-
šā koalīcija ar ZZS priekšgalā) varētu realizēt 
savus projektus. Lai valsts budžetu attiecīgi 
“iepakotu”, bija nepieciešama budžetu ieņē-
mumu daļas korekcija, ko Dana Reizniece-
Ozola realizēja. Arī koalīcijas ietvaros pastā-
vēja bažas par sporta nozarei paredzamajām 
bēdīgajām sekām, kuras pietuvinātajiem tika 
kliedētas ar skaidrojumu – savējiem radītās 
sekas tiks kompensētas. Pievērsiet uzmanī-
bu: SAVĒJIEM! Tieši šādu politiku īsteno Aivars 
Lembergs, kuram savu interešu realizācijas 
vārdā vienas nozares un kaut kāda bērnu un 
jauniešu interešu apdraudēšana ir tīrais nieks. 
Lembergs plātās, ka vienīgais esot iebildis 
nodokļu sistēmas maiņai, bet piekritīsiet – 
bez Lemberga ziņas viņa partijas biedrene 
Dana Reizniece-Ozola neuzdrošinātos virzīt 
apstiprināšanai nekvalitatīvi sagatavo nodok-
ļu politiku, jo iebilšana Lembergam nozīmē 
ietekmīgā amata zaudēšanu gan viņai, gan, 
iespējams, arī viņas vīram.

“PRĀTAM NEAPTVERAMAIS” 
ATBALSTS VENTSPILS BĒRNU UN 
JAUNIEŠU HOKEJAM

Ventspilnieki ir pieraduši pie pašvaldības 
vadītāju bezgaumīgās dižošanās. Ir piedzī-
vots, ka pat piemiņas brīžos mums stāsta par 
“izcilo” saimniekošanu, kārtējā jaunā objek-
ta nodošanu ekspluatācijā. Šādai izrādei ir 
arī īpaši ciniski mērķi, proti, no mušas uzpūst 
ziloni, jeb pieškirtos grašus pasniegt kā milzu 
atbalstu, šādi maldinot arī sabiedrību. Tā tas 
ir noticis ar Ventspils bērnu un jauniešu hoke-
ju, kuram, valdošoprāt, esot iedalīts “prātam 
neaptverams” atbalsts, proti, 31.augustā pat 
Ventspils pilsētas domes sēdē tika lemts par 
atbalsta “palielināšanu” HK “Venta 2002” 
darbībai. Šāda “goda” izrādīšana, tik “neno-
zīmīga” jautājuma skatīšana domes sēdē, ir 
reta parādība, jo ierasti viss notiek klusi un 
slepeni. 

Šoreiz bija savādāk – valdošie gadiem 
mērīja, pētīja un ar “dziļu nožēlu” secināja, 
ka HK “Venta 2002” ir taisnība – Ventspils 
pašvaldības atbalsts ir bijis stipri nepietie-
kams. Jelgavas, Liepājas, Rīgas atbalsts līdzī-
gām struktūrām ir vairākas reizes lielāks par 
Ventspils iespēto. Nožēlojami, bet, lai nonāk-
tu pie šādas atziņas, valdošajiem vajadzēja 
astoņpadsmit gadus, nebeidzamus aprēķinus 
un pseido ekspertu sapulces, kuras nodok-
ļu maksātājiem izmaksāja vairākus desmi-
tus tūkstošus. Viņi labi zina, ka pēdējā laikā 
Ventspils bērnu un jauniešu hokejam ir radī-
juši arī būtiskas finansējuma piesaistes prob-
lēmas. Apzinoties, ka piešķiramā summa ir 
niecīga pašu radīto seku kompensācija, tika 
pieņemts lēmums jautājumu skatīt domes 
sēdē, to pasniedzot kā būtisku atbalsta palie-
lināšanu, šādi ciniski manipulējot ar sabied-
risko domu.

ZAUDĒTĀS IESPĒJAS 
Šī nebeidzamā nekompetences, birokrāti-

jas, manipulēšanas un muļķošanas procesu 
rezultātā, Ventspils ir zaudējusi neskaitāmas 
iespējas: 

• būt pirmajiem, izveidojot pieprasītu 
bērnu un jauniešu hokeja sistēmu, kura integ-
rēta vispārizglītojošā izglītības (vidusskola, 
tehnikums, augstskola) sistēmā;

• būt pirmajiem, izveidojot augstskolas 
virslīgas komandu, šādi nodrošinot augstskolu 

Nebūsim neizmantoto iespēju pilsēta

1. Rīgas pašvaldības atbalsts hokeja skolai “Rīga”.
2. Sporta pārvaldes un SPARS izmaksu aprēķins bērnu un jauniešu hokeja struktūrai SPARS ietvaros.
3. Liepājas atbalsts bērnu un jauniešu hokejam.
4. Jelgavas atbalsts bērnu un jauniešu hokejam.
5. Lemberga ieņēmumi 2017. gadā no pretlikumīgi pildītajiem pašvaldības, brīvostas amata pienāku-
miem, algu saņemot arī ar pašvaldību saistījās asociācijās.
6. Ventspils pašvaldības atbalsts bērnu un jauniešu hokejam 2018. gadā, neņemot vērā pašvaldības 
valdošās partijas amatpersonu nodarītos zaudējumus.
7. Reālais Ventspils pašvaldības atbalsts bērnu un jauniešu hokejam 2018. gadā.

ar studēt un sportot gribošiem studentiem;
• būt pirmajiem, jēgpilni sakārtojot šim 

sportam nepieciešamo sporta infrastruktū-
ru, lai to varētu arī pārdot (iznomāt) dārgām 
vasaras nometnēm, efektīvām un pieprasī-
tām sacensībām – komercturnīriem; 

• būt pirmajiem, izveidojot jēgpilnu bērnu 
profilaktiski-fizioterapeitisko sistēmu;

• noturēt Latvijas U-18 hokeja izlases tre-
neri Oļegu Sorokinu un Ventspilī izveidot 
jauniešu izlašu vienu no bāzes komandām, 
kura varēja spēlēt OPTIBET līgā. Šāda iespēja, 
samērā lēti iegūt Ventspilī jauniešu virslīgas 
komandu, bija realizējama, ja pilsētas vadība 
būtu atsaukusies piedāvājumam un uzsākusi 
sarunas;

• būt par treniņu, pārbaudes spēļu un tur-
nīru sabraukumu vietu Latvijas izlases U-18 un 
U-20 komandām.

Diemžēl Ventspils atbildīgo amatpersonu 
apzinātas ļaunprātības dēļ piesauktās iespē-
jas netiek realizētas, šādi atsakoties arī no 
būtiska pienesuma pilsētas ekonomikai. Viss 
līdz šim iespētais ir balstīts uz hokejistu, to 
vecāku ticību mērķim, entuziastu fanātisku 
darbu un Ventspils komercuzņēmumu atbal-
stu – ko pašvaldība tā īsti nekad nav novēr-
tējusi. Iespējams, iemesls šādai rīcībai ir 
pilsētas vadības atziņa, ka viņu varējums, 
vadot un pārvaldot sporta organizācijas, ir 

būtiski neefektīvāks. Man tiek ieteiks vēr-
sties pie Izglītības un zinātnes ministra, labi 
apzinoties, ka attīstīt tieši bērnu un jauniešu 
sportu ir viņu primārs pienākums. Mēs – HK 
"Venta 2002" valde, sporta veidu attīstām 
sabiedriskā kārtā, faktiski veicot pašvaldības, 
“Olimpiskais centrs “Ventspils”” (OC), Latvijas 
Olimpiskās komitejas (LOK) pienākumus.

KĀ PIEPILDĪT OC BŪVI 
AR PILNVĒRTĪGU SATURU?

Pašvaldībai un LOK piederošo OC ledus halli 
Ventspilī ekspluatācijā nodeva 2000.gadā. 
Šogad, kad svinam ledus halles pilngadību, 
diemžēl nākas secināt, ka izveides un uztu-
rēšanas izmaksu ziņā dārgo ledus halli, tās 
īpašnieki ir izmantojuši gaužām neefektīvi 
un pavirši. 

No vienas puses, mums būtu jāpriecājās, 
ka Ventspilī ir samērā moderna ledus halle 
(ja neskaita servisa telpas, kuras ir morāli un 
fiziski novecojušas), no otras puses, līdzšinējā 
saimniekošana ir raksturojama – nožēlojami. 
Ledus hallē tiek attīstīti četri sporta veidi: vis-
plašāk pārstāvētais, sacensībām bagātākais ir 
bērnu un jauniešu hokejs; vēl ir daiļslidoša-
na, šorttreks un kērlings. Jāsaka, ka no visiem 
ledus sporta veidiem, tikai šorttreks ir iekļauts 
sporta skolas “SPARS” programmā. Pārējie 
– bērnu un jauniešu hokejs un daiļslidošana 

atrodas klubu sistēmā, un tiek attīstīti privātās 
partnerības ietvarā.

Tā var daudz sekmīgāk attīstīt sporta veidu 
un piepildīt OC būvi ar pilnvērtīgu saturu, 
ja vien pašvaldība pildītu savas saistības. 
Ventspils pilsētas dome, LOK un OC nu jau 
astoņpadsmit gadus ir pretojušās nodroši-
nāt pilnvērtīgu saturu pašas uzceltajā hallē. 
Liepājas, Jelgavas, Rīgas pašvaldības bērnu un 
jauniešu hokejam ik gadu piešķir attiecīgi no 
300 000 līdz pat 700 000 EUR katra. Ventspils 
sporta pārvaldes un sporta skolas aprēķini 
rāda, ka sporta skolai "SPARS' bērnu un jau-
niešu hokeja struktūra, bez Junioru Attīstības 
līgas komandas, izmaksātu 375 000, eiro 
gadā. Diemžēl Ventspils pašvaldības šīgada 
summārais varējums ir: 79 859 eiro (143 346 
eiro 2018. gada sākotnējais atbalsts + nesen 
piešķirtie 36 513 eiro – 100 000 eiro (zaudē-
jumi, kurus valdošie ar saviem lēmumiem 
radīja attiecīgajam sporta veidam)). Protams, 
par faktisko situāciju, balsojumu Ventspils pil-
sētas domē, kurā valdošie atturējās piešķirt 
Ventspils bērnu, jauniešu un junioru hokejam 
adekvātu kompromisa summu, Lemberga 
propogandas mediji nerunā. Šie mediji nepie-
min faktu, ka vienīgais, kurš pieņēma attiecī-
go lēmumu, ir neviens cits kā tiesiski ierobe-
žotais šefs (tā Lembergu dēvē viņa padotie). 

Papildu nespējai nodrošināt pilnvērtīgu 
saturu ir jārunā arī par šīs celtnes apsaimnie-
košanas nacionālajām īpatnībām:

• pilnīga neieinteresētība savu klientu 
(sporta veidi) attīstībā;

• līdz kliņķim nolaista tehnika, kā dēļ ir 
nācies atcelt pat sporta pasākumus;

• pēc tualetes smakojošas sportistu 
ģērbtuves;

• mūsdienu prasībām neatbilstošās servi-
sa telpas, apgaismojums, sportistu ģērbtuves;

• inventāra neatbilstoša ekspluatācija – 
gadiem nespējam uzbūvēt noliktavu, kurā 
būtu jāatrodas šortreka matračiem un kuru 
neatbilstošas atrašanās dēļ 2000.gadu vidū 
hallē notika ugunsgrēks. Kurš atbildēs, ja kāds 
no mazajiem šorttrekistiem stiepjot smago 
inventāru dabūs traumu?

• remonti, kuru izmaksas pārsniedz prā-
tam neaptveramus ciparus – servisa telpu 
remonta izmaksas vairāk kā 1000 eiro/m2;

• iespējama naudas piesavināšanās, pie-
ņemot no viesklientiem skaidru naudu par 
pakalpojumiem, kuri ne vienmēr tiek uzrādī-
ti infrastruktūras noslodzes plānos un reizēm 
neatbilst faktiskajiem pakalpojuma izmanto-
tājiem u.t.t.

Ikviens kārtīgs saimnieks, ceļot būves, 
skaidri apzinās – īstais darbs būs būves satu-
riskā aizpildīšana, tāpēc pirms lēmuma pie-
ņemšanas noskaidro objeka saturiskā aizpil-
dījuma izmaksas un to segšanas varējumu.

Kāpēc šo patiesību neievēro Ventspils pilsē-
tas dome, iespējams, ir sadzirdams 31.augus-
ta Ventspils pilsētas domes sēdes ierakstā, 
kurā visā krāšņumā parādās valdošo būtība 
un lietu izpratne.

Klausīties no 06:56 min.
https://www.ventspils.lv//files/audio/

domessedes/2018/31082018/180831_001.
WAV.

P.S. Lemberga arguments, neiedalot pietie-
kamu atbalstu: Rīga, Liepāja, Jelgava ir lielā-
kas pilsētas. Vai atziņa par pilsētas lielumu ir 
ņemta vērā, svinot svētkus, ceļot koncertzā-
les, pērkot pasaulē lielākās klavieres? Būtu 
ļoti skumji, ja jaunajai mūzikas skolai un tās 
klientiem būtu jāpiedzīvo tāds pats liktenis, 
kādu nu jau astoņpadsmit gadus piedzīvo 
ledus halle un tās mazie klienti.

Mums, ventspilniekiem, ir tiesības saņemt 
visiem pieejamus kvalitatīvus pakalpojumus, 
kuru kvalitāte nedrīkst būt zemāka, kā radītās 
infrastruktūras kvalitāte. Domei ir pienākums 
to nodrošināt. 

HK "Venta 2002" 
valdes loceklis Aivis Landmanis

Foto: www.ocventspils.lv
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LATVIJĀ

ar naudu nevar bezgalīgi, jo ir noteikti aģi-
tācijas tēriņu griesti – partijai startējot visos 
vēlēšanu apgabalos, priekšvēlēšanu izdevu-
mu apmērs drīkst sasniegt 533 347 eiro. Ar 
partijām nesaistīta persona savā vārdā priekš-
vēlēšanu aģitācijai var izmantot līdzekļus, kas 
nepārsniedz 6450 eiro. Tātad, sarkanajiem 
sociāldemokrātiem un zaļzemniekiem strauji 
tuvojas tēriņu limits.

Nevienam nav noslēpums, ka ZZS ietek-
mējošā figūra ir smagos noziegumos apsū-
dzētais, partijas “Latvijai un Ventspilij” vado-
nis Aivars Lembergs. ZZS apvienībā ietilpsto-
šā draudzīgā partija ar saviem biedriem ir 
regulāri pārstāvēta arī pašā parlamentā, tādēļ 
nav jābrīnās par pēdējo mēnešu laikā pēkšņo 

Politisko meslu laiks jeb kā Ventspils tēvi ber tūkstošus ZZS makā

tiek realizēta caur šī valsts uzņēmuma meitas 
sabiedrībām – "LDz Cargo" un "LDz Loģistika". 
Tā kā LDz pieder dominējošā tirgus daļa kravu 
pārvadājumos uz Rīgu – 85%, bet Ventspils 
virzienā tā ir tikai 19%, Rīgas virziens ir LDz 
prioritāte. Pārējo pārvadātāju, kā arī Ventspils 
un Liepājas iedzīvotāju intereses pilnībā tiek 
ignorētas. Ventspilij un ventspilniekiem šis ir 
ļoti slikts signāls, jo, ja Krievijas kravu kritums 
jau tagad primāri ietekmē Ventspils ostu, 
tad pēc elektrifikācijas projekta pabeigšanas 
Ventspils var zaudēs arī Baltkrievijas kravas, 
kuras pa elektrificēto dzelzceļa posmu, iespē-
jams, primāri tiks novirzītas uz Rīgu. 

ZAĻZEMNIEKU VALDĪBA SLĒPJ 
ELEKTRIFIKĀCIJAS PATIESO CENU  

Par elektrifikācijas patiesajām izmaksām 
nozares eksperti brīdinājuši jau iepriekš, taču 
ne valdība, ne atbildīgā Satiksmes ministrija 
viņu teiktajā nav ieklausījusies. Pretēji valsts 
pārstāvju paustajam, nozares pārstāvji paredz 
būtisku dzelzceļa kravu pārvadājumu sadārdzi-
nāšanos, kas var vēl smagāk iedragāt tranzīta 
nozares starptautisko konkurētspēju. Patreiz 
Satiksmes ministrija virza apjomīgā dzelzce-
ļa elektrifikācijas projekta pirmo kārtu, kuras 
kopējais apstiprinātais finansējums ir 441 mlj. 
eiro. No tiem gandrīz 100 mlj. eiro veidos VAS 
“Latvijas dzelzceļš” ieguldījums, bet otru daļu 
– Eiropas Savienības Kohēzijas fonda līdzfinan-
sējums. Taču lai projekts varētu normāli funk-
cionēt, valstij būs jāinvestē vēl 230 mlj. eiro no 
pašu līdzekļiem, par ko saprotamu iemeslu dēļ 
publiski netiek runāts, jo īpaši gaidot Saeimas 
vēlēšanas. “”Latvijas dzelzceļam” būs jāiegā-
dājas jaunas elektrolokomotīves, kas izmaksās 

Pārlieku dārgais dzelzceļa elektrifikācijas projekts 
draud iznīcināt Ventspils un Liepājas ostu virzienus

S 
aeimas vēlēšanas nenovēršami 
tuvojas, un aizvien skaļāk ieskanas 
potenciālo, bet savas tiesības reali-
zēt vēl negatavo vēlētāju meldiņš: 
„Ko tur iet... nekas jau nemainī-

sies... par ko lai balso... vieni tādi, otri šitā-
di, trešie vēl kaut kādi, ceturtie – nu galīgi 
it nekādi!”

Izvēle gaužām grūta, kā tai ventiņu meičai 
no tautasdziesmas: „Trīs putan dižan dzied 
sīklazdiņs krūmiņe, trīs puišeļ šovasriņ ap 
maniem’s lunciņjes!” Jā, un kuram tad dot to 
jāvārdu, tātad, savu balsi, kas ar katru dienu 
top aizvienam dārgāka un vērtīgāka?

Kā puslīdz profesionāls vēlētājs, kas nav 
palaidis garām nevienas pašas vēlēšanas 
bez balss atdošanas tam vai šitam, protams, 
nevaru nevienam ieteikt, par kuru no gaišās 
nākotnes solītājiem balsot, bet atļaušos pie-
zīmēt, par kuru NEVAJAG. Nevajag par komu-
nistiem. Tagad jau komunistu vairs nav, teik-
sit? Ir gan! Ne jau tie kādreizējie ierindas 

Solis tālāk par atklātu 
prezidenta ievēlēšanu
Pēc nelielas aizķeršanās Saeima tomēr 
turpina virzību uz Valsts prezidenta atklā-
tu ievēlēšanu un cer pieņemt grozīju-
mus Satversmē vēl līdz nākamās Saeimas 
vēlēšanām. Saeimas Juridiskā komisi-
ja izskatīšanai otrajā lasījumā atbalstīja 
grozījumus Satversmē. Parlamentam par 
šiem grozījumiem vēl būs jālemj otrajā un 
trešajā lasījumā.

Cels neapliekamo mininumu 
pensijām līdz 330 eiro
Izskatīšanai Saeimā virzīs likumprojek-
tu, kas paredz neapliekamā minimuma 
palielināšanu pensijām 2021. gadā līdz 
330 eiro mēnesī. Pašlaik tas ir 250 eiro 
mēnesī. Paredzēts arī sniegt lielāku atbal-
stu vecumu pensijas saņēmējiem, kuru 
apdrošināšanas stāžs ir 45 un vairāk gadu. 
Šīm personām, sākot ar 2019. gadu, pie-
mēros 80% pašreizējo 70% vietā no 
apdrošināšanas iemaksu algu summas 
pieauguma procentiem.

ZZS kandidāts tomēr  
būs Vējonis
Zaļo un Zemnieku savienība Valsts prezi-
denta vēlēšanās virzīs arī savu kandidātu, 
un tas būs Raimonds Vējonis, kuru nomi-
nēs otram termiņam uz nākamajiem čet-
riem gadiem.

Sola atcelt pensionāriem 
maksu par slimnīcu
Lai mazinātu senioru izdevumus par vese-
lības aprūpi, Veselības ministrija plāno 
nākamgad atcelt pensionāriem 10 eiro 
pacienta līdzmaksājumu par katru slim-
nīcas gultā pavadīto dienu. Tāpat plānots 
turpināt samazināt gaidīšanas rindas pie 
ārstiem, panākot, ka lielākā daļa konsul-
tāciju pieejamas mēneša laikā. Tāpat kā 
šogad, arī 2019. gadā par 20% samazinās 
dārgo zāļu cenas.

Darbaspēku mudina 
meklēt latvijā, nevis ievest 
imigrantus
Daudzu uzņēmēju mudinājums atvērt 
Latvijas darba tirgu ES neietilpstošo valstu 
iedzīvotājiem ir vienkāršākais variants, taču 
arī Latvijā darbaspēka rezerve ir pietiekami 
liela, uzskata Latvijas Banka. Darba meklē-
tāju īpatsvars ir 8%, taču, ja pieskaitītu arī 
tos, kuri strādā tikai daļu laika, un tos, kuri 
darbu vairs nemeklē, īpatsvars sasniegtu 
15%. Tas nozīmē, ka darbaspēka rezerve ir, 
atliek tikai ar šiem cilvēkiem strādāt, pār-
kvalificēt un iesaistīt darba tirgū.

Lielākas algas šogad  
71% darba ņēmēju
Lielāku mēneša pamatalgu šogad Latvijā 
saņēmis 71% darba ņēmēju, liecina 
“Fontes” ikgadējais algu pētījums. Tiem, 
kuriem šogad palielināta alga, tā vidēji 
pieaugusi par 11%. Pērn 55% uzņēmu-
mu pieņemti jauni darbinieki. Teju puse 
no uzņēmumiem plāno savu personālu 
palielināt arī nākotnē.

Sūdzas EK par Kohēzijas 
fonda programmu
Baltijas valstis nosūtījušas Eiropas 
Komisijai (EK) nostājdokumentu, kurā aici-
na nākamajā ES fondu plānošanas perio-
dā nesamazināt tām pieejamo finan-
sējumu kohēzijas politikas īstenošanai. 
EK plāno samazināt Latvijai pieejamo 
finansējumu par 13% jeb 584 mlj. eiro. 
Kohēzijas politika ļauj reģioniem attīstīties 
un vidējo dzīves līmeni tuvināt vidējam 
dzīves līmenim ES. Latvijā dzīves līmenis 
ir 64% no ES vidējā.

un uzkrītoši biežo Jāņa Vucāna un Gundara 
Daudzes piedalīšanos visos publiskos pasāku-
mos pēc kārtas – atklāšanas, līgumu parakstī-
šanas, talkas, sporta pasākumi utt. 

Jo tuvāk vēlēšanas, jo ir laiks bagātīgāk 
veikt iemaksas partiju kasēs. Īpaši iespai-
dīgs finanšu līdzekļu pieplūdums vērojams 
tieši augustā un septembra sākumā. ZZS 
kasē kopš vasaras iemaksas veikuši vai-
rāki Ventspils pilsētas pašvaldības un no 
Ventspils politiskās partijas parlamentā ievē-
lētie deputāti, daži no tiem bijuši īpaši dāsni 
un iemaksas veikuši pat vairākkārt. Vēl sep-
tembra sākumā G.Daudze iemaksājis ZZS 
kontā 1000 eiro, bet jūlija vidū divu dienu 
laikā pārskaitījis divas reizes pa 1500 eiro. 
Septembra sākumā ar diviem maksājumiem 
kopumā 4000 eiro apmērā ZZS makā pārskai-

tījis Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāja 
vietnieks Didzis Ošenieks. Šī mēneša sākumā 
4000 eiro pārskaitījis arī Guntis Blumbergs, 
bet A.Lemberga aizstājējs Jānis Vītoliņš no 
savas milzu algas vai apjomīgās pensijas 
atvēlējis ZZS ziedojumā 5300 eiro. Kā jau 
līderim pienākas, vislielāko atbalstu saviem 
politiskajiem draugiem atvēlējis A.Lembergs, 
kurš jūlijā un augustā veicis divus maksā-
jumus, kopumā ZZS kasē pārskaitot 10 000 
eiro. Pašu partija “Latvijai un Ventspilij” tra-
dicionāli ar dāsniem maksājumiem nav izcē-
lusies, ja vien nav klāt pašvaldību vēlēšanas, 
kuru dēļ pagājušajā gadā partijas kasi tās 
biedri piepildīja ar teju 10 tūkst. eiro. Šī gada 
apgrozījums ir nieka 85 eiro, kurus solidāri 
sadalījuši A.Lembergs, J.Vītoliņš un Kristīne 
Lemberga attiecīgi 20, 45 un 20 eiro. 

aptuveni 130 mlj. eiro. Tāpat mūsu dzelzceļa 
stacijas pilnīgi nav tam tehniski piemērotas, 
tajās būs nepieciešams pagarināt esošo sliežu 
ceļu, un tas prasīs vēl aptuveni 100 mlj. eiro 
lielus ieguldījumus. Par šīm izmaksām neviens 
skaļi nerunā, jo ir skaidrs, ka pie tik lieliem 
valsts ieguldījumiem un prognozēto kravu bāzi 
nākotnē, šim projektam nebūs investīciju atde-
ves. Lai uz ko tiktu attiecinātas šīs papildus 
investīcijas, tas atstās būtisku ietekmi uz dzelz-
ceļa kravu pārvadājuma tarifu un/vai valsts 
budžetu”, tā sarunā ar “Ventspilnieks.lv” skaid-
ro BATL valdes loceklis I.Landmanis.

IGNORĒ PASAŽIERU 
PĀRVADĀTĀJU INTERESES

Dzelzceļa elektrifikācijas projekta īstenotā-
ji nav ņēmuši vērā arī AS “Pasažieru vilciens” 
intereses. Precīzāk sakot, tās tikušas pilnībā 
ignorētas. Lieta tāda, ka pašreiz pasažieru 
pārvadājumos tiek izmantota 3 kV līdzstrā-
vas sistēma iepretī LDz piedāvātajai 25 kV 
maiņstrāvas sistēmai. Latvijas nodokļu mak-
sātājiem par šo “sīkumu” nāksies samaksāt 
vismaz 30 miljonus eiro. Apmēram tik daudz 
elektrifikācijas rezultātā izmaksās Aizkraukles 
virzienam nepieciešamie 10-11 duālās strā-
vas sistēmas elektrovilcieni. 

Tiesa, būs arī ieguvēji, taču, kā norāda 
BATL, tie pārsvarā būs būvnieki un iekārtu 
piegādes starpnieki. Tikmēr dzelzceļa nozarei 
elektrifikācijas projekts nozīmēs kravu pārva-
dājumu pašizmaksas palielinājumu Rīgas un 
Igaunijas virzienā,  kā arī nodokļu maksātā-
jiem nāksies finansēt AS “Pasažieru vilciens” 
papildus izmaksas.

KĀ VAR NESOLĪT!
VAS “Latvijas dzelzceļš” sola, ka pēc 

elektrifikācijas pārvadātāji  ietaupīs vienu 

eiro uz tonnu. I.Landmanis, līdzīgi kā dau-
dzi nozares eksperti, atklāj patieso prog-
nozi: “Ņemot vērā nepietiekošo un nākot-
nē nestabilo kravu bāzi, kā arī tādus būtis-
kus aspektus kā papildu investīcijas un 
privāto pārvadātāju ekspluatācijas datus, 
pārvadājuma pašizmaksas samazinājums 
vienkārši nav iespējams ne pie kādiem 
nosacījumiem!”

Kritiku neiztur arī Satiksmes ministri-
jas arguments, ka elektrifikācijas projekts 
nepieciešams pozitīvas ietekmes nodrošinā-
šanai uz klimata pārmaiņām. “Lai gan trans-
ports Latvijā veido 28% no SEG emisijām, 
saskaņā ar Vides aizsardzības un reģionālās 
attīstības ministrijas datiem 92% šo emisi-
ju veido tieši ceļu transports. Proti, vieglie 
un kravas transportlīdzekļi, kā arī autobu-
si. Tikai 7% emisiju rada dzelzceļš un kravu 
pārvadājumi pa to. Līdz ar to absolūti nav 
patiess apgalvojums, ko mēģina iestāstīt 
ministrija, ka šī projekta īstenošana ļaušot 
būtiski samazināt SEG emisiju daudzumu 
Latvijā. Patiesībā solītā ~0,5% SEG emisiju 
samazinājuma patiesā cena būs jau minētie 
670 mlj. eiro, no kuriem liela daļa gulsies 
tieši uz nozares dalībnieku pleciem – uzņē-
mumiem,” norāda I.Landmanis.

Viņaprāt, esošajā situācijā, kāda valda 
kravu pārvadājumu segmentā, tā ir milzīga 
un nepanesama nasta. “Turklāt ne Satiksmes 
ministrija, ne “Latvijas dzelzceļš”, ne arī 
Ministru prezidents nesniedz skaidru atbildi 
par to, vai vērienīgais ieguldījums negatīvi 
ietekmēs jau tā pārmērīgi augsto dzelzceļa 
pārvadājumu tarifu, un kas segs infrastruktū-
ras maksas pieaugumu, pārvadātāji (kuriem 
tirgus to neatļauj), vai valsts budžets,” sacīja 
I.Landmanis. 

Melot nedrīkst runāt patiesību (puslīdz profesionāla 
vēlētāja subjektīvais viedoklis)

biedri, sarkano kartīti azotē nēsājušo klusē-
jošais vairākums. Ko nu tie!... Viens iestājies 
tamdēļ, ka priekšnieks pierunājis (partijnie-
ku nacionālo kadru trūkuma dēļ), otrs cerējis 
tādā kārtā pabīdīties uz priekšu dzīvokļu vai 
automašīnu rindā, trešs cerējis uz direktora 
vietnieka krēsliņu. U.t.t. Nē, vēlēšanu sarak-
stos jālūko pēc bijušajiem kompartijas funk-
cionāriem un nomenklatūristiem, tiem, kuri 
vēl neattīstītajā sociālismā dzīvoja kā pilnī-
gi attīstītā komunismā „no katra pēc spē-
jām, katram pēc vajadzības”. Spējas var būt 
visādas, bet vajadzības jau toreiz bija dižas 
– dienesta auto (ar šoferi vai bez), iepirkša-
nās iespējas specveikalos, specbufetēs, īpa-
šās izbraukuma tirdzniecībās vai pa veikalu 
pakaļdurvīm, bet pašiem prāvākajiem čieku-
riem visu kāroto pienesa klāt. Kad vienkāršs 
padomju pilsonis sapņoja par ceļojumu uz 
nieka Bulgāriju (sauktu arī par PSRS sešpad-
smito republiku) un tā arī nespēja savu sapni 
piepildīt, jo čekā atklājās, ka viņa vecmā-

miņas tēvoča jaunākā māsa dzīvo Amerikā, 
kompartijas bosi dzēra somu šņabi, pīpēja 
amerikāņu „Marlboro” un veda savas ģime-
nes nedēļas nogalē uz visādām parīzēm, lon-
donām un romām,– iepirkties un atslābinā-
ties pūstošo Rietumu skurbinošajā aromātā.

Bet! Kurš gan vēl skaļāk par viņiem no 
dažādu augstumu tribīnēm aģitpropa dedzī-
bā pēla kapitālisma jūgu un Rietumvalstu 
vispārējo pagrimumu, tai pašā elpas vilcie-
nā slavēdams brīvību un vienlīdzību padomj-
zemē? Kurš gan izjustāk cildināja padomju 
valsts sasniegumus vieglajā, smagajā un pār-
tikas rūpniecībā, uzskaitot desu kilometrus 
un olu kalnus, sviesta grēdas un nozvejoto 
lašu sudrabotās tonnas, ko apmirdz kompar-
tijas kongresu, plēnumu un lēmumu nedzies-
tošā gaisma? Un ierindas biedri, kam vēderos 
plunkšķinājās brētliņas tomātu mērcē (tālai-
ka konservi, dēvēti par „brāļu kapiem”) klu-
sēdami aplaudēja. 

 turpinājums 5. lpp.
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BK “Ventspils” smagi 
zaudējumi Klaipēdā
BK “Ventspils” ar pieticīgiem rezultātiem 
aizvadījuši Vlada Garasta kausa izcīņu 
Klaipēdā, kur piedzīvoja divus smagus 
zaudējumus. Vispirms ventspilnieki ar 
61:82 piekāpās Viļņas “Lietuvos rytas”, 
bet spēlē par 3.vietu ar 35:85 cieta 
sagrāvi no Klaipēdas “Neptunas”. Turnīrā 
Ventspils klubam pēdējā, 4. vieta.

Mordatenko pagaidām  
bez balvas
FK Ventspils 22 gadus jaunajam uzbrucē-
jam Anastasijam Mordatenko pagaidām 
vēl nav izdevies pirmo reizi karjerā kļūt 
par mēneša labāko spēlētāju Latvijas fut-
bola virslīgas čempionātā. Par augusta 
mēneša labāko spēlētāju atzina “Riga 
FC” vārtsargu Robertu Ozolu, kurš visās 
spēlēs nosargāja vārtus neskartus.

Divas ventspilnieces  
uz pasaules olimpiādi
Ventspils pilsētu oktobrī gaidāmajās tre-
šajās pasaules jaunatnes Olimpiskajās 
spēlēs pārstāvēs divas jaunās sportistes. 
Svarcelšanā ceļazīmi ieguva talantīgā un 
16 gadus jaunā Daniela Ivanova, kura 
šogad izcīnīja sudraba medaļu Eiropas 
U-18 čempionātā. Ne mazāk talantīga 
ir BMX braucēja Airisa Elizabete Galiņa, 
kura ceļazīmi nopelnīja ar uzvaru Latvijas 
čempionātā.

VK “Ventspils” uzvar  
turnīrā mājās
Par ikgadējā “”Ventspils nafta” termināls” 
kausa izcīņas uzvarētājiem kļuvuši turnī-
ra saimnieki VK “Ventspils” volejbolisti, 
kuri pārspēja gan Baltijas līgā spēlējošo 
“OC Limbaži/MSĢ”, gan VK “Aizpute” un 
Igaunijas klubu “Lotus Timber/Neemeco 
SK”. Starp turnīra labākajiem spēlētājiem 
arī ventspilnieks Andis Bertāns.

Valdis Cela pārved  
5 medaļas
Ventspils sporta lepnums Valdis Cela 
Spānijas pilsētā Malagā notikušajā pla-
nētas čempionātā senioriem izcīnīja pie-
cas medaļas – trīs zelta un divas sudraba 
godalgas. Vecuma grupā 70+ viņš kļuva 
par pasaules čempionu 80 m barjersprin-
tā, trīssoļlēkšanā un tāllēkšanā, bet sud-
rabs viņam kārtslēkšanā un augstlēkša-
nā. Sudraba medaļu augstlēkšanā izcīnīja 
Uģis Lasmanis.

SPORTA ĪSZIŅAS

Vasaras brīvlaiks ir beidzies. Skolēni atgriezušies skolas solos un vienlaikus arī kios-
kos un pie lielveikalu kasēm, lai sagādātu iecienītos našķus – kolu, čipsus, šokolādes 
batoniņus utt. Krīt acīs, ka daži no jaunajiem pircējiem nepārprotami pārsniedz 
svaru, kāds viņu vecumā pienāktos, lai neteiktu, ka viņi ir pamatīgi resni. Cēlonis – 
neveselīga pārtika.

Ventspils hokeja klubs HK “VENTA 2002” svinējis pagaidām pārliecinošāko uzvaru Ju-
nioru attīstības hokeja līgas (JAHL) debijas sezonā, kurā izbraukumā ar 5:1 pārspēja 
Valmieras hokeja klubu. Pēc šī panākuma Ventspils hokeja klubs izvirzījās kopvērtē-
jumā pirmajā pozīcijā.

Melot nedrīkst runāt patiesību

Lai gan visi zināja, ka teiktais ir meli – gan 
runātāji, gan klausītāji. Viss bija meli, pusgad-
simtu ilgi meli. Un vai gan tas, kurš sācis melot 
ja ne no „bērna kājas”, tad no nomenklatū-
ras trepītes pirmā pakāpiena gan, jebkad spēj 
nemelot? Tādam indivīdam meli ir dienišķā 
maizīte, dzīvesveids un pašizpausmes metode. 

Tāpēc, ja uzmanīgāk ieklausās dažāda 
kalibra mūsdienu politiķos, atpazīt komunistu 
ir vieglāk par vieglu. Pirmkārt, lai kādas zie-
pes nebūtu savārījis, lai kādos mēslos nebū-
tu iekūlies, vainīgs nekad nebūs viņš. Nekad! 
Politiska provokācija, nelietīga insinuācija, 
nomelnošanas kampaņa, – tādu retoriku 
bijušie vai īsti neizbijušie komunisti liek pretī 
kā argumentus. No nezinkurienes uzradu-
šies dolāru vai eiro miljoni, smuki nekusta-
mie īpašumi, superekstraklases automašīnas, 
kazi, vēl kāda jahta vai privāta lidmašīna ir 
tikai un vienīgi politisko pretinieku samai-
tātās iztēles augļi vai acu apmāns kā visiem 
zināmas, no sirds Latviju mīlošas politiķes glī-

tais kažociņš. Protams, viņiem apkārt allaž ir 
ārēji ienaidnieki un lokāli opozicionāri, kuri 
neprot saimniekot un vadīt, kuriem prātā vie-
nīgi tas, kā sagraut esošo stabilitāti un piekļūt 
„pie siles”. Bijušie (tiešām bijušie?) komu-
nisti arī tagad dzīvo absolūtā pārliecībā, ka 
„sile” pienākas tikai viņiem pēc gadu desmi-
tiem ilgas un pašaizliedzīgas melošanas, ko 
taču nedrīkst pārtraukt. Pat tad, kad pieķerts 
pie rokas, nofotografēts, video ierakstīts un 
audio ieskaņots, – šeit kā visaugstākā līmeņa 
piemērs, sava veida apoteoze ir mūsu neap-
tverami plašās kaimiņvalsts politiķu olimps 
ar saviem „ihtamnetiem” (no krievu val. „ih 
tam ņet” – viņu tur nav). Nav, un punkts! Tie 
esat jūs, kas melo, bet mēs – balti un pūkaini! 
Laba skola un morāls atbalsts pašmāju biju-
šajiem un neizbijušajiem. 

Un te nu nonākam pie virsrakstā ietver-
tā testa. Aplūkojot politiķi, mēģiniet izprātot, 
kurā vietā viņš liktu komatu. Ja ir kaut mazā-
kās aizdomas, ka viņš iekomatosies jau aiz 
pirmā vārda, skaidrs, ka darīšana ar komunis-
tu – profesionālu meli. Tālākais jūsu ziņā. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
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Uzvara Valmierā un pirmā vieta kopvērtējumā

S 
pēles pirmajā trešdaļā ritēja līdzīga 
cīņa, tomēr, neskatoties uz skaitlis-
kā vairākuma iespējām, ventspil-
niekiem vēl neizdevās atklāt rezul-
tātu. Līdz tam bija mazliet jāpagai-

da, līdz otrā perioda 6.minūtē skaitliskajā 
vairākumā ar precīzu metienu izcēlās Edgars 
Cgojevs. Interesanti, ka šajā vārtu guvumā 
rezultativitātes punktu par piespēli nopelnī-
ja ventspilnieku vārtsargs Alens Bergmanis.

Komfortablo rezultātu 3:0 Ventspils hoke-
jisti panāca spēles pēdējā perioda sākumā, 
kad 46. minūtē Valērijs Puškarevs ieraidīja 

valmieriešu vārtos trešo ripu. Sausā palikt A. 
Bergmanim gan neizdevās, jo 51. minūtē val-
mierietis Elvis Krūze viņu pārspēja. Tomēr tā 
bija vienīgā reize mačā, kad kapitulēja vents-
pilnieku vārtsargs. Ventspils hokejisti tikmēr 
vēl divas reizes sarūgtināja mājinieku vārt-
sargus. Vispirms 53. minūtes pēdējā sekun-
dē skaitlisko vairākumu realizēja Ralfs Brasls, 
bet četras minūtes pirms pamatlaika beigām 
Puškarevs guva savus otros vārtus un uzstā-
dīja spēles galarezultātu ar 5:1.

E. Cgojevs šajā spēlē sakrāja trīs punktus, 
jo ar rezultatīvām piespēlēm piedalījās vēl 

divu vārtu guvumos. Divas precīzas piespēles 
Jāņa Goluboviča rēķinā.

Jāatzīmē, ka E. Cgojevs līdzšinējās čet-
rās spēlēs jau iekrājis 10 (4+6) punktus, kas 
rezultatīvāko spēlētāju sarakstā viņu ierindo 
otrajā vietā. Līderis ar 13 (1+12) punktiem ir 
daugavpilietis Artūrs Kuzmenkovs.

Kopvērtējumā līderi ar deviņiem pun-
ktiem četrās spēlēs ir HK “VENTA 2002”. 
Tikpat punkti, taču viena spēle mazāk ir 
Daugavpils “Dinaburg”, kuri uzvarējuši tīrajā 
laikā visās trīs spēlēs. Seši punkti trīs spēlēs 
ir Pārdaugavai, ar kuru ventspilniekiem pare-
dzēta nākamā spēle. Tā notiks svētdien Rīgā. 
Mājās pēdējo divu gadu Latvijas 1. līgas čem-
pionus ventspilniekus atkal redzēsim vien 14. 
oktobrī, kad HK “VENTA 2002” savā laukumā 
uzņems “Zemgale Juniors”. 

Skolēni un burgeri

B 
ērni ir bijuši kāri uz gardumiem 
visos laikos – vai tie būtu kaimi-
ņu dārza āboli, pagasta bodītē 
pirktas bonbongas vai – vēlākos 
laikos – šokolādes konfektes un 

smalkmaizītes. Mūsu dienās izvēle ir daudz 
lielāka, bez tam gan veikalos, gan kioskos 
kārumi izvietoti tā, lai piesaistītu saldumu 
(un sāļumu) mīļotājus. Sava vainas daļa 
jāuzņemas arī vecākiem, kuri, vēlēdamies 
savu atvasi palutināt, neatsaka nopirkt kār-
tējo čipsu paku. Tomēr jāatceras, ka nevese-
līga pārtika var radīt atkarību! Psihoterapeiti 
norāda, ka bērns, kurš pāris reizes sajutis 
baudu no neveselīga ēdiena, vēlēsies to ēst 
vēl un vēl. Bērns ēd arī tad, kad vairs nav 
izsalcis. Rezultāts – pārēšanās, liekais svars 
un veselības problēmas. Neiedziļinoties 
uztura jautājumos, bērni nezina, ka nevese-
līga ādas krāsa, nogurums vai hiperaktivitā-
te parādās labu laiku pēc kaitīga uztura lie-
tošanas. Sāļš ēdiens (čipsi, cīsiņi) vai auksts 
dzēriens (kola) stimulē ēstgribu, un izveido-
jas apburtais loks. Savukārt cukuru daži ārsti 
pielīdzina narkotikai.

Uztura paradumi, kas izveidojušies bērnībā 
un pusaudža gados, tiek uzturēti, arī sasnie-
dzot pieaugušo vecumu. Regulāra brokas-
tošana, augļu un dārzeņu lietošana uzlabo 
veselību, kamēr saldumu un gāzēto dzērienu 
patēriņš saistāms ar aptaukošanos. 

Britu zinātnieki savulaik veica pētījumu par 
to, kā pārtika ietekmē bērnu uzvedību. Viena 
pētījumu grupa tika barota ar veselīgu ēdie-
nu – augļiem, dārzeņiem, liesu gaļu un zivīm, 
graudaugiem, pienu un biezpienu. Otrai gru-
pai piedāvāja čipsus, konfektes, ar cukuru 
bagātus dzērienus utt. Otrās grupas bērniem 
hiperaktīvas uzvedības, agresijas un ļaunas 
uzvedības gadījumi daudzkārt pārsniedza 
šādu gadījumu skaitu pirmās grupas bērnu 
vidū. Bez tam otrās grupas bērniem divkārt 
kritās koncentrēšanās spēja, pildot vienkār-
šus uzdevumus. 

Eiropā kopumā situācija ir nepatīkama. 
Vairāk nekā 20 miljoniem ES bērnu ir liekais 
svars. Pusaudži dienā apēd tikai 30-50% no 
ieteicamā augļu apjoma. 

Sen pagājuši tie laiki, kad skolu virtuvēs 
pasniedza pārsālītu kotleti ar glumiem maka-
roniem un lika izdzert remdena piena glāzi, 
ko klāja pretīga plēve. Tagad jauno paaudzi 
ēdina visnotaļ pieklājīgi. Cits jautājums – vai 
visi skolēni apmeklē skolas ēdnīcu? Diemžēl 
nē. Pētījumi rāda, ka daļa skolēnu uz ēdnīcu 
neiet vispār, izvēlas ēst bufetē vai aizskrien 
uz tuvāko veikalu (kuru mācību iestāžu tuvu-
mā netrūkst). Tas īpaši attiecināms uz pus-
audžiem, kuri saņem kabatas naudu. Pieaug 
bērnu skaits, kuri pavirši ēd brokastis, pus-
dieno ar “ātro” pārtiku un attiecīgi vakariņās 
pārēdas, kas ir ļoti slikts ieradums. 

Ēšanas kultūru bērniem var iemācīt tikai 
vecāki jau agrā bērnībā. Ēdienreizes jāpiedā-
vā regulāri un noteiktā laikā. Aizstāt ēdien-
reizi ar našķiem nav pieļaujams. Svarīgi 
ir nodrošināt iespēju ēst nesteidzoties, ar 
baudu, kopā ar ģimeni, ēdienkarti nepie-
ciešams dažādot ik dienas. Un īpaši svarī-
gi ir panākt, lai bērna galvenā ēdienreize 
būtu brokastis! Protams, jāpiedāvā pietie-
kams daudzums augļu, dārzeņu un ūdens. 
Ūdeni nedrīkst aizstāt ar krāsainiem, saldinā-
tiem vai gāzētiem dzērieniem. 

Jāsaka, ka lielu darbu šajā jomā (īpaši 
pēdējos gados) veic arī skolas. Skolēniem 
tiek stāstīts par veselīga uztura nozīmi, rīko-
ti konkursi, aptaujas un viktorīnas. Tiesa, šādi 
pasākumi var nesasniegt mērķi, ja bērnam 
jau pirmsskolas vecumā nav iemācīti parei-
zas ēšanas paradumi.  

Statistikas dati tomēr rāda, ka, pateicoties 
vecāku un skolotāju vienotām pūlēm, pēdē-
jos gados situācija uzlabojas. Skolēni aizvien 
vairāk apzinās, ka pareizs uzturs veicina gan 
veselību, gan panākumus mācībās. Varbūt 
reiz pienāks diena, kad skolēnu bariņš ar 
čipsu pakām un kolas pudelēm pie kioska vai 
veikala durvīm kļūs par retumu. 

Ēšanas kultūru bērniem 
var iemācīt tikai vecāki jau 
agrā bērnībā. Ēdienreizes 
jāpiedāvā regulāri un 
noteiktā laikā. Aizstāt 
ēdienreizi ar našķiem nav 
pieļaujams.
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policija, arī Valsts robežsardze.  Tas ir stiprinājis valsts drošību 
un par sevišķiem nopelniem Latvijas labā Aivaram Dunduram 
pirms diviem gadiem piešķirts IV šķiras Atzinības krusts.

PA SAVU CEĻU, BET TĒVA PĒDĀS
Ložu ražotnē, izmantojot vismodernākās tehnoloģijas, auto-

matizētās iekārtas un robotus, strādā ap divi desmiti speciā-
listu. Deviņdesmit procentu saražotās produkcijas tiek ekspor-
tēts, tās pasūtītāji ir vairāk nekā četrdesmit valstīs. Šīs munīcijas 
izgudrotājs un daudzu tās izgatavošanai nepieciešamo agregā-
tu un mehānismu radītājs un pilnveidotājs arī ir Aivars, lai gan 
pēc paaudžu pēctecības likumiem viņam nāktos būt pavisam 
cita darba pratējam un darītājam. Jo Aivars ir Krāslavas rajona 
laikraksta ilggadējā redaktora, vēlāk “Preses nama” leģendārā 
direktora un izdevēja Kazimira Dundura dēls, bet viņa mamma 
Albīna visu mūžu strādājusi ar pedagoģiju saistītu darbu. 

“Jā, pēc vidusskolas izvēlējos studēt Rīgas politehniskajā 
institūtā, ieguvu tolaik prestižo automātikas un aparātu būves 
speciālista diplomu. Bet līdz ar to jau negāja zudībā, bet tālā-
kajā dzīvē  tieši noderēja  no tēva apzināti vai nejauši aizgū-
tās prasmes žurnālistikā, dibinot un ilgus gadus vadot žurnā-
lu “Medības. Makšķerēšana. Daba”, lietā liekama bijusi arī no 
mammas dzirdētā pedagoģiskā pieredze, ko viņa krājusi, strā-
dājot  ar cilvēkiem,” Aivars ir gandarīts, ka viņa mūžā notiku-
mi kopš skolas gadiem ir vērpušies tā, ka ikviena agrāk apgūtā 
prasme kļuvusi par pamatu nākamajām, tikai augstākā līmenī. 

MĀCĪJIES NO IEROČMEISARU CUNFTES KORIFEJA
Vērtējot tagadējos sasniegumus medību munīcijas ražoša-

nā, Aivars saskata tiešu vai netiešu saistību ar savu interesi 
par ieročiem jau kopš bērnības, kas vainagojusies ar toreizējās 
PSRS Sporta meistara titulu ložu šaušanā. Savukārt ar kādrei-
zējā Mežrūpniecības un mežsaimniecības ministra Leona Vītola 
gādību izveidotajā ieroču remonta darbnīcā jauneklim bijusi 
iespēja strādāt ieročmeistaru cunftes korifeja, pirmskara Vācijā 
amata māku apguvušā Jāņa Ādama vadībā, kur teorētiski un 
praktiski izskolojies ne tikai toreiz režīma atļauto gludstobra 
medību ieroču lietošanā un remontēšanā. 

“Meistars enciklopēdiski pārzināja arī totalitārā režīma ap - 
stākļos grūti pieejamo vītņstobra ieroču raksturu un īpatnības, 
mācēja un mācīja uzstādīt un noregulēt arī optiskos tēmekļus, 
kas bija tikai ārzemēs sadabūjams retums. Protams, ka tas viss 
ir noderējis un noder, ražojot un testējot “D Dupleks” saražoto 
munīciju,” uzņēmējs atzīst, ka šī pieredze viņu mudinājusi par 
modernajiem medību ieročiem un munīciju populāri un reizē 
profesionāli pastāstīt arī citiem, jo latviski šāda informācija 
līdz tam nav bijusi pieejama. Un tā, arī ar vairāku ventspilnie-
ku padomu, firmu un privātpersonu finansiālu atbalstu tapusi 
grāmata “Medību ieroči”, kas stabilā pieprasījuma dēļ  piedzī-
vojusi arī papildizdevumu. Materiāli savākti arī nākamajai, bet 
tā būs par citu tēmu – par vilkiem, kuri, pēc Aivara domām , ir 
Latvijas mežu gudrākie, viltīgākie un tāpēc varbūt arī visdzīvot-
spējīgākie iemītnieki. 

AR SUPERIEROČIEM PIESEDZ NEPRASMI
Uz pēdējā laikā sabiedrībā diskutēto jautājumu, vai cilvē-

ki, kuru rīcībā nonāk jauni un aizvien efektīvāki medību ieroči, 
nepārvēršas par meža  zvēru un dzīvnieku  cietsirdīgiem  slep-
kavotājiem, Aivaram ir divējāda atbilde. 

“Jā, ir arī tādi. Ieročus ar ekstra optiku un lodēm parasti pērk 
tie, kas grib iegūt tikai galarezultātu. Trofeju, ar kuru palepoties 
ciemiņu priekšā. Man šādu cilvēku ir pat tā kā žēl: tādu iero-
ci un ekipējumu lietojot, cilvēks pārstāj būt mednieks šī vārda 
labākajā, varētu pat teikt – romantiskajā izpratnē: zaudē pēd-

dziņa acīgumu, intuīciju, arī šai nodarbē nepieciešamo izturību 
un pacietību (pat ja tas viss viņam kādreiz ir mācīts un bijis). 
Paļaujoties, ka viņa vietā dienā vai naktī visu sadzirdēs un 
pamanīs gudra aparatūra, bet “nobliezīs” ar superoptiku aprī-
kots, tālu un precīzi šaujošs ierocis.  Tas, manuprāt, ir diezgan 
amorāls cilvēka tehniskais pārspēks. Es atzīstu godīgu sacensī-
bu, kurā medījumam ir izredzes izmanībā un viltībā līdzvērtīgi 
sacensties ar cilvēku. Ar gadiem esmu sapratis, ka vislielāko 
gandarījumu sniedz pati medību gaita, tāpēc nekad neesmu 
centies par katru cenu nošaut potenciālo zelta ragu vai zelta 
ilkņu īpašniekus, zvērus ar vislabāko akotu, jo balvas ir tikai 
ārišķība, medību būtība ir pašā to procesā. Arī necili meža fau-
nas eksemplāri savā uzvedībā, apķērībā  un mākā izdzīvot ir 
bezgala interesanti, ja proti saskatīt nianses un salīdzināt,” 
mednieks atzīst, ka šai ziņā aizvien vairāk kļūst par “iespaidu 
un izjūtu gardēdi”, attālinoties  no “prasta meža gaļas patērē-
tāja” pozīcijām. Bet pilnībā tās, protams, neatstājot, jo, piemē-
ram medījuma pagatavošana un baudīšana kopā ar ģimeni un 
draugiem, dalīšanās iespaidos par mežā piedzīvoto un pārdzī-
voto ir gandrīz vai svēts rituāls,” stāsta Aivars.  Ar nožēlu kon-
statējot, ka “mednieku stāstos” neiznāk izmantot viņa dzimto, 
krāslaviski sulīgo, lauzto izloksni, kurā “izdodas  papļāpāt reizi 
gadā, kapusvētkos”, jo Rīgā un citur “angliski runāt iznāk daudz 
biežāk, nekā latgaliski”. 

Kā arī būtu, interesentiem ne mazāk kārdinoši ir izgaršot 
viņa kolorīto, ar foto un video kadriem ilustrēto stāstījumu par 
mežā ieraudzīto vai paklausīties, kā viņš kolēģiem demonstrē 
vilku piegaudošanas māku. Nav izslēgts, ka auditorijas uzma-
nības piesaistīšanā noder no mātes pārmantotās pedagoģiskās 
un aktieriskās prasmes, jo, iesakot Valsts apbalvojumam, kolē-
ģi mednieki cildinājuši arī viņa darbu sabiedrības izglītošanā 
par dabas aizsardzības jautājumiem, kas nebūt nav pretrunā 
ar meža dzīvnieku skaita saprātīgu regulēšanu. 

AR “KAVIAR” PRET TERORISTIEM
Taču “D Dupleks” ražotās lodes noder ne tikai šim nolūkam. 

Militāristi un sabiedriskās kārtības sargātāji secinājuši, ka tās 
labi kalpo arī noziedznieku neitralizēšanai, tāpēc šo munīciju 
iepērk valstīs, kur aktuāla ir terorisma apkarošana. Piemēram, 
lode ar nosaukumu “kaviar” – kad uz mērķi lido plastmasā 
iekausētas skrotis un sprāgst tikai pēc tā  sasniegšanas – izrā-
dījušās piemērotas gadījumos, kad jāneitralizē ķīlniekus sagrā-
bušais terorists, pie tam nenodarot ļaunumu tuvumā esoša-
jiem varmākas upuriem. Šīs un citas Aivara Dundura radīto ložu 
pielietošanas iespējas pozitīvi novērtētas daudzās starptautis-
kās izstādēs, izpelnoties neatslābstošu preses un nozares spe-
ciālistu uzmanību un atzinību. Tanī skaitā gumijas lodes, kas 
nav nāvējošas, bet var kalpot agresīva pūļa savaldīšanai vai arī 
tādas, kuru milzīgā veiktspēja var sadragāt darbojošos motoru, 
neļaujot ar sprāgstvielām pildītam terorista pašnāvnieka auto-
mobilim ietriekties pūlī vai ēkā.  

MIERMĪLĪGS NENOZĪMĒ 
NEAIZSARGĀTS

Jau gandrīz pusotru gadu 
desmitu “D Dupleks" ražo 
produkciju, kas atbilst NATO 
standartiem, un šai ziņā 
uzņēmējs pievienojas to 
ļaužu viedoklim, kuri uzska-
ta, ka Latvijai jācenšas aktīvāk 
iesaistīties bruņojuma un eki-
pējuma ražošanai aizsardzī-
bas vajadzībām.

 “Nebūsim lētticīgi, ar agre-
sijas draudiem ir jārēķinās, un 
tam pretī var stāties tikai ar 
reālu ieroču spēku. Mēs esam 
mazs piemērs tam, ka Latvijā 
protam un varam saražot pro-
dukciju, ar kuru pretoties ļau-
numam, tā ir pasaulē piepra-
sīta un dod darbu mūsu cil-
vēkiem,” Aivars pārliecināts, 
ka te nav pretrunas ne ar 
miermīligo valsts ārpolitiku, 
ne zaļo domāšanu. 

“Ja ģeopolitiskā situācija 
atļaus, mēs varam ražot pro-
dukciju tikai civilajām vaja-
dzībām, jo esam pierādīju-
ši, ka protam ne vien pār-
kārtoties, bet radīt arī pilnī-
gi jaunus, pasaulē pieprasī-
tus  izstrādājumus,” Aivars ir 
lepns, ka pirms pāris gadiem  
“D Dupleks” ieguvusi pirmo 
vietu  Latvijas Investīciju un 

attīstības aģentūras organizētajā konkursā kā “Eksportspējīgākais  
komersants mazo komercsabiedrību grupā”.  

NELŪZA TĒVS, NELOCĪSIES DĒLS
Saeimas pirmsvēlēšanu noskaņās jautājot, vai Aivaram nav 

bijusi doma iesaistīties politikā, jo ir taču gana populārs Latvijā 
visai plašās mednieku saimes vidū, viņš latgaliskā vaļsirdī-
bā atbild: “Nav gan! Tur jāprot locīties un izlocīties, bet es to 
nemāku!”

Piemēram minot savu trūkumā augušo tēvu Kazimiru, kurš 
palicis nelokāms, Latvijas Tautas frontes ( LTF) ideāliem  uzticīgs 
goda vīrs arī brūkošās padomju impērijas apstākļos, kad daudzi 
glāba savu karjeru, nododot tautu. 

“Tēvs tajā laikā bija Latvijas komunistiskās partijas ( LKP)  
izdevniecības “Preses nams” direktors un partijas vadība negri-
bēja pieļaut, ka tajā iespiež laikrakstus un žurnālus, kas pauž 
no valdošajiem atšķirīgus uzskatus. Bet tēvs, faktiski būdams 
valdošās partijas nomenklatūras sastāvā,  bez LKP piekrišanas 
atļāva tajā iznākt pat LTF toreizējam idejiskajam karognesējam 
“Atmoda”. Kad Preses namu ieņēma bruņoti omonieši, direk-
tors atteicās tiem pakļauties, nolikt pilnvaras, atdot zīmogu un 
finanšu dokumentus, un no smagākas izrēķināšanās viņu izglā-
ba tikai žurnālistu aizstāvība. Viņš kādu laiku bija spiests slēp-
ties, atceros, kā mums sekoja sveša automašīna, kad no patvē-
ruma vietas Augstākajā Padomē  vedu tēvu uz mājām sakop-
ties, jo draudi tika izteikti visai ģimenei. Tēvs nesalūza, un būtu 
nodevība pret viņu, nu jau vairākus gadus kopš  aizsaulē aiz-
vadītu, ja es mēģinātu iespraukties elitē, varbūt upurējot godī-
gumu. Mani tuvinieki, dēli Agris un Armands, sieva Gunta, kuri 
arī strādā ”D Dupleks” un daudzi īstie draugi to nesaprastu un 
nepieņemtu. Man līdz šim ir pieticis spēka un prāta, lai dzīvo-
tu un strādātu godīgi. Nešaubos, ka pietiks arī turpmāk." 

Ir spēks un prāts dzīvot godīgi

Ar sievu Guntu, “D Dupleks “biroja vadītāju, reklamējot firmas 
produkciju vienā no medību ieroču un munīcijas izstādēm ASV.

Viens no iecirkņiem ložu izgatavošanas cehā. Daudzas tajā  
esošās iekārtas un agregātus izgudrojis vai pilnveidojis Aivars. 
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Uz pēdējo 
vasaras 
brīvdabas balli
Rudens nepielūdzami tuvojas arvien strau-
jāk, sūtot vasaru pelnītā atpūtā. Grēks būtu 
sūdzēties par šī gada vasaru, kas galu galā ir 
garākā meteoroloģisko novērojumu vēsturē! 
Protams, lauksaimnieki joprojām rauc de-
gunu, jo daudzviet pēdējā laikā pieredzētās 
lietavas tik tāda putekļu noskalošana vien 
bijusi... Taču rudens tuvojas, klāt arī jauna 
nedēļas nogale. Ziniet, ko? Brīvdienas sola 
rudenīgas, taču vēl samērā siltas. Aizbrauk-
sim uz pēdējo šīs vasaras brīvdabas balli!

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

uz 2018./2019. sezonas  
LHF čempionātu spēlēm

Latvijas bērnu un 
jauniešu čempionāts

SESTDIEN
22. septembrī
plkst. 13.15

U-17 komandu spēle

HK Venta 2002 – Pirāti

P 
irms gadiem 200 kartupelis latvie-
šu zemniekam bija tikpat eksotisks 
dārzenis kā mums – pirms dzelzs 
priekškara krišanas – sparģelis vai 
batāte. Atskaitot no Kurzemes her-

cogistes laika kroņa muižās palikušos „izmē-
ģinājumu lauciņus” ar zemē briestošajiem 
bumbuļiem, citviet kartupeļus i redzējuši 
nebija, bet, ja arī bija, īpaši par pilnu neņē-
ma, nestādīja un uzturā nebrūķēja. Taču 
Kurzemē, tepat netālu, Zlēku pagastā dzī-
voja kāds gudrs vīrs, kurš, kā tagad mēdz 
teikt, saskatīja perspektīvu – iespēju audzēt 
kartupeļus vairumā, lai graudaugu nera-
žas gados ļaudīm nedraudētu bads. Šo vīru 
sauca Johans Georgs Bitners, un viņš bija 
mācītājs, dzīvojis no 1779. līdz 1862. gadam. 
Savā pastorātā (mācītājmuižā) Bitners bija 
iekopis tam laikam gauži neparastu sakņu 
dārzu, kur bez ierastajiem un zemniekiem 
labi zināmajiem kāpostiem, rutkiem, pupām 
un pelēkajiem zirņiem zēla un brieda lapu 

J ābrauc Jūrkalnes virzienā, kur jūrkalnie-
ši tradicionāli atvadīsies no vasaras sezo-
nas un sagaidīs rudens laiku, vienojoties 
tradicionālajā “Ābolu ballē”, kas notiks jau 
astoto gadu. Pasākums patiešām solās būt 

aizraujošs un piepildīts visas dienas garumā līdz 
pat vēlam vakaram. Jūrkalnes Ugunspļavā varēs 
iesaistīties ēdienu gatavošanas meistarklasēs, 
kurās pētīs un izzinās suitu ēdienu receptes un 
gatavotos ēdienus, kuru galvenā sastāvdaļa būs 
ķiļķeni un klimpas. Varēs visu izzināt par kokli un 
arī pats iemācīties pirmos soļus šī senā latvie-
šu instrumenta spēlē. Savukārt no Pūres pagasta 
būs atvesta lielā ābolu sulas spiede. Jāpaķer līdzi 
tik kāds trauks, kur ieliet turpat izspiesto sulu no 
līdzpaņemtajiem augļiem. Ja nu pašam dārza nav 
vai nepaguvāt sarūpēt augļus, ābolus varēs dabūt 
turpat uz vietas tirdziņā. Par muzikālo pusi gādās 
etnogrāfiskais ansamblis “Maģie suiti”, Jūrkalnes 
vidējās paaudzes deju kolektīvs, koklētāji Dace 
Nasteviča un Guntis Niedoliņš, bet īpašie pasā-
kuma viesi būs dziedātāji Andris Daņiļenko un 
Valdis Zilveris. Pārtraukumā varēsiet ieturēties 
kādā no Jūrkalnes apkaimes iestādījumiem, ja 
vēl ne reizi neesat tādā bijuši, un tad jau vakars 
būt klāt ar lielo rudens balli, kurā muzicēs grupas 
“Zelta kniede” un “Neoplāns”. Izklausās vairāk 
nekā labi, vai ne?

Tie, kuri nevēlas mērot tik tālu ceļu, tad lai pat-
riotiskā prātā dodas uz Pārventas bibliotēku, kur 
sestdien plkst.12 sāksies aizraujošs pasākums – 
simtgades erudīcijas spēle, kurā ikvienam vents-
pilniekam būs iespēja pārbaudīt savas zināšanas 
par Latviju. Piedalīties var ikviens ventspilnieks, 
turklāt nav noteikts nekāds vecuma ierobežo-
jums. Tas nozīmē, ka šajā aizraujošajā, izklaidē-
jošajā un erudītajā pasākumā var piedalīties kā 
mazs, tā liels, kā jauns, tā vecs. Spēle veltīta jau-
tājumiem, kas saistīti ar Latviju, tās vēsturi un kul-
tūru, bet paša notikuma mērķis ir kopējas svētku 
sajūtas veidošana un spilgtināšana, nedaudz citā-
dā veidā svinot Latvijas simtgadi. Nav vajadzīgas 
vēstures profesora cienīgas zināšanas, jo galve-
nais ir komandas darbs un vienkārši neaizmirstami 
pavadīts laiks. Komandās var apvienoties ģimenes, 
draugi, radi, kaimiņi. Komandā spēlē četri līdz seši 
spēlētāji. Pasākums ir bez maksas.

Turpmākās dienas lutinās skatuves mākslas cie-
nītājus. Jau svētdien ar baleta izrādi “Šeherezāde 
un viņas stāsti” teātra namā “Jūras vārti” vieso-
sies Latvijas Nacionālā opera un balets. Horeogrāfs 
Leo Mujics šīs izrādes veidošanā apzināti mēģinā-
jis izvairīties no ierastajām klišejām par Austrumu 
sievietēm, kā arī nav koncentrējies tikai uz galve-
no lomu atveidotājiem. Iestudējums ir krāšņs, un 
brīnišķīga ir arī iekļautā mūzika. 

Savukārt jaunnedēļ Ventspilī uzreiz ar divām 
izrādēm viesosies Liepājas teātris. Vispirms otrdie-
nas vakarā teātris izrādīs Dmitrija Petrenko reži-
sēto izrādi “Smieklīgs stāsts par izmisumu”, kas 
ir stāsts par trim cilvēkiem, kuru ceļi krustojas 
visai savdabīgā brīdī, kad viens no viņiem cenšas 
izdarīt pašnāvību, nolecot no tilta. Izrādes gaitā 
visi trīs veidos savdabīgu un nožēlojamu mīlas 
trijstūri. Sarežģīts, taču interesants stāsts. Dienu 
vēlāk – izrāde kā maziem, tā lieliem bērniem: 
“Dželsomīno melu zemē”. Kurš gan no mums 
neatceras šo bērnības stāstu grāmatiņu? Vai tā 
nav lieliska iespēja iepazīstināt arī savus bērnus ar 
stāstiem, ar kuriem mēs paši kādreiz uzaugām? Tā 
ir skaista iespēja arī mums pašiem atcerēties savu 
bērnību un pēc daudziem gadiem atkal noklausī-
ties jau piemirstos stāstus. 

Un – sākam baudīt rudeni! 

Mūspuses lauksaimnieki novatori... 
aizpagājušajā gadsimtā
Rudens klāt, laukos un lauciņos līkņā 
kartupeļu ņēmēji un biešu rāvēji. 
Tik pazīstama, savā ziņā patriarhāla 
aina: ja būs pilni kartupeļu vai, kā 
ventiņmalā saka, „rāciņ” apcirkņi, 
ziemā allaž arī vēders būs pilns. Jo 
kas gan vēl pazīstamāks un sātīgāks 
ēdamdārzenis kā kartupelis? Šķiet 
zināms jau no laika gala, taču tā 
nebūt nav. 

salāti, spināti, redīsi, burkāni, puķkāpos-
ti, cukurzirnīši un pat sparģeļi, tāpat gurķi 
un ķirbji, bet siltumnīcā pat tomāti! Taču 
Bitnera lielākais lepnums un īsts izaici-
nājums apkārtējiem muižniekiem bija 
viņa varenais kartupeļu lauks. Esot biju-
šas vairākas kartupeļu šķirnes – gan bal-
tie, gan sarkanie. Šis mācītājs, pēc dzim-
šanas vācietis, bet visu mūžu nodzīvojis 
latviešu zemnieku vidū, perfekti pratis 
latviešu valodu (pat izdevis latviešu valo-
das ābeci pagasta skolasbērniem), kā 
saka, sveci zem pūra neturēja un savās 
dārzkopības un laukkopības zināšanās 
dāsni dalījās ar Zlēku zemniekiem, mudi-
not viņus iekopt kartupeļu laukus un ne - 
skopodamies ar sēklas bumbuļiem. Līdz 
ar to Zlēku pagasts kļuva par „pionieri” 
ne vien Kurzemē, bet, šķiet, visā Latvijas 
teritorijā kartupeļu audzēšanas jomā.

Ir kāds nostāsts, kas saglabājies vairā-
kos avotos: reiz Zlēku muižā viesojies Zūru 
grāfs Lambsdorfs, kurš savu meitu Karolīni 
bija izprecinājis Zlēku baronam Karlam 
Oto fon Bēram, un iebraucis apciemot 
arī mācītāju Bitneru, kurš jau visā apkār-
tnē bija ieguvis prasmīga lauksaimnieka 
slavu. Redzēdams mācītāja vareno kartu-
peļlauku, augstais viesis raustījis plecus 
un, zīmīgi pagrozot pirkstu pie deniņiem, 
teicis: „Prātiņ, prātiņ, nāc mājās!” Tas gan 
bija ļoti nepieklājīgi pret cienījamo mācītā-
ju, jo vairāk tāpēc, ka pēc dažiem gadiem 
arī Zūru muižas laukos jau vilnīja tumšza-
ļie kartupeļlaksti... Taču lauku novatorisma 
ziņā Lambsdorfs, tā teikt, nebija labāks. 
Ja Bitners aizrāvās ar kartupeļiem, tad 
Lambsdorfa kaislība bija... cukurbietes!

1837. gadā grāfs Lambsdorfs esot nolē-
mis vairs neievest dārgo cukuru no citu-
rienes, bet ražot pats. Cukurbiešu sēk-
las atvestas no Vācijas, kur tobrīd jau 
pamazām sāka taisīt cukuru no salda-
jām bietēm. Acīmredzot sēklu atvests ļoti 
daudz, jo ar tām apsēts turpat 100 pūr-

vietu Ventas krastā, kur tā labākā zeme. 
Kamēr bietes dīga, auga un brieda, uzņē-
mīgais grāfs jau slēja augšā cukurfabri-
ku (protams, ne jau savām, bet muižas 
ļaužu rokām zinošu meistaru uzraudzī-
bā). 1839. gada janvārī fabrika bija gata-
va, un no ārzemēm uzaicinātais cukur-
meistars ķēries pie darba. Pirmajā gadā 
saldās bietes neesot diez cik labi augu-
šas, un, stāstot par šo jauno rūpalu, 
„Latviešu Avīžu” vietējais korespondents 
1839. gadā rakstīja: „Lai Dievs mūsu cie-
nīgam lielkungam viņa biešu audzēša-
nu citos gados jo labi svētī, ka viņa lielā 
nauda, ko šī fabrika maksā, caur to tiktu 
atlīdzināta. Ļoti šai jaunai lietai palīdzē-
tu, kad uz priekšu godīgi saimnieki arī tās 
cukura bietes audzētu, kuras viņiem par 
labu nāktu un kuras še muižā noņemtu.” 
Laikam jau tāda aizlūgšana caur avīzi tie-
šām iedarbojās, jo Lambsdorfa „cukur-
fabrīķis”, būdams vienīgais tāds visā 
Kurzemē, darbojās visai ilgi, piegādājot 
vietējam tirgum dažāda lieluma cukurgal-
vas – cietus rafinētā cukura gabalus konu-
sa formā (veidnes apskatāmas muzejā). 
Tādas cukurgalvas zemnieki parasti pirka 
tirgū vai Ventspils un Piltenes bodēs. Lai 
pasaldinātu tēju vai „kapiju”, ar cirvīti vai 
lielu dūci no lielā gabala atskaldīja sīkākas 
šķēpelītes, ko glabāja cukurdozēs. Tālaika 
lauku bērniem, kas konfektes nepazina, 
uz augstākā plaukta nobēdzinātā cukur-
doze bija karstāko ilgu priekšmets: īsta 
svētku diena, kad tēvs vai māte izsniedza 
pa cietajam salduma gabaliņam, ko kāru 
muti nokrimšķināt.

Tas bija tais senajos laikos, no kuriem 
mūs šķir 6–7 paaudzes. Taču arī vēlākos 
gadu desmitos Zlēkās audzēts daudz labu 
šķirņu kartupeļu, bet Zūrās – cukurbietes. 
Pēdējo vēl labi atceras vecākās paaudzes 
pilsētnieki, kuri skolas gados vasarās sūtīti 
uz Zūru kolhozu „Komunisma ceļš” kaplēt 
bezgalīgās biešu vagas. 

Tālaika lauku bērniem, kas konfektes nepazina, 
uz augstākā plaukta nobēdzinātā cukurdoze  
bija karstāko ilgu priekšmets.
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A U N S
Koncentrējies uz to, ko sen esi iecerējis. Var pavērties iespējas 
paplašināt darbošanos, biznesu vai saņemt izdevīgu darba pie-

dāvājumu. Strīdus situācijās esi gatavs kompromisiem. Privātajā dzīvē 
izstarosi pievilcību, kas neatstās vienaldzīgu. Spēcīgi darbosies intuīcija, 
uzticies tai.

V Ē R S I S
Neiesaisties karstasinīgās diskusijās. Strīdīgos jautājumos 
vēlams ieņemt neitrālu pozīciju, it īpaši, ja tas tevi neskar 

tiešā veidā. Piemērots laiks, lai ietu cilvēkos, dibinātu kontaktus, pieda-
lītos prezentācijās vai vienkārši draugu ballītēs. Brīvajiem ļaudīm kādā 
pasākumā var rasties simpātijas.

D V Ī Ņ I
Dienas ritēs aktīvi – paredzamas dažādas tikšanās, lietišķas 
pārrunas un jauni kontakti. Prātā nāks viedas idejas. Darba 

jautājumos esi precīzs, jo pastāv riski pieļaut kādas kļūdas. Brīvdienās 
vēlēsies kādu brīdi palikt vienatnē. Palūdz, lai tuvinieki pret to izturas 
ar izpratni. 

V Ē Z I S
Prāts atvērts jaunām zinībām, tāpēc ir vērts papildināt pras-
mes vai apgūt kaut ko jaunu. Viss, ko uzzināsi un iemācīsies, 

vēlāk noderēs. Pievērs uzmanību finansēm, jo pēkšņi iespējamas labas 
peļņas iespējas. Darbā var nākties pieņemt izšķirošus lēmumus, necen-
ties par katru cenu pierādīt savu taisnību. 

L A U V A
Uzmanību prasīs sadzīves pienākumi. Vari veikt kādus pārkār-
tojumus mājās, izdaiļot interjeru, bet rēķini līdzi, ko un par cik 

vari atļauties. Centies pēc iespējas vairāk laika pavadīt kopā ar mīļoto. 
Darbā autoritātes nostiprināšana - būs enerģija, un tu lieliski parādīsi, uz 
ko esi spējīgs.

J A U N A V A
Paskaties ar kritisku skatu uz savu veikumu profesionālajā jomā 
un padomā, ko uzlabot. Smalkā jušana un intuīcija pateiks 

priekšā. Svarīga mājas tēma, tur vēlēsies ieviest pārmaiņas. Bet, ja ģime-
nē aug bērni, tad aktualizēsies pedagoģiskie jautājumi. Brīvajiem ļaudīm 
saviļņojošas kaislības.

S V A R I
Pirmajā vietā mājas dzīve un ikdienas darbi. Labprāt rosī-
sies savā saimniecībā, gatavosi krājumus ziemai un lutināsi 

mīļos cilvēkus ar gardām maltītēm. Vienīgi jābūt apdomīgam izdevu-
mos. Lielisks laiks jaunu kontaktu veidošanai – gan lietišķajā, gan privā-
tajā dzīvē.

S K O R P I O N S
Interese par veselīgu dzīvesveidu, kā arī par garīgām un filozo-
fiskām tēmām. Varbūt ir vērts pieteikties kursos, un to, kas inte-

resē, apgūt padziļināti. Darbs paņems daudz spēku un enerģijas, tāpat arī 
mājās pienākumu netrūks. Brīvajiem ļaudīm sirdī romantiskas noskaņas, 
kas iedvesmo.

S T R Ē L N I E K S
Enerģijas netrūks, un to vajadzētu izmantot mērķu sasnieg-
šanai. Varbūt pienācis laiks mainīt darbu vai pievērsties pri-

vātajam biznesam. Veikli risināsi darījumu sarunas un noslēgsi izdevīgas 
vienošanās. Attiecību jomā diezgan nemierīgi - dzīve var ieraut piedzīvo-
jumu virpulī. Esi apdomīgs.

M E Ž Ā Z I S
Brīvdienās ieplāno nelielus remontdarbus vai pārkārto inter-
jeru, bet pēc tam kopā ar draugiem un tuviem cilvēkiem izej 

sabiedrībā. Mazliet vajag atslēgties no straujā ritma. Tāpat arī derētu 
kādu laiku atvēlēt vienatnei, lai sakārtotu domas. Sirdslietās klusu pār-
domu laiks.

Ū D E N S V Ī R S
Ļoti svarīga finanšu tēma, jāuzmanās no lieliem tēriņiem saistī-
bā ar mājas saimniecību. Attiecību jomā šis un tas sakārtojams, 

bet dari to ar rāmu prātu. Brīvajā laikā apciemo tālākus radus un palīdzi 
savējiem. Kad darbi apdarīti, izej sabiedrībā, kur ir iespējas satikt intere-
santus cilvēkus.

Z I V I S
Sekmēsies viss, kas saistās ar ārzemju tēmu. Ja dosies ceļo-
jumā, gūsi pozitīvas emocijas, paliekošus iespaidus un satik-

si interesantus cilvēkus. Tāpat arī veiksies lietišķu kontaktu veidošana un 
darījumi. Privātajā dzīvē un sirdslietās vēlme pēc pārmaiņām. Ir īstais 
laiks, lai uzlabotu attiecības.
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Boss ieiet darba telpās: 
- Es taču teicu, ka darba laikā smē-
ķēt aizliegts! 
Viens no darbiniekiem, nokratot 
cigaretes pelnus: 
- Vai tad kāds strādā?

Trīs piedzērušies mēģina apstādi-
nāt taksi: 
-Sveiks, šoferīt! Līdz stacijai četrus 
cilvēkus aizvedīsi? 
-Kas jūs jocīgi esat? Jūs taču esat 
trīs! 
-Tu ko...pats nebrauksi?

Lidmašīna reisā Ņujorka-Londona 
gatavojas pacelties, bet pēkšņi 
atgriežas atpakaļ. Paiet vairāk kā 
stunda, kad beidzot tomēr lidma-
šīna paceļas un dodas uz Londonu. 
Viens no pasažieriem jautā stju-
artei: 
- Kāds bija aizkavēšanās iemesls? 
- Pilotam neiepatikās skaņa, kura 
pie pacelšanās parādījās kreisa-
jā dzinējā. Bija vajadzīga stun-
da, lai atrastu citu pilotu.

Seržants sieviešu bataljonā koman-
dē ierindnieci: 
- Un ielāgojiet, sardzē stā-
vot, jāsauc: Stāt, kas nāk! 
Nevis – Nenāc klāt, kliegšu!

Vīrietis aiziet pie celtnieka un saka: 
- Uzbūvējiet lūdzu man apaļu 
māju! 
-Kāpēc apaļu?? 
- Mana sievasmāte visu laiku 
kladzina: Gan jau man arī 
kāds stūrītis atradīsies…

-Hallo! Tēti? Es braucu mājās, kaut 
ko nopirkt? 
-Jā dēls...nopērc dzīvokli  
un dzīvo atsevišķi! 

Intervija ar miljardieri: 
-Kāda ir vislabākā lieta, kas notiku-
si, pateicoties jūsu naudai? 
-Laikam jau tas, ka mana 
sieva pārstāja gatavot ēst.

Studenta mamma dēlam sūta vēs-
tuli: Sveiks, Dēliņ! Rakstu lēnām, 
jo zinu, ka tu neproti ātri lasīt. Tu 
nepazītu mūsu māju, kad pārbrauk-
tu, jo mēs esam pārcēlušies. Tēvam 
ir jauns, ļoti labs darbs. Zem viņa 
tagad ir 5000 cilvēku. Viņš pļauj 
zāli kapos. Šī tik tiešām ir pasakai-
na vieta. Te ir pat veļas mazgājamā 
mašīna. Es gan nezinu, vai tā strā-
dā, jo pagājušajā nedēļā ieliku maz-
gāties palagus un kopš tās reizes 
neesmu tos redzējusi. Runājot par 
mēteli, kuru tu gribēji, lai tev nosū-
tam, tēvocis Stenlijs teica, ja to sūtī-
sim pa pastu, tas kopā ar pogām 
būs pārāk smags, tādēļ mēs tās 
nogriezām un ielikām kabatās. Tavai 
māsai šorīt piedzima bērniņš. Es vēl 
nezinu, vai tas ir puika, vai meite-
ne, tāpēc nevaru pateikt, vai tu esi 
onkulis vai tante. Pirms dažām die-
nām uzsprāga krāsns virtuvē. Mūs 
abus ar tēvu trieciens izsvieda ārā 
pa durvīm. Tā bija pirmā reize pēdē-
jos desmit gados, kad bijām izgā-
juši kaut kur kopā. Pagājušo nedēļ 
lija tikai divas reizes. Pirmo reizi trīs 
dienas, pēc tam četras. Pirmdien 
bija tik stiprs vējš, ka mūsu vistas 
izdēja vienu un to pašu olu četras 
reizes. Vakar Džons nejauši ieslēdza 
mašīnā savas mašīnas atslēgas. Mēs 
pa īstam satraucāmies, jo, lai dabū-
tu mani un tavu tēvu laukā, bija 
vajadzīgas divas stundas. Onkulis 
Teds pagājušo nedēļ iekrita viskija 
mucā. Daži vīri mēģināja viņu izvilkt 
laukā, bet viņš pretojās un noslīka. 
Mēs viņu kremējām, un viņš dega 

trīs dienas. Kā redzi, īpaši daudz jau-
numu nav, nekas sevišķs nav noti-
cis. Tava mīlošā māte.  
P.S. Gribēju Tev nosūtīt kādu naudi-
ņu, bet biju jau aizlīmējusi aploksni.

Izmeklētājs jautā: 
-Jūs pazīstat šo nazi? 
-Protams! 
-Ak tā, tomēr pazīstat? 
-Kā lai nepazīstu, ja jūs man ar 
to jau trīs nedēļas uzmācaties!

Direktors atvadās no darbinieka, 
kurš iet uz citu darbu: 
-Man ļoti žēl, ka aizejat. Biju 
pie jums pieradis. Jūs man bijāt 
kā paša dēls-tik pat bezatbil-
dīgs, slinks un neorganizēts. 

Anglim ir sieva un mīļākā. 
Mīl sievu. 
Francūzim ir sieva un mīļākā. 
Mīl mīļāko. 
Krievam ir sieva un mīļākā. 
Mīl iedzert. 
Latvietim ir sieva un mīļākā. 
Mīl darbu.

Skolotāja sarkastiskā tonī jautā 
Jānītim: 
-Vai tu man varētu paskaidrot, 
kāpēc sacerējums, kuru tu man 
nodevi vakar, vārds vārdā atbilst 
tava brāļa pagājušā gada sacerē-
jumam? 
-Kas tur tāds dīvains, skolo-
tāj? Mums ir viena māsa. 

-Tēt, mamma vada auto labāk par 
tevi! 
-Nē, es gan tā neteiktu... 
-Bet tu pats apgalvoji, ka ar 
„norautu” rokas bremzi neva-
rētu nobraukt pat metru, bet 
mamma tā nobrauca 12 km.

NO “VENTSPILNIEKS.LV” ZIŅU LENTES:

Saeimas Cilvēktiesību un sabiedrisko lietu komisijas deputāti konceptuāli atbalstījuši Reliģisko organizāci-
ju likuma grozījumus saistībā ar jaunizveidotu draudžu tiesībām veidot baznīcas. Komisijas sēdē deputāts 
Ringolds Balodis norādīja, ka no juridiskā viedokļa šajā sarakstā varētu minēt arī musulmaņu apvienības 
draudzi un vairākas citas reliģiskās organizācijas. Deputāts norādīja, ka sarakstu varētu papildināt arī ar 
krišnaītiem, kā arī Kristīgās Zinātnes draudzi.

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE.
Latvijā pastāvošās t.s. tradicionālās kristīgās konfesijas (piemēram, luterāņi, katoļi, pareizticīgie, baptisti u.t.t., 
u.t.jp.) ir ne vien mums pierastas kristiešu baznīcas, bet arī apveltītas ar paplašinātām un valsts deleģētām tiesī-
bām. Piemēram, laulāt. Jaunais regulējums var pavērt laulāties gribētājiem jaunus, vēl nepieredzētus apvāršņus... 
Ir taču tik skaisti, ja var laulāties, piemēram, pēc Lidojošā makaronu monstra baznīcas jeb pastafariāniešu tradī-
cijām, vēl jautrāk būtu, ja laulību ceremonija noritētu saskaņā ar kaut kur Papua-Jaungvinejas džungļos dzīvojošo 
kanibālu nerakstītajām tradīcijām. Un tad, kas zina, “tradicionāļi” varētu pat stāvēt pie ratiem...



ОВЕН
Сконцентрируйтесь на том, что вы давно планировали сделать. 
Может представиться возможность расширить свою деятельность, 

бизнес или получить выгодное предложение, связанное с работой. В спорных 
ситуациях будьте готовы к компромиссу. В личной жизни вы будете излучать 
привлекательность, что не оставит равнодушными окружающих. Будет хоро-
шо работать интуиция, доверьтесь ей. 

ТЕЛЕЦ
Не участвуйте в горячих дискуссиях. В спорных вопросах жела-
тельно занимать нейтральную позицию, особенно, если вас это 

не касается напрямую. Подходящее время, чтобы выйти в люди, установить 
контакты, участвовать в презентациях или просто посетить дружескую вече-
ринку. На каком-либо из мероприятий свободных представителей знака ожи-
дает приятное знакомство. 

БЛИЗНЕЦЫ
Активный период – ожидаются различные встречи, деловые пере-
говоры и установление контактов. В голову будут приходить 

мудрые мысли и идеи. В рабочих вопросах проявляйте точность, так как 
существует риск допустить ошибку. B выходные захочется какое-то время 
побыть наедине со своими мыслями. Попросите, чтобы близкие отнеслись к 
этому с пониманием. 

РАК
Ваш разум открыт для получения новых знаний, поэтому стоит 
освоить что-нибудь новое. Все, чему вы сейчас научитесь, позд-

нее очень вам пригодится. Обратите внимание на финансы, так как возможны 
неожиданные предложения заработка. На работе, возможно, придется при-
нимать ответственные решения, не пытайтесь любой ценой доказать свою 
правоту. 

ЛЕВ
Вашего внимания потребуют бытовые обязанности. Хорошо бы 
сделать дома перестановку, украсить интерьер, но будьте аккурат-

ны в своих тратах. Старайтесь больше времени проводить с любимым чело-
веком. На работе вы сможете укрепить свой авторитет – энергии будет доста-
точно, и вы сумеете продемонстрировать, на что способны. 

ДЕВА
Окиньте критическим взором свои достижения в профессиональ-
ной сфере и подумайте, что можно было бы улучшить. В этом вам 

поможет интуиция. Домашний очаг потребует перемен. А если в семье растут 
дети, актуальной станет тема воспитания. Волнительный период для свобод-
ных представителей знака. 

ВЕСЫ
На первом месте – домашние хлопоты и каждодневные заботы. Вы 
с удовольствием будете заниматься хозяйством, готовить запасы 

на зиму, а также побалуете своих близких чем-нибудь вкусненьким. Однако 
будьте аккуратны и не тратьте лишних денег. Прекрасное время для установ-
ления контактов – как в деловой, так и в личной жизни. 

СКОРПИОН
Вы заинтересуетесь здоровым образом жизни, а также философ-
скими темами. Возможно, стоит записаться на курсы и углубленно 

изучить то, что вас привлекает. Работа потребует от вас много сил и энергии, 
домашних обязанностей также будет предостаточно. Свободных Скорпионов 
будет вдохновлять романтическое настроение. 

СТРЕЛЕЦ
У вас достаточно энергии, чтобы использовать ее для достиже-
ния целей. Не исключено, что пришло время менять работу или 

заняться частным бизнесом. Удачны переговоры, вы сможете заключить 
выгодные сделки. В сфере отношений достаточно неспокойный период – воз-
можно, вас ждут приключения. Будьте благоразумны. 

КОЗЕРОГ
B выходные вам стоит запланировать небольшой ремонт или 
улучшить интерьер, а потом вместе с друзьями или близки-
ми выйти в общество. Необходимо немного отвлечься от стре-

мительного ритма. Стоит некоторое время побыть наедине с самим 
собой, чтобы привести мысли в порядок. В делах сердечных время тихих 
размышлений. 

ВОДОЛЕЙ
Для вас очень важна финансовая тема, остерегайтесь больших 
затрат на домашнее хозяйство. В отношениях потребуется кое-что 

выяснить, но следует делать это взвешенно. В свободное время отправьтесь 
в гости к дальним родственникам и помогите близким. Когда все дела сде-
ланы, вам стоит выйти в общество, где, возможно, вы встретите интересных 
людей. 

РЫБЫ
Удачным будет все, что связано с зарубежной темой. Если вы 
отправитесь в путешествие, то вас ожидают позитивные эмоции, 

хорошие впечатления, кроме того, вы встретите интересных людей. Успешное 
время для установления контактов и осуществления сделок. В личной жизни 
и делах сердечных вас посетит желание перемен. Самое подходящее время, 
чтобы улучшить отношения.
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В ресторане официант сдвигает столы. К нему подхо-
дит другой и спрашивает:  
- Что, банкет будет?  
- Нет, один клиент заказал шейку жирафа.

Диалог в студенческой столовой: 
- У вас есть гуляш? 
- Гуляша нет. 
- А сердце у вас есть? 
- Сердце есть. 
- Тогда вы должны дать мне гуляш.

- Ты всегда такой аккуратный, побритый, с чистым 
воротничком, свежий, подтянутый. Видно, что из хоро-
шей семьи с правильными традициями. Кто тебе при-
вил это все – папа или мама? 
- Начальник колонии…
 
- Чем отличается опытный специалист от начинающего? 
- Начинающий специалист не умеет рабо-
тать, а опытный умеет не работать.

Новая секретарша заходит к шефу в кабинет и гово-
рит: 
- Николай Петрович, мне кажется, вас просят к теле-
фону. 
Шеф с иронией смотрит на неё: 
- Что значит «кажется»? Меня просят к телефону или 
нет? 
- Знаете, – замялась секретарша, – когда я под-
няла трубку, то услышала голос, который спро-
сил: «Это ты, мой сладенький поросёночек?». И 
вот теперь я не знаю, это вас просят или меня...

Чтобы не признавать свою халатность, врачи утвер-
ждали, что пациент умер, потому что не отправил 
сообщение десяти друзьям и прервал цепочку...

Жена учит собаку стоять на задних лапах, муж гово-
рит: 
- Дорогая, всё равно ничего не получится. 
- Ничего, ты вначале тоже сопротивлялся!

- Рабинович, почему у вас нет-таки детей? 
- А нужно ли плодить будущих пенсионеров?

- Привет! Как дела? Как семья? 
- Ожидаю пополнения. 
- Так ты скоро станешь отцом? 
- Нет, я скоро заведу любовницу.

- Скажите, женщинам можно верить? 
- Конечно! Пусть верят!

Мужик через забор спрашивает соседа: 
- Ты что, вчера опять самогон гнал? 
- Да, а откуда знаешь? 
- Ночью твои кролики моей собаке опять морду набили!

- У вашей жены такой странный акцент! Откуда она? 
- Из винного погреба…

Студентов-медиков ведут по психбольнице. У палаты с 
тихим и грустным пациентом объясняют: 
- Этот бедняга спятил, когда его невеста вышла замуж 
за другого. 
Далее, возле двери, обитой железом: 
- А это тот, другой...

Мужик шепчет по мобильному: 
- Да, я в купе, на верхней полке... 
Нет, не уехал... Я в шкафу.

Старик поймал золотую рыбку. Говорит она: 
- Старче, загадывай три желания. 
Дед: 
- Пусть это море будет из водки. 
- Будь по-твоему. Давай второе желание. 
- Пусть вот этот ручеёк, что впадает в море, тоже будет 
из водки. 
- Ладно, пусть будет так. Теперь третье желание. 
Дед подумал и говорит: 
- Хорошо бы сейчас чекушку. – 

Доктор, а это правда, что алкоголь растворяет жир? 
- Правда. 
- А как это происходит? 
- Чем больше выпьет ваш муж, тем 
стройнее вы для него будете.
 
- Петька, собирайся, пойдем на рыбалку! 
- Василий Иванович, так водки нет, что так пойдем? 
- Петька, а что есть? 
- Анаша! 
Чапаев удобней усаживается в кресле: 
- Ну, хорошо, тогда здесь порыбачим!

- Товарищ капитан, Вы рыбалку любите? 
- Нет, очень шумное это дело. 
- Шумное? 
- А что, по вашему граната тихо взрывается?

АНЕКДОТЫ

ИЗ НОВОСТНОЙ ЛЕНТЫ “VENTSPILNIEKS.LV”:
Депутаты Комиссии Сейма по правам человека и общественным делам концептуально поддержали изме-
нения в законе о религиозных организациях в связи с правом вновь созданных общин создавать церкви. 
На заседании комиссии депутат Ринголдс Балодис указал: что с юридической точки зрения в этом списке 
можно упомянуть и союз мусульманских общин, и многие другие религиозные организации.  Депутат также 
указал на то, что список можно дополнить и кришнаитами, и общиной «Христианской науки». 

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Существующие в Латвии, в том числе традиционные христианские конфессии (например, лютеране, католики, пра-
вославные, баптисты и т. п.) – это не только привычные для нас христианские церкви, но и наделённые широкими, 
делегированными государством правами.  Например, венчать. Новая регула может предоставить желающим вен-
чаться новые, еще небывалые возможности… Ведь это так здорово, если можно венчаться, например, по традици-
ям Летающего макаронного монстра или пастафарианцев, ещё интересней было бы, если бы церемония венчания 
проходила согласно неписанным традициям проживающих где-то в джунглях Папуа-Новой Гвинеи каннибалов. И 
тогда, кто знает, «традиционалы» могли бы даже стоять у руля…
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в Латвии они пользуются спросом у спортсменов, в них 
заинтересованы Национальные вооруженные силы, 
Государственная полиция и полиция самоуправления, а также 
Государственная пограничная охрана. Его достижения в биз-
несе укрепили безопасность государства, и за особые заслу-
ги перед Латвией два года назад Айварс Дундурс награждён 
Крестом заслуг IV степени. 

СВОЕЙ ДОРОГОЙ, НО ПО СТОПАМ ОТЦА 
На производстве пуль с использованием самых современ-

ных технологий, автоматизированного оборудования и робо-
тов работают около двадцати специалистов. Девяносто про-
центов произведенной продукции экспортируется, её заказ-
чики есть в более чем сорока странах.   Изобретателем этих 
боеприпасов и создателем многих необходимых для их изго-
товления агрегатов и механизмов тоже является Айварс, хотя 
по законам преемственности поколений он должен был бы 
заниматься совершенно другим делом.  Так как Айварс – сын 
долголетнего редактора газеты Краславского района, позднее 
легендарного директора и издателя «Дома печати» Казимира 
Дундурса, а его мама Албина всю жизнь занималась педаго-
гической деятельностью. 

«Да, после средней школы я решил учиться в Рижском 
политехническом институте, получил в то время престижный 
диплом специалиста по автоматике.   Но вместе с тем не про-
пали даром, а именно пригодились в дальнейшей жизни слу-
чайно или осознанно перенятые от отца знания в журнали-
стике, когда создал и долгие годы руководил изданием жур-
нала “Medības. Makšķerēšana. Daba”, работая с людьми, при-
годился и слышанный от мамы педагогический опыт», Айварс 
удовлетворён тем, что события в его жизни со школьных лет 
переплетались так, что любые приобретенные ранее навыки 
становились основой для следующих, только на более высо-
ком уровне.  

УЧИЛСЯ У КОРИФЕЕВ ОРУЖЕЙНОГО ДЕЛА 
Оценивая нынешние достижения в производстве боепри-

пасов, Айварс усматривает прямую или косвенную связь со 
своим интересом к оружию уже с детства, которое увенчалось 
получением титула мастера спорта СССР по пулевой стрель-
бе. В свою очередь, в созданной благодаря заботе бывшего 
министра лесной промышленности и лесного хозяйства Леона 
Витолса мастерской по ремонту оружия, у молодого человека 
была возможность работать под руководством корифея ору-
жейного дела, цеховых дел мастера, освоившего это мастер-
ство ещё в довоенной Германии Яниса Адамса, где теорети-
чески и практически научился использованию и ремонту не 
только разрешенного в то время режимом гладкоствольного 
охотничьего оружия.  

«Мастер обладал энциклопедическими знаниями в вопро-
сах характера и особенностей труднодоступного в условиях 
тоталитарного режима нарезного оружия, умел и учил уста-
навливать и регулировать оптические прицелы, чтобы было 
большой редкостью и достать которые можно было только 
за рубежом. Конечно, всё это пригодилась, когда стал про-
изводить и тестировать производимые “D Dupleks” боепри-
пасы», предприниматель признаёт, что этот опыт вдохновил 
его популярно и профессионально рассказать о современ-
ном охотничьем оружии и боеприпасах и другим, так как на 
латышском языке эта информация до тех пор была недо-
ступна. Так, по совету нескольких вентспилчан, при финансо-
вой поддержке фирм и частных лиц появилась книга  “Medību 
ieroči” («Охотничье оружие»), которая по причине стабильно-
го спроса была издана дополнительным тиражом. Материалы 
собраны и для следующей, но она будет на другую тему – о 
волках, которые, по мнению Айварса, самые умные и хитрые 
в лесах Латвии, и поэтому, возможно самые жизнеспособные 
обитатели леса.   

Сил и ума хватает, чтобы жить честно

СУПЕРОРУЖИЕМ ПРИКРЫВАЮТ НЕУМЕНИЕ 
На дискутируемый в обществе в последнее время вопрос, 

не превращаются ли люди, в руки которых попадает эффек-
тивное охотничье оружие, в безжалостных убийц лесных зве-
рей и животных, у Айвара ответ неоднозначный. 

«Да, есть и такие. Оружие с экстраоптикой и пулями обыч-
но покупают те, кто хочет получить только конечный резуль-
тат. Трофеи, которыми похвастаться перед гостями. Мне 
таких людей даже жаль: используя такое оружие и экипиров-
ку, человек перестаёт быть охотником в лучшем смысле этого 
слова, можно даже сказать в романтическом его понимании: 
они теряют необходимую при преследовании зверя зоркость, 
интуицию и терпение (даже если всему этому он когда-то 
учился, и всё это у него было). Они надеются на то, что вместо 
них днём или ночью всё увидит и заметит умная аппаратура, а 
застрелит оборудованное супероптикой, далеко и точно стре-
ляющее ружье.  Это, с моей точки зрения, достаточно амо-
ральное превосходство человека.  Я признаю честные сорев-
нования, в которых у охотничьей добычи есть возможность 
состязаться с человеком в ловкости и сноровке. С годами я 
понял, что самое большое удовлетворение приносит сам про-
цесс охоты, поэтому никогда не старался любой ценой застре-
лить владельцев потенциальных золотых рогов или клыков, 
животное с лучшей остью, так как в качестве награды только 
мишура, суть охоты в самом её процессе. И скромные пред-
ставители лесной фауны по своему поведению, находчивости, 
умению выживать бесконечно интересные, если ты умеешь 
увидеть нюансы и сравнить их», охотник признает, что в этом 
смысле всё больше становится «гурманом чувств и впечатле-
ний» и отдаляется от позиций простого потребителя «лесно-
го мяса» – дичи.  Но полностью, конечно, он охоту не остав-
ляет, так как, например, приготовление и потом возможность 
полакомиться дичью вместе с семьёй и друзьями, поделиться 
впечатлениями о пережитом в лесу – это практически святой 
ритуал», рассказал Айварс.  «С сожалением констатировал, 
что в «охотничьих рассказах» не удаётся использовать его 
родной, сочный говор карсавцев, на котором удаётся побол-
тать раз в году, когда приезжает на кладбищенский праздник, 
так как в Риге и в других местах гораздо чаще приходится гово-
рить по-английски, чем по-латгальски».  

Также было бы не менее увлекательно познакомиться с его 
колоритным, проиллюстрированным фото и видеокадрами 
рассказом об увиденном в лесу, или услышать, как он демон-
стрирует коллегам знание волчьих привычек, умение подвы-
вать этих хищников.   Не исключено, что для привлечения 
внимания аудитории пригодится и унаследованный от мате-
ри педагогический и актёрский талант, так как, когда он был 
выдвинут на государственную награду, его коллеги-охотники 
хвалили и отмечали его вклад в просвещение общества по 
вопросам охраны природы, что отнюдь не противоречит раз-
умному регулированию числа лесных животных.    

С «КАВИАРОМ» ПРОТИВ ТЕРРОРИСТОВ 
Однако производимые “D Dupleks” пули годятся не толь-

ко для этих целей.  Военные и защитники общественно-
го порядка пришли к выводу, что они хорошо служат и для 

нейтрализации преступни-
ков, поэтому эти боеприпа-
сы закупают государства, где 
актуальной является борьба 
с терроризмом.  Например, 
пуля под названием “кавиар» 
– когда в цель летит дробь, 
вплавленная в пластмассу, 
и взрывается только после 
достижения цели – оказа-
лась применимой в случаях, 
когда необходимо нейтрали-
зовать взявшего заложни-
ков террориста, причём не 
причинив вреда находящим-
ся вблизи его жертвам.  Эти 
и другие возможности соз-
данных Айваром Дундурсом 
пуль положительно оценены 
на международных выстав-
ках, заслужили неиссякаемое 
внимание и одобрение прес-
сы и специалистов отрасли. 
В том числе резиновые пули, 
которые не являются смер-
тельными, но могут служить 
для усмирения агрессивной 
толпы, или такие, чья огром-
ная эффективность может 
даже «разрушить» работаю-
щий мотор, не позволяя начи-
нённому взрывчатым веще-
ством автомобилю террори-
ста врезаться в толпу или в 
здание.   

МИРОЛЮБИВЫЙ  
НЕ ЗНАЧИТ 
НЕЗАЩИЩЁННЫЙ 

Уже почти полтора десятилетия “D Dupleks производит 
продукцию, отвечающую стандартам НАТО, и в этом смысле 
предприниматель присоединяется к мнению тех людей, кто 
считает, что Латвии необходимо активнее включаться в произ-
водство вооружения и экипировки для нужд обороны. 

«Не будем легковерными, с угрозами агрессии нужно счи-
таться и выступать против неё можно только силой реально-
го оружия. Мы являемся малым примером того, что в Латвии 
умеем и можем производить продукцию, с которой можем 
бороться со злом, она востребована в мире и даёт работу 
нашим людям», Айвар уверен, что это не противоречит ни 
миролюбивой политике государства, ни зелёному мышлению.   

«Если позволит геополитическая ситуация, мы можем про-
изводить продукцию только для гражданских нужд, так как 
доказали, что умеем не только перестраиваться, но и соз-
давать абсолютно новые, имеющие спрос в мире изде-
лия», Айварс гордится тем, что несколько лет назад ООО “D 
Dupleks” заняло первое место в организованном Латвийским 
агентством развития инвестиций конкурсе как «Как самый 
успешный в экспорте коммерсант в группе малых коммерче-
ских обществ». 

НЕ СЛОМАЛСЯ ОТЕЦ, НЕ БУДЕТ ГНУТЬСЯ И СЫН 
В атмосфере предстоящих выборов в Сейм на вопрос, не 

посещала ли Айвара мысль включиться в политику, ведь он 
достаточно популярен в большой семье охотников Латвии, он 
с латгальской чистосердечностью ответил: “Ну нет! Там нужно 
уметь гнуться и прогибаться, а я этого не умею!». 

Например, упомянув своего выросшего в нужде отца 
Казимира, который остался несгибаемым, верным идеалам 
Народного фронта Латвии, человеком чести и в условиях раз-
рушающейся советской империи, когда многие спасали свою 
карьеру, предавая народ.   

«Отец в то время был директором издательства 
Латвийской компартии «Дом печати», и партийное руковод-
ство не хотело допустить, чтобы в нём печатались газеты и 
журналы, которые выражают взгляды, отличные от взгля-
дов правящего класса. Но отец, фактически будучи в соста-
ве правящей номенклатуры, без согласия ЛКП разрешил 
выходить в нём даже тогдашнему идейному знаменосцу 
Народного фронта Латвии – «Атмоде». Когда Дом печати 
захватили вооружённые омоновцы, директор отказался им 
подчиниться, сложить полномочия, отдать печать и финан-
совые документы, и от тяжелой расправы его спасло только 
заступничество журналистов. Какое-то время он был вынуж-
ден скрываться, помню, как за нами следовала машина, 
когда я вёз отца, чтобы он мог привести себя в порядок, из 
места убежища в Верховном Совете, так как угрозы были 
высказаны всей семье.  Отец не сломался, и было бы пре-
дательством по отношению к нему, уже несколько лет как 
умершему, если бы я попытался проникнуть в элиту, пожерт-
вовав честью и достоинством.  Мои близкие, сыновья Агрис 
и Армандс, жена Гунта, которые тоже работают в ”D Dupleks” 
и многие настоящие друзья этого не поняли бы и не приня-
ли. У меня до сих пор хватало сил и разума, чтобы жить и 
работать честно. Не сомневаюсь, что хватит и впредь. 

С женой Гунтой – руководителем бюро «D Dupleks», 
рекламируя продукцию фирмы на одной из выставок 
охотничьего оружия и боеприпасов в США.
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Последний 
летний бал под 
открытым небом
Неумолимо приближается осень, а лето 
отправляется на заслуженный отдых. Грех 
жаловаться на минувшее лето, которое стало 
самым продолжительным в истории мете-
орологических наблюдений! Конечно, кре-
стьяне все еще выражают неудовольствие, 
потому что ливни, которые прошли в послед-
нее время во многих местах, только немного 
прибили пыль... Но осень вступает в свои 
права, и вот наступили очередные выход-
ные. Знаете что? Погоду в выходные обе-
щают осеннюю, но сравнительно теплую. 
Отправимся на последний бал под откры-
тым небом этим летом! 

Е хать нужно в направлении Юркалне, 
где, по традиции, пройдут проводы 
летнего сезона и встреча осени – вот 
уже восьмой год будет проводиться 
Яблочный бал. Мероприятие обеща-

ет быть действительно увлекательным, оно будет 
проходить в течение всего дня, до позднего вече-
ра. На Угунсплява пройдут мастер-классы по при-
готовлению еды, посвященные рецептам суйтов, 
главным ингредиентом в которых являются клец-
ки. Можно будет познакомиться с древним латыш-
ским инструментом – кокле и поучиться играть на 
нем. Из волости Пурес будет привезена большая 
соковыжималка. Прихватите с собой какую-ни-
будь емкость, в которую можно налить свежевы-
жатый сок из взятых с собой фруктов. Если у вас 
нет сада или вы не запаслись фруктами, яблоки 
можно будет приобрести здесь же, на рынке. О 
музыкальном сопровождении позаботятся этно-
графический ансамбль «Maģie suiti», среднее 
поколение юркалнского танцевального коллекти-
ва, Даце Настевича и Гунтис Ниедолиньш (кокле), 
а особыми гостями праздника станут вокалисты 
Андрис Даниленко и Валдис Зилверис. В пере-
рыве можно будет перекусить в каком-нибудь из 
юркалнских кафе, если вы еще там не были, а 
затем наступит вечер, когда начнется большой 
осенний бал, на котором для гостей будут играть 
группы «Zelta kniede» и «Neoplāns». Звучит более 
чем заманчиво, не правда ли? 

Tе, кто не желает отправляться так далеко, 
могут посетить Парвентскую библиотеку, где в 
субботу в 12:00 состоится патриотическое меро-
приятие – игра на эрудицию, посвященная сто-
летию Латвии, в которой каждый вентспилча-
нин сможет проверить свои знания, касающиеся 
нашей страны. Участвовать может любой заин-
тересованный, возрастных ограничений нет – и 
стар, и млад приглашается принять участие в 
этом увлекательном мероприятии. Игра посвя-
щена вопросам, которые связаны с Латвией, 
ее историей и культурой, а ее цель – создать 
праздничное настроение и внести свой вклад в 
празднование юбилея нашей страны. Не нужно 
глубокое знание истории, достойное степени 
профессора, главное – работа в команде и пре-
красно проведенное время. Команда может объ-
единять членов семьи, друзей, родственников, 
соседей и включать от четырех до шести игро-
ков. Мероприятие бесплатное. 

Смогут побаловать себя и любители сцениче-
ского искусства. Уже в воскресенье с балетной 
постановкой «Шехерезада и ее сказки» в Доме 
театра «Юрас варты» будет гостить Латвийская 
Национальная опера. Хореограф Лео Муйицс в 
этой постановке сознательно старался избежать 
клише, связанных с восточными женщинами, а 
также не концентрировался лишь на исполни-
телях главных ролей. Прекрасный спектакль с 
чудесной музыкой.  

Наступившая неделя порадует театралов и 
гастролями Лиепайского театра, который пока-
жет два спектакля. Во вторник вечером зрите-
ли увидят представление «Смешная история 
об отчаянии» (режиссер – Дмитрий Петренко), 
в котором рассказывается о трех людях, пути 
которых странным образом пересеклись, когда 
один из них попытался совершить самоубийство, 
спрыгнув с моста. В ходе пьесы все трое создают 
своеобразный и жалкий любовный треугольник. 
Непростая, но интересная история. Днем позже 
– представление как для маленьких детей, так и 
для зрителей постарше: «Джельсомино в стра-
не лжецов». Кто из нас не помнит эту детскую 
книжку? Разве это не замечательная возмож-
ность познакомить детей с той литературой, на 
которой росли мы, а самим вспомнить детство?!  

И – начинаем наслаждаться осенью! 

Наступила осень, на больших и 
маленьких полях убирают кар-
тошку и свеклу. Такая знакомая, 
своего рода патриархальная кар-
тина; если будут полные закрома 
картошки, то и голодать не при-
дется. Ведь какой еще овощ так 
широко известен и сытен, как кар-
тофель. Кажется, что так было 
со времен появления жизни на 
земле, но это далеко не так.  

Наши крестьяне-новаторы… 
в позапрошлом веке

Л ет двести назад для латышско-
го крестьянина картофель был 
таким же экзотическим ово-
щем, как для нас – до паде-
ния железного занавеса – спар-

жа или батат. За вычетом оставшихся со вре-
мен Курляндского герцогства «испытатель-
ных полей» в государственных поместьях, 
где в земле зрели клубни, о картошке слыхом 
не слыхивали, а если где-то она и была, то 
никто это всерьез не воспринимал, картошку 
не сажали и в пищу не использовали. Однако 
в Курземе, здесь недалеко, в волости Злеку 
жил некий умный человек, который, как ска-
зали бы сейчас, разглядел перспективу – воз-
можность выращивать картофель в крупных 
объемах, чтобы в годы неурожая зерновых 
людям не грозил город. Этого человека звали 
Йоханн Георг Битнер, он был священником, 
жил с 1779-го по 1862 год. В своем пасто-
рате (дом приходского священника) Битнер 
устроил необычный для того времени ого-
род, где помимо привычных и хорошо извест-
ных крестьянам капусты, редьки, фасоли и 
серого гороха росли листовой салат, шпинат, 
редис, морковь, цветная капуста, зеленый 
горох и даже спаржа, а также огурцы и тыква, 
в теплице были даже помидоры! Однако гор-
достью Битнера и самым настоящим вызо-
вом для окружающих помещиков было его 
большое картофельное поле. На нем росли 
несколько сортов картофеля – как белый, так 
и красный. Этот священник был немцем по 

происхождению, но всю жизнь прожил среди 
латышских крестьян, отлично владел латыш-
ским языком (даже издал азбуку латышско-
го языка для местных ребятишек) и своими 
знаниями в области овощеводства и земле-
делия щедро делился со злекскими крестья-
нами, побуждая их также посадить на полях 
картофель и делясь с ними семенами этого 
овоща. Вот так волость Злеку стала пионе-
ром в области выращивания картофеля не 
только в Курземе, но, кажется, на территории 
всей Латвии. 

Есть одна легенда, которая сохранилась в 
нескольких источниках: однажды в Злекском 
поместье гостил граф Ламбсдорф из Зурас, 
который свою дочь Каролину выдал замуж за 
злекского барона Карла Отто фон Бера и зае-
хал навестить священника Битнера, который 
во всей округе уже был известен как умелый 
хозяйственник. Увидев большое картофель-
ное поле священника, высокий гость пожал 
плечами и покрутил пальцем у виска. Это, 
конечно, было очень неуважительно по отно-
шению к почтенному священнику, особенно 
потому, что через несколько лет на полях поме-
стья в Зурас уже зеленела ботва посаженно-
го картофеля… Однако Ламбсдорф в отно-
шении сельского новаторства был, так ска-

зать, не лучше. Если 
Битнер увлекался кар-
тофелем, то страстью 
Ламбсдорфа была… 
сахарная свекла! 

В 1837 году граф 
Ламбсдорф якобы 
решил больше не вво-
зить дорогой сахар из 
других мест, а захо-
тел производить 
его своими силами. 
Семена сахарной све-
клы были привезе-
ны из Германии, где 
тогда уже понемногу 
начинали делать его 
из сладкой свеклы. 
Очевидно, семян при-
везли очень много, так 
как ими было засея-
но почти 100 пурви-
ет на берегу Венты, 
где самая лучшая 
земля. Пока свекла 
прорастала, росла и 
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зрела, предприимчивый граф уже стро-
ил фабрику по переработке ее в сахар 
(конечно, не своими руками, а руками 
населения под руководством знающих 
мастеров). В 1839 году фабрика была 
готова, и приглашенный из-за границы 
сахарных дел мастер принялся за рабо-
ту. В первый год сладкая свекла росла 
не особенно хорошо, и, рассказывая об 
этом новом промысле, местный корре-
спондент «Латышской газеты» в 1839 
году писал: «Да благословит Господь в 
последующие годы труды нашего ува-
жаемого господина по выращиванию 
свеклы, чтобы его большие деньги, 
которых стоила эта фабрика, окупи-
лись. Очень этому новому делу помог-
ло бы, если бы впредь порядочные 
хозяева тоже стали выращивать сахар-
ную свеклу, которая пошла бы им на 
пользу и которую можно было бы сни-
мать здесь же, в поместье». Вероятно, 
эта мольба посредством газеты подей-
ствовала, так как сахарная фабрика 
Ламбсдорфа, будучи единственным 
подобным производством в Курземе, 
действовала еще долго, обеспечивая 
местный рынок твердыми сахарными 
головами конической формы различ-
ного размера (формы можно увидеть 
в музее). Такие сахарные головы кре-
стьяне обычно покупали на рынке или 
в вентспилсских и пилтенских лавках. 
Для того чтобы подсластить чай или 
«кофий», топориком или другим острым 
предметом от большого куска откалы-
вали более мелкие кусочки и хранили 
их в сахарницах. Для сельской ребят-
ни, которая тогда не знала, что такое 
конфеты, стоявшая на верхней полочке 
сахарница была самым вожделенным 
предметом; это был настоящий празд-
ник, когда отец или мать выдавали по 
твердому сладкому кусочку. 

Было это в те стародавние време-
на, от которых нас отделяет 6-7 поко-
лений. Но и в более поздние годы 
в Злеку выращивали много хороших 
сортов картофеля, а в Зурас – сахар-
ную свеклу, что еще прекрасно помнят 
горожане старшего поколения, которых 
в школьные годы летом отправляли в 
Зурас мотыжить свекольные борозды в 
колхозе «Путь коммунизма». 
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Шаг вперёд в вопросе об 
открытых выборах президента 
После небольшой заминки Сейм всё же 
продолжил продвижение к открытым выбо-
рам президента страны и надеется при-
нять изменения в Сатверсме ещё до сле-
дующих выборов в Сейм. Юридическая 
комиссия Сейма на рассмотрении во 
втором чтении поддержала изменения в 
Сатверсме. Парламент по поводу этих 
изменений ещё будет принимать решения 
во втором и третьем чтении. 

Пенсиям необлагаемый 
минимум до 330 евро 
На рассмотрение в Сейм подан законо-
проект, предусматривающий повышение 
необлагаемого налогом минимума пен-
сий в 2021 году до 330 евро в месяц. В 
настоящее время он составляет 250 евро 
в месяц. Предусмотрено также оказать 
большую поддержку получателям пенсии 
по возрасту, страховой стаж которых 45 и 
более лет. Для этих лиц начиная с 2019 
года будут применять 80% вместо нынеш-
них 70% к процентам реального приро-
ста суммы зарплат, с которых вносились 
взносы соцстрахования. 

Кандидатом СЗК всё же будет 
Вейонис 
Союз зелёных и крестьян на выборы пре-
зидента государства будет продвигать и 
своего кандидата, и это будет Раймондс 
Вейонис, которого будут номинировать на 
второй срок на следующие четыре года. 

Пенсионерам отменить плату 
за больницу 
Чтобы снизить расходы сениоров на 
медицинские услуги, Министерство здра-
воохранения планирует на следующий 
год отменить для пенсионеров пациент-
ский взнос в размере 10 евро за каждый 
день, проведённый в больнице. Также 
планируется продолжить уменьшать 
сроки ожидания очереди к врачам, добив-
шись, чтобы большая часть консультаций 
была доступна в течение месяца. Как и в 
этом году, и в 2019 году на 20% будут сни-
жены цены на дорогие лекарства. 

Предлагают искать рабочую 
силу в Латвии, а не ввозить 
иммигрантов 
Призыв многих предпринимателей – 
открыть рабочий рынок Латвии для жите-
лей стран, не входящих в ЕС, – самый 
простой вариант, однако и в Латвии 
резерв рабочей силы достаточно боль-
шой, считает Банк Латвии. Удельный вес 
ищущих работу составляет 8%, одна-
ко, если причислить и тех, кто работа-
ет неполное время, и тех, кто больше 
не ищет работу, удельный вес достигнет 
15%. Это означает, что резерв рабочей 
силы есть, остаётся только работать с 
этими людьми. 

В этом году большие зарплаты 
у 71% наёмных работников 
Большую месячную зарплату в этом году 
в Латвии получили 71% наёмных работ-
ников, свидетельствуют результаты еже-
годного исследования зарплат «Fontes». 
У тех, у кого в этом году увеличилась 
заработная плата, она в среднем вырос-
ла на 11%. В прошлом году в 55% пред-
приятий приняты новые работники. Почти 
половина предприятий планируют увели-
чить свой персонал в будущем.  

Жалуются ек на программу 
фонда кохезии 
Страны Балтии направили в Европейскую 
комиссию документ о своей позиции, в 
котором просят в следующий период 
планирования фондов ЕС не сокращать 
доступное им финансирование для реа-
лизации политики кохезии. ЕК планирует 
сократить доступное Латвии финансиро-
вание на 13% или 584 млн евро. Политика 
кохезии позволяет регионам развиваться 
и приближать средний уровень жизни к 
среднему уровню жизни в ЕС.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

быть очень серьезными – тысячи потерянных 
рабочих мест, эмиграция населения, а также 
уменьшение объема налогов, выплачивае-
мых в госказну. 

По сути, предложенный «Латвияс дзелз-
цельш» («ЛДз») проект электрификации слу-
жит лишь поддержке доминирующей роли 
этого предприятия в грузоперевозках, которая 
реализуется через его дочерние общества 
– «LDz Cargo» и «LDz Loģistika». Поскольку 
«ЛДз» принадлежит доминирующая доля 
рынка в грузоперевозках в направлении Риги 
– 85%, а в вентспилсском направлении она 
составляет всего 19%, рижское направле-
ние является приоритетом «ЛДз». Интересы 
остальных перевозчиков, как и интересы 
жителей Вентспилса и Лиепаи полностью 
игнорируются. Для Вентспилса и вентспилчан 
это очень плохой сигнал, так как, если уже 
сейчас сокращение российских грузов в пер-
вую очередь влияет на Вентспилсский порт, 
то после завершения проекта электрифика-
ции Вентспилс может потерять белорусские 
грузы, которые по электрифицированному 
участку железной дороги, возможно, прежде 
всего будут направляться в Ригу. 

ПРАВИТЕЛЬСТВО «ЗЕЛЕНЫХ 
КРЕСТЬЯН» СКРЫВАЕТ ИСТИННУЮ 
СТОИМОСТЬ ЭЛЕКТРИФИКАЦИИ  

Об истинных затратах на электрифика-
цию эксперты отрасли предупреждали зара-
нее, однако ни правительство, ни ответствен-
ное Министерство сообщения к сказанно-
му не прислушались. В противовес заявле-
ниям представителей государства специали-
сты отрасли ожидают существенного подо-
рожания грузоперевозок по железной дороге, 
что может еще больше подорвать между-
народную конкурентоспособность транзитной 
отрасли. Сейчас Министерство сообщения 
продвигает первую очередь объемного про-
екта по электрификации железной дороги, 
общее утвержденное финансирование кото-
рого – 441 млн евро. Из них почти 100 млн 
евро вложит ГАО «Латвияс дзелзцельш», а 
вторую часть составит софинансирование 

Слишком дорогой проект электрификации железной дороги  
грозит уничтожением вентспилсского и лиепайского направлений
 Окончание. Начало на 1 стр.
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Фонда кохезии ЕС. Однако, чтобы проект смог 
нормально функционировать, государству 
придется инвестировать еще 230 млн евро из 
собственных средств, о чем, по понятным при-
чинам, публично не говорят, особенно в пред-
дверии выборов в Сейм. ««Латвияс дзелз-
цельш» должно будет приобрести электроло-
комотивы, которые обойдутся приблизительно 
в 130 млн евро. Кроме того, наши железнодо-
рожные станции к этому абсолютно техниче-
ски не приспособлены, потребуется удлинить 
существующую колею, на что необходимо 
еще около 100 млн евро. Об этих затратах 
никто громко не говорит, так как понятно, что 
с учетом таких больших вложений со стороны 
государства и прогнозируемого грузооборота 
в будущем, этот проект не будет иметь инве-
стиционной отдачи. К чему бы ни относились 
эти дополнительные инвестиции, они окажут 
существенное влияние на тариф на желез-
нодорожные перевозки и/или госбюджет», – 
пояснил в беседе с «Ventspilnieks.lv» член 
правления БАТЛ И. Ландманис. 

ИГНОРИРУЮТ ИНТЕРЕСЫ 
ПАССАЖИРСКИХ ПЕРЕВОЗЧИКОВ

Те, кто реализует проект электрифика-
ции железной дороги, не приняли во внима-
ние и интересы AО «Пасажиеру вилциенс». 
Точнее, их полностью проигнорировали. Дело 
в том, что сейчас в пассажирских перевоз-
ках используется система тягового электро-
снабжения постоянного тока напряжением 3 
кВ, тогда как «ЛДз» предлагает использовать 
систему переменного тока 25 кВ. Латвийским 
налогоплательщикам за такой «шик» придет-
ся заплатить по меньшей мере 30 млн евро. 
Приблизительно столько в результате элек-
трификации будут стоить необходимые айз-
краукльскому направлению 10-11 электропо-
ездов с системой двойного питания. 

Правда, будут и те, кто окажется в выи-
грыше, но, как отмечает БАТЛ, в основном 
это будут строители и посредники, достав-
ляющие оборудование. В то же время для 
железнодорожной отрасли проект электрифи-
кации будет означать увеличение себестои-
мости грузоперевозок в направлении Риги и 
Эстонии, а также налогоплательщикам при-

дется финансировать дополнительные расхо-
ды AО «Пасажиеру вилциенс». 

KАК МОЖНО НЕ ОБЕЩАТЬ!
ГАО «Латвияс дзелзцельш» обещает, что 

после электрификации перевозчики сэко-
номят один евро с тонны. И. Ландманис, 
как и многие эксперты отрасли, раскрывает 
истинный прогноз: «С учетом недостаточной 
и в будущем нестабильной грузовой базы, 
а также таких существенных аспектов, как 
дополнительные инвестиции и данные экс-
плуатации частных перевозчиков, снижение 
себестоимости перевозок просто невозможно 
ни при каких условиях!» 

Не выдерживает критики и аргумент 
Министерства сообщения, что проект элек-
трификации необходим для обеспечения 
позитивного влияния на изменения клима-
та. «Несмотря на то что транспорт в Латвии 
составляет 28% от эмиссий SEG, соглас-
но данным Министерства охраны окружаю-
щей среды и регионального развития, 92% 
этих эмиссий составляет дорожный транс-
порт, то есть легковые и грузовые транспорт-
ные средства, а также автобусы. Только 7% 
эмиссий приходится на железную дорогу и 
грузоперевозки по ней. Поэтому абсолютно 
не соответствует действительности утверж-
дение, которое пытается внушить министер-
ство, что реализация этого проекта позволит 
существенно уменьшить объемы эмиссий в 
Латвии. Ценой обещанного сокращения эмис-
сий ~0,5% будут уже упомянутые 670 млн 
евро, из которых большая часть ляжет на 
плечи участников отрасли – предприятий», – 
указал И. Ландманис. 

По его мнению, в той ситуации, которая 
сложилась в сегменте грузоперевозок, это 
огромная и неподъемная ноша. «К тому же, 
ни Министерство сообщения, ни «Латвияс 
дзелзцельш», ни премьер-министр не дают 
четкого ответа на вопрос, повлияют ли гран-
диозные вложения на и так уже чрезмерно 
высокий тариф на железнодорожные пере-
возки, и кто будет покрывать рост стоимо-
сти инфраструктуры – перевозчики (которым 
рынок этого не позволяет) или госбюджет», – 
сказал И. Ландманис. 

Нужно отметить, что нельзя разбрасывать-
ся деньгами бесконечно, так как установлен 
потолок трат на агитацию – учитывая старт 
партии на всех избирательных участках, раз-
мер предвыборных расходов может достигать 
533 347 eвро. Не связанное с партией лицо от 
своего имени может использовать для пред-
выборной агитации средства, не превышаю-
щие 6450 eвро. Значит, красные социал-демо-
краты и «зеленые крестьяне» стремительно 
приближаются к лимиту трат. 

Ни для кого не секрет, что влиятельная 
фигура в СЗК – обвиняемый в тяжких престу-
плениях вождь партии «Латвии и Вентспилсу» 
Айварс Лембергс. Дружественная партия, вхо-
дящая в объединение СЗК, регулярно пред-
ставлена и в самом парламенте, поэтому не 

Время платить политический оброк, 
или Как отцы Вентспилса сыплют тысячи в кошелек СЗК

приходится удивляться тому, что в последние 
месяцы Янис Вуцанс и Гундарс Даудзе нача-
ли вдруг слишком очевидно участвовать во 
всех публичных мероприятиях подряд – будь 
то мероприятие по случаю открытия чего-ли-
бо, подписание договора, толока, спортивные 
события и т. д.  

С приближением выборов наступает время 
делать взносы в партийные кассы. Особенно 
впечатляющее вливание финансовых средств 
наблюдается в августе и начале сентября. В 
кассу СЗК с лета взносы сделали многие 
депутаты Вентспилсского городского самоу-
правления и депутаты, избранные в парла-
мент от вентспилсской политической партии, 
некоторые были особенно щедры и сделали 
взносы несколько раз. Еще в начале сентя-
бря Г. Даудзе перечислил на счет СЗК 1000 
eвро, а в середине июля за два дня – два 
раза по 1500 eвро. В начале сентября двумя 

платежами на сумму 4000 евро кошелек СЗК 
пополнил зампредседателя Вентспилсской 
городской думы Дидзис Ошениекс. В начале 
этого месяца 4000 eвро перечислил и Гунтис 
Блумбергс, а заместитель А. Лембергса Янис 
Витолиньш выделил из своей огромной зар-
платы или приличной пенсии 5300 eвро. Kак 
и положено лидеру, самую большую поддерж-
ку своим политическим друзьям оказал А. 
Лембергс, который в июле и августе произвел 
два платежа, всего перечислив в кассу СЗК 
10 000 eвро. Партия «Латвии и Вентспилсу» 
традиционно не отличилась щедрыми плате-
жами, раз уж это не выборы в самоуправле-
ния, из-за которых в прошлом году члены пар-
тии наполнили ее кассу 10 тыс. евро. Оборот 
этого года – всего 85 eвро, которые солидар-
но разделили A. Лембергс, Я. Витолиньш и 
Кристине Лемберга – соответственно 20, 45 
и 20 eвро. 

Н еумолимо приближаются выборы 
в Сейм, и все громче звучит мело-
дия потенциальных, но не гото-
вых реализовать свое право изби-
рателей: «Да какой смысл идти… 

ничего же не изменится… за кого голосо-
вать… одни такие, другие сякие, третьи еще 
какие-нибудь – ну просто никакие!» 

Выбор очень непростой, как у той деви-
цы в народной песне: «Три птички красиво 
пели в орешнике, три молодца этим летом со 
мной заигрывали!» И кому же теперь сказать 
свое «да», то есть отдать свой голос, кото-
рый с каждым днем становится все дороже 
и ценнее? 

Как полупрофессиональный избиратель, 
который не пропустил ни единых выборов и 
всегда отдавал свой голос за тех или иных, 

Лгать нельзя говорить правду
(субъективная точка зрения  

относительно профессионального  
избирателя)

конечно, не могу никому советовать, за кого 
из тех, кто обещает светлое будущее, стоит 
голосовать, но позволю себе заметить, за 
кого НЕ НУЖНО. Не нужно за коммунистов. 
Теперь уже нет коммунистов, скажете вы? А 
вот и есть! Не то молчаливое большинство 
с красными карточками за пазухой. Что нам 
до них!.. Один вступил потому, что началь-
ник уговорил (по причине нехватки в партии 
нацкадров), другой надеялся таким образом 
продвинуться побыстрее в очереди на квар-
тиру или машину, третий лелеял мечту о крес-
ле замдиректора и т. д. Нет, в предвыборных 
списках следует искать бывших функционе-
ров компартии и номенклатурщиков, тех, кто 
при еще не развитом социализме жил, как 
при вполне развитом коммунизме «от каж-
дого по способностям, каждому по потреб-

ностям». Способности могут быть разными, 
а вот потребности и тогда уже были внуши-
тельными – служебный автомобиль (с води-
телем или без), возможность делать покупки 
в спецмагазинах, спецбуфетах, из-под при-
лавка, а самым большим шишкам все вожде-
ленное доставлялось на дом. Пока простой 
советский гражданин грезил о путешествии 
в какую-нибудь Болгарию (которую называли 
шестнадцатой республикой СССР), но мечте 
его не суждено было сбыться, потому что в 
ЧК обнаружили, что младшая сестра дяди его 
бабушки живет в Америке, боссы компартии 
пили финскую водку, курили американские 
«Marlboro»  и возили свои семьи на уик-энд по 
всяким парижам, лондонам и римам – сделать 
покупки и расслабиться, вдыхая пьянящий 
аромат загнивающего Запада. 



У БK «Вентспилс» тяжелые 
поражения в Клайпеде 
БK «Вентспилс» со скромными резуль-
татами вернулся с розыгрыша Кубка 
Влада Гараста в Клайпеде, где коман-
да пережила два тяжелых пораже-
ния. Сначала вентспилчане со счетом 
61:82 уступили вильнюсской коман-
де «Lietuvos rytas», а в игре за 3-е 
место с разгромным счетом 35:85 про-
играли клайпедскому «Neptunas». 
Вентспилсский клуб занял в турнире 
последнее, 4-е место. 

Мордатенко пока без награды
22-летнему нападающему ФK 
«Вентспилс» Анастасию Мордатенко 
пока не удалось впервые в карьере 
получить титул лучшего игрока меся-
ца в чемпионате Высшей футбольной 
лиги Латвии. Лучшим игроком августа 
был признан вратарь «Riga FC» Робертс 
Озолс, который во всех играх не дал 
противнику забить ни одного гола в 
ворота команды. 

Две вентспилчанки 
отправятся на молодежную 
Олимпиаду 
На третьих Всемирных молодежных 
олимпийских играх, которые прой-
дут в октябре, Вентспилс будут пред-
ставлять две молодые спортсменки. 
Путевку получила талантливая 16-лет-
няя тяжелоатлетка Даниэла Иванова, 
которая в этом году завоевала сере-
бряную медаль в чемпионате Европы 
U-18. Не менее талантлива и Айриса 
Элизабете Галиня (BMX), которая свою 
путевку заработала победой в чемпио-
нате Латвии. 

ВK «Вентспилс» одержал 
победу в турнире дома 
Победителями ежегодного розыгры-
ша кубка ««Ventspils nafta» termināls» 
стали хозяева турнира – волейболисты 
ВK «Вентспилс», которые превзошли 
как играющих в Балтийской лиге «OC 
Limbaži/MSĢ», так и ВK «Айзпуте» и 
эстонский клуб «Lotus Timber/Neemeco 
SK». Среди лучших игроков турнира – 
вентспилчанин Андис Бертанс. 

Валдис Цела привез  
5 медалей 
Спортивная гордость Вентспилса 
Валдис Цела на состоявшемся в Малаге 
(Испания) чемпионате среди сениоров 
завоевал пять медалей – три золотые 
и две серебряные. В возрастной группе 
70+ он стал чемпионом мира в барьер-
ном спринте на 80 м, тройном прыжке и 
прыжках в длину, а серебро завоевал в 
прыжках с шестом и прыжках в высоту. 
Серебряную медаль в прыжках в высо-
ту завоевал Угис Ласманис.

КОРОТКО О СПОРТЕ
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Но! Кто же громче их с трибун агитпропа 
различной высоты страстно клеймил капи-
талистическое иго и разложение западных 
стран, в то же время на одном дыхании про-
славляя свободу и равноправие в стране 
советской? Кто более прочувствованно возве-
личивал достижения советской легкой, тяже-
лой и пищевой промышленности, подсчиты-
вая километры колбасы и горы яиц, штабеля 
масла и серебристые тонны выловленного 
лосося, освещенные неугасимым светом кон-
грессов, пленумов и решений компартии? И 
рядовые члены, в животах которых плеска-
лись кильки в томатном соусе (консервы того 
времени, которые еще называли «братским 
кладбищем») молча аплодировали. Хотя все 
знали, что сказанное – ложь, как ораторы, так 
и слушатели. Все было ложью. Ложью, растя-
нувшейся на полвека. А разве тот, кто начал 
лгать пусть не с самого детства, но с пер-
вой ступеньки номенклатурной лестницы, ког-
да-нибудь сможет больше не лгать? Для тако-
го индивидуума ложь – как хлеб насущный, 
образ жизни и метод проявить себя.  

Поэтому, если повнимательнее прислу-
шаться к современным политикам различно-
го калибра, разглядеть коммуниста – проще 
простого. Во-первых, что бы он ни натворил, 
в какие неприятности ни вляпался, он никог-
да не будет виноват. Никогда! Политическая 
провокация, бессовестные инсинуации, очер-
нительская кампания – такую риторику проти-
вопоставляют в качестве аргументов бывшие 
и неизбывные коммунисты. Неизвестно отку-
да взявшиеся миллионы долларов или евро, 
красивое недвижимое имущество, автомоби-
ли супер-экстра-класса, а еще яхта или част-
ный самолет – это всего лишь плод больного 
воображения политических оппонентов или 
обман зрения, как красивая шубка известно-
го, всем сердцем любящего Латвию полити-
ка. Конечно, всех постоянно окружают внеш-
ние враги и локальные оппозиционеры, кото-
рые не умеют хозяйствовать и управлять, у 
которых на уме только то, как бы разрушить 
существующую стабильность и добраться до 
«кормушки». Бывшие (на самом деле быв-
шие?) коммунисты и сейчас живут в абсолют-

ной уверенности, что «кормушка» полагается 
только им за десятки лет самозабвенной лжи, 
которую никак нельзя прекратить. Даже когда 
пойман за руку, сфотографирован, записан на 
видео и сделана аудиозапись. Здесь приме-
ром высшего пилотажа, как своего рода апо-
феоз, может служить политический Олимп 
нашего необъятного соседа с его «их-там-не-
тами». Их там нет, и точка! Это вы лжете, а мы 
белые и пушистые! Хорошая школа и мораль-

Лгать нельзя говорить правду
ная поддержка для доморощенных бывших и 
неизбывных.  

И тут мы подходим к включенному в заго-
ловок тесту. Оценивая кандидатуру полити-
ка, попытайтесь распознать, в каком месте он 
поставил бы запятую. Если есть хоть малей-
шие подозрения, что он предпочтет поставить 
знак препинания после первого слова, то мы 
имеем дело с коммунистом – профессиональ-
ным лжецом. Остальное – зависит от вас. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

Вентспилсский хоккейный клуб «Вента–2002» отпраздновал убедительную победу в 
дебютном сезоне Хоккейной лиги развития юниоров – на выезде со счетом 5:1 команда 
обыграла валмиерский хоккейный клуб, после чего вентспилчане выдвинулись в общем 
зачете на первую позицию. 

Победа в Валмиере и первое место в общем зачете

П ервый период игры проходил в 
равной борьбе, однако, несмотря 
на возможности численного преи-
мущества, вентспилчанам не уда-
лось открыть счет. На 6-й минуте 

второго периода, когда команда находилась 
в численном большинстве, шайбу забросил 
Эдгарс Цгоевс. Интересно, что в этом взятии 
ворот результативное очко за передачу зара-
ботал вратарь вентспилчан Аленс Бергманис. 

Комфортного результата 3:0 вентспилс-
ские хоккеисты достигли в начале послед-
него периода игры, когда на 46-й минуте 
Валерий Пушкарев отправил в ворота валми-
ерчан третью шайбу. «Сухими» свои ворота 

А. Бергманису оставить не удалось, так как 
на 51-й минуте его переиграл валмиерчанин 
Элвис Крузе. Но это был единственный раз за 
весь матч, когда капитулировал вратарь вент-
спилчан. Тем временем вентспилсские хокке-
исты еще дважды огорчили вратарей хозяев. 
Сначала на последней секунде 53-й минуты 
численное преимущество реализовал Ралфс 
Браслс, а за четыре минуты до окончания 
основного времени Пушкарев забросил свою 
вторую шайбу и установил окончательный 
результат игры – 5:1.

Э. Цгоевс набрал в этой игре три очка, 
так как своими результативными передача-
ми принял участие в двух взятиях ворот. Две 

точные передачи на счету Яниса Голубовича. 
Нужно отметить, что за четыре прошед-

шие игры Э. Цгоевс набрал 10 очков (4+6), 
благодаря чему занял второе место в списке 
самых результативных игроков. Лидирует с 
13-ю очками (1+12) даугавпилчанин Артурс 
Кузменковс. 

В общем зачете с девятью очками в 
четырех играх лидирует ХК «Вента–2002». 
Столько же очков, но на одну игру меньше 
у даугавпилсской «Динабург», которая побе-
дила в основное время во всех трех играх. 
Шесть очков в трех играх у Пардаугавы, с 
которой у вентспилчан ожидается следую-
щая игра. Она пройдет в воскресенье в Риге. 
У себя дома чемпионов Латвийской Первой 
лиги последних двух лет – вентспилчан вновь 
увидим только 14 октября, когда ХК «Вента–
2002» на своей площадке будет принимать 
«Zemgale Juniors». 

Закончились летние каникулы. Ученики вернулись за школьные парты и одновременно 
в киоски и к кассам супермаркетов, чтобы приобрести любимое лакомство – колу, чипсы, 
шоколадные батончики и т. д. Бросается в глаза, что   некоторых юных покупателей явный 
избыточный вес, не соответствующий тому, каким он должен быть их возрасте, если не 
сказать больше – что они очень толстые. Причина – нездоровое питание.  

Школьники и бургеры

Д ети во все времена были падки 
на лакомства – были ли это ябло-
ки в соседском саду, купленные 
в сельском магазинчике бомбон-
ки, позднее – шоколадные конфе-

ты или булочки. В наши дни выбор гораздо 
больше, кроме того, и в магазинах, и в кио-
сках сладости и другие лакомства размеще-
ны так, чтобы привлечь внимание любите-
лей сладостей (и солёностей).  Долю своей 
вины должны взять на себя и родители, кото-
рые, желая побаловать своё дитя, не отка-
зывают ему и покупают очередную пачку 
чипсов.   Однако следует помнить, что нез-
доровые продукты питания могут вызывать 
зависимость! Психотерапевты указывают на 
то, что ребёнок, который несколько раз испы-
тал наслаждение от нездоровой еды, захочет 
съесть такое кушанье ещё и ещё.  Ребёнок 
есть и тогда, когда уже больше не голо-
ден.  Результат – переедание, излишний вес 
и проблемы со здоровьем.  Не углубляясь 
в вопросы питания, дети не знают, что нез-
доровый цвет кожи, усталость или гиперак-
тивность возникают через продолжительное 
время поле употребления вредных продук-
тов.  Солёные продукты (чипсы, сосиски) или 
холодные напитки (кола) стимулируют аппе-
тит, и создаётся замкнутый круг. В свою оче-
редь сахар некоторые врачи приравнивают к 
наркотикам.  

Привычки питания, которые сформиро-
вались в детстве и подростковом возрасте, 
сохраняются и по достижении взрослого воз-
раста.  Регулярный завтрак, употребление 
фруктов и овощей улучшает здоровье, в то 
время как употребление сладостей и газиро-

ванных напитков связан с ожирением.  
Британские учёные в своё время провели 

исследование о том, как продукты питания 
влияют на поведение ребёнка. Одна группа 
участвующих в исследовании питалась здо-
ровыми продуктами – фруктами, овощами, 
постным мясом и рыбой, зерновыми, моло-
ком и творогом. Второй группе были предло-
жены чипсы, конфеты, насыщенные сахаром 
напитки и т.д. У детей второй группы случаи 
гиперактивного поведения, агрессии и прояв-
ления злости во много раз превышали число 
таких случаев у детей из первой группы.  
Кроме того, у детей второй группы в два раза 
снизилась способность концентрироваться, 
выполняя простые задания.  

Ситуация в Европе в целом неприятная. 
У более чем 20 миллионов детей ЕС – лиш-
ний вес.  Подростки в день съедают только 
30-50% от рекомендуемого объёма фруктов. 

Давно минули те времена, когда в школь-
ных столовых подавали пересоленые котле-
ты со склизкими макаронами и заставляли 
выпивать стакан тепловатого молока, которое 
покрывала противная пенка. Сейчас куша-
нья молодого поколения довольно прилич-
ные.  Другой вопрос – все ли ученики посеща-
ют школьную столовую? CК сожалению, нет. 
Исследования показывают, что часть школь-
ников вообще не ходят в столовую, предпочи-
тают кушать в буфете или сбегать в ближай-
ший магазин (которых вблизи образователь-
ных учреждений достаточно).  Это особен-
но относится к подросткам, которые получа-
ют карманные деньги.  Увеличивается число 
детей, которые неохотно завтракают, в обед 
питаются «быстрыми» продуктами и соот-

ветственно на ужин переедают, что является 
очень плохой привычкой.  

Научить детей культуре питания могут толь-
ко родители уже в раннем возрасте ребёнка. 
Питаться необходимо регулярно и в опреде-
ленное время. Заменять приём пищи лаком-
ствами недопустимо. Важно обеспечить воз-
можность есть не торопясь, с наслаждени-
ем, вместе с семьёй, меню должно быть раз-
нообразным ежедневно.  И особенно важно 
добиться, чтобы главным временем еды 
был завтрак! Конечно, необходимо предла-
гать достаточно фруктов, овощей и воды.   
Воду нельзя заменять подслащенными, с 
использованием красителей, газированными 
напитками.  

Следует сказать, что большую работу в 
этом смысле (особенно в последние годы) 
проводят школы. Учащимся рассказывают о 
значении питания, устраиваются конкурсы, 
опросы и проводятся викторины.  Правда, 
такие мероприятия могут не достичь цели, 
если у ребёнка уже с дошкольного возраста 
не воспитали правильных привычек питания.  

Данные статистики всё же показыва-
ют, что благодаря объединённым старани-
ям родителей и школы, в последние годы 
ситуация меняется к лучшему. Ученики всё 
больше осознают, что правильное питание 
способствует здоровью и успехам в учёбе. 
Возможно, когда-нибудь наступит день, когда 
группа учеников с чипсами или бутылками 
колы в руках возле киоска или у дверей мага-
зина станет редкостью. 

Научить детей культуре 
питания могут только 
родители уже в раннем 
возрасте ребёнка. Питаться 
необходимо регулярно и 
в определенное время. 
Заменять приём пищи 
лакомствами недопустимо.
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

«Это, наверное, будут первые выборы, когда я тщательно сле-
дил за предвыборными дебатами. И на телевидении, и, конечно, 
в интернете. И здесь у меня не только нет ответа «за кого голосо-
вать?», но и более того – чем больше слушаю, тем глубже в лес… 
Только вторую часть выражения «тем больше дров» нужно было 
бы перефразировать – «тем больше никуда не годных сгнивших 
пней».   

(из письма читательницы “Ventspilnieks.lv” Райты)
• • •

Магическое 6 октября из ранее упомянутого вообще нет. Или, выражаясь словами читатель-
ницы, в лесу дров больше не становится, а только никуда не годные 
сгнившие пни.  Никаких визий будущего или стратегий не предлага-
ется, но «аргументация» всех (и имеющихся партий правительства, и 
организации будущих реформаторов и спасателей государства) огра-
ничивается двумя основными позициями. Первая позиция (те, кто был 
у власти до сих пор или по меньшей мере был приближен к власти): 
мы те, кто делаем, кто очень много сделал бы, если бы остальные 
находящиеся у власти не тормозили бы наши хорошие инициативы, а 
оппозиционеры просто их не торпедировали, поэтому нам нужно дать 
возможность продолжить в том же духе.  Ну а если хотите знать, что и 
как именно мы будем делать, то это будет зависеть от обстоятельств. 
Вторая позиция (те, кто только рвётся к власти): всё, что было до сих 
пор, следует разрушить до основания, сам фундамент выкопать и 
начать всё сначала. И мы, конечно, это сделаем уже завтра к обеду. 
Пенсии будут как в Норвегии, шоссе – как в Германии, система образо-
вания – как в Финляндии, а здравоохранение – об этом вообще нечего 
говорить, потому что всё будет бесплатно, как по теории коммунизма.   

Конечно, «формат» дискуссий, в которых кандидаты соревнуются 
не в аргументах, а в лозунгах «сам дурак», никоим образом не даёт 
возможности рядовому избирателю определить, что же в действитель-
ности предлагает та или иная партия.  В свою очередь на конкретный 
вопрос «скажите, что вы будете делать, чтобы…?» самый важный ответ 
– «мы подумаем, как решить эту проблему…».  Между строк остаёт-
ся только громко несказанное: «позвольте нам в следующие четыре 
года обдумать эту проблему в свободные минуты». Своим голосом за 
партию или крестиком соответствующему кандидату в избирательном 
бюллетене. 

Конечно, конечно, всё не так плохо, не так страшен чёрт, как его 
малюют… И выбор, конечно, сделать можно и нужно. Как говорил 
выдающийся Шерлок Холмс (правда, и он является вымышленным 
героем и фантазийным образом): «Отбросьте всё невозможное, то, что 
останется, и будет ответом, каким бы невероятным он ни оказался». 
Поэтому читательнице Райте и всем остальным избирателям можем 
посоветовать: Не заблудитесь в лесу ничего не говорящих «аргумен-
тов» и обещаний, отделите зёрна от плевел.  

С надеждой на успешный исход выборов, 
искренне ваша – “Ventspilnieks.lv”

Приобретут мобильный экран 
Олимпийский центр хочет приобрести 
мобильный видеоэкран. Во время празд-
ников его сможет использовать и Центр 
культуры. 

Новый объект среды 
Предприятие “Bucher Municipal” в связи со 
100-летием Латвии хочет подарить городу 
объект среды в форме контура Латвии. Его 
установят на пляже. 

Цветами бросаться нельзя 
Один вентспилчанин осуждён на срок пре-
бывания в тюрьме в течение одного меся-
ца за то, что кинул в окно своей знакомой 
букет цветов. Ранее суд запретил ему при-
ближаться к упомянутой персоне.

Полиция выпалывает 
посевы конопли 
Государственная полиция выполола в 
саду исторических пряных растений замка 
Ливонского ордена коноплю. Она отправ-
лена на экспертизу, чтобы определить 
наличие наркотических веществ. 
 Ночной приют работает 
Возобновил работу ночной приют для 
взрослых. Люди без постоянных доходов 
могут пребывать в нём 90 календарных 
дней в течение года.  

Новое оборудование 
Северокурземская региональная больни-
ца приобрела новое современное обору-
дование гемодиализа, а также анализатор 
состава тела. 

Гостил писатель 
Отмечая издание своей книги на латыш-
ском языке, в Вентспилсской главной 
библиотеке гостил французский писатель 
Кристоф Оно-ди-Био. 

Молодёжь работает 
Молодёжный совет собрался на своё пер-
вое в этом сезоне собрание. Был состав-
лен план мероприятий и занятий. 

Семинар «Lūst vai plīst»
Завершая приём новых предприятий, 
Бизнес-инкубатор провёл семинар “Lūst vai 
plīst”. Молодые предприниматели подели-
лись своим бизнес-опытом.    

Встреча с поэтессой 
Писательница и поэтесса Лелде Стумбре 
в Музее Герберта Дорбе встретилась с 
юными читателями Вентспилсской цен-
тральной начальной школы и основной 
школы № 1.

Бензина перевалят больше 
Предприятие “Ventspils nafta” termināls” 
запланировало увеличить объём перевал-
ки продуктов бензиновой группы. Будет 
перевален также бензол. 

Ударил жену ножом 
В одной из квартир дома на улице 
Целтниеку муж во время конфликта с 
женой нанёс ей удар ножом в ногу. 
 Будет Ночь учёных 
Ежегодная Ночь учёных Европы в этом году 
пройдёт в Вентспилсской высшей школе 28 
сентября. Интересующиеся смогут осмо-
треть исследовательский центр видеотех-
нологий высшей школы.   

Новый дом 
Вместо недавно снесённого дома на улице 
Пилс, 23 планируют построить новый 
жилой дом. 

Вручены чернильницы 
В замке Ливонского ордена вручены 
награды за вклад в области словесности 
«Серебряная чернильница». Церемония 
прошла в шестой раз. 

Языковые курсы 
В центре непрерывного образования выс-
шей школы начались курсы, английского, 
испанского и норвежского языков.

В этом году масс-медиа, право, позаботились о том, чтобы 
у политиков разных калибров, кандидатов в депутаты, у 
мэров крупных и малых городов и краёв, а также у само-
заявленных экспертов были бы все возможности публично 
высказаться. Так сказать, ни дня без какой-либо дискуссии, 

ни минуты без какого-нибудь кандидата.  В рекламных паузах телеви-
зионных программ нас больше не смущают наговорённые трагически-
ми голосами «ролики» политической рекламы (в конце концов – ведь 
сам Сейм запретил демонстрацию политической рекламы на телеви-
дении), в которых с наших “голубых экранов» смотрит очередной обе-
щатель.  Зато сейчас за различных телевизионных каналов и порталов 
интернета для продолжительных бесед как куры на насесте восседают 
кандидаты всех 16 поданных списков. Несомненно, этот факт сам по 
себе можно было только приветствовать, так как нам же дана возмож-
ность «объективно» оценить, что и как нам предлагают люди, которым 
совсем скоро – после магического 6 октября – будет доверено реше-
ние наших судеб.  Или, выражаясь более приземленно, упомянутые 
люди будут принимать решения, по которым нам придётся жить.  Всё 
бы хорошо и могло бы даже приветствоваться. Если бы… Если мы не 
углубимся в содержание широких публичных дискуссий.  

И здесь приходится согласиться с точкой зрения нашей читатель-
ницы Райты. Ответить на вопрос «за кого голосовать?» стало гораздо 
сложнее. Не потому, что выбор такой широкий, что аргументы канди-
датов такие сильные, что нельзя выбрать лучших из лучших.  И даже 
не потому, что программы партий предлагают нам взвешенные стра-
тегии развития и визии блестящего будущего для зажиточной Латвии. 
Нет, нет, сложности выбора становятся большими потому, что ничего 

В латвийских портах за восемь месяцев этого года всего перевалено 43,468 млн тонн грузов, что на 0,9% больше, чем за подоб-
ный период прошлого года. По данным Министерства сообщения, негативный баланс грузооборота продолжает уменьшаться в 
Вентспилсском порту, где за указанный период перевалено 13,274 млн тонн. По сравнению с 2017 годом баланс все еще негатив-
ный (-11,9%), однако все еще наблюдается тенденция к его постепенному уменьшению. В масштабе балтийских портов ситуация для 
Латвии безрадостная, так как все более увеличивается грузооборот в крупнейшем литовском порту – Клайпеде, стараниями которого 
соседи все активнее сокращают разницу в обороте с Латвией, которая пока занимает лидирующие позиции. 

Негативный баланс продолжает 
понемногу уменьшаться

П равда, Вентспилс и Латвия в 
целом должны радоваться хотя 
бы незначительному росту грузо-
оборота, несмотря на то, что это 
слабое утешение в тяжелой ситу-

ации в отрасли, которая сложилась из-за гео-
политических и внешних факторов, а также по 
причине того, что сами вырыли себе яму – пра-
вительство под руководством «зеленых кре-
стьян» и ответственные за отрасль министер-
ства приняли близорукие решения, которые не 
стимулируют и без того уязвимую отрасль, а 
делают ее еще более хрупкой. Еще в первом 
полугодии этого года в латвийских портах всего 
было перевалено 32,441 млн тонн грузов, что 
на 4,6% меньше, чем за соответствующий 
период прошлого года. Сейчас удалось общий 
показатель довести до знака «плюс». 

У Вентспилсского порта все еще самые низ-
кие индивидуальные показатели не только в 
Латвии, но и во всем Балтийском регионе в 
целом. По сравнению с первым полугодием 
минувшего года, за первые шесть месяцев этого 
года удалось перева-
лить 9,999 млн тонн 
(-19,2%). Правда, и в 
Вентспилсском порту 
разница по отношению 
к шести месяцам про-
шлого года продолжа-
ет сокращаться. Еще 
в завершение первого 
квартала оборот состав-
лял 4,913 млн тонн – сни-
жение на 30,8%. К сен-
тябрю разница сократи-
лась до -11,9%. Всего 
перевалено 13,274 млн 
тонн. Правда, в начале 
прошлого года именно 
в Вентспилсском порту 
произошел мощный ска-
чок оборота, особен-
но высоких показате-
лей достигнув в янва-
ре, марте и апреле, за 
чем последовало рез-
кое падение. Уже в тече-
ние трех месяцев пока-
затели грузооборота в 
Вентспилсе лучше, чем 

в мае, июне и июле прошлого года, такая тенден-
ция сохраняется и в августе. 

Среди латвийских крупных портов по-прежне-
му лидирует Рижский – 23,591 млн тонн – рост 
на 5,4%. В Лиепайском порту также наблюдает-
ся стремительный рост грузооборота: за восемь 
месяцев текущего года перевалено 4,976 млн 
тонн, что на 19,3% больше, чем в прошлом году. 

Самый большой оборот традиционно в сег-
менте насыпных грузов – 23,894 млн тонн – 
рост на 3,6%, тогда как два месяца назад был 
еще негативный баланс. Объем угля вырос на 
1,6% (в первом полугодии было -9,1%) и достиг 
13,182 млн тонн, химических насыпных грузов 
– на 3,7% меньше, 1,846 млн тонн. Все еще 
сохраняется тенденция к росту объема щепы – 
997,9 тыс. тонн (+2,5%). 

Самое большое падение объемов все еще 
в сегменте наливных грузов – 10,457 млн тонн, 
сокращение на 15,6%. Правда, разница и в 
этом сегменте сокращается, так как в заверше-
ние первого полугодия произошло падение на 
20,4%. Оборот нефтепродуктов к концу августа 
составил 9,858 млн тонн – падение на 16,8% (в 
первом полугодии было -21,6%).

Tем временем заметное увеличение оборо-
та наблюдается в сегменте генеральных грузов. 
Всего за восемь месяцев перевалено 9,117 млн 
тонн, что на 19,7% больше (в первом полугодии 
было +20%). В том числе, в грузовых контейне-
рах перевалено 3,241 млн тонн (+9%), древес-
ных материалов – 3,185 млн тонн (+41,7%), а 
грузов «roll on/roll off» – 2,343 млн тонн (+13,5%). 
Темпы роста грузооборота древесных материа-
лов и ro-ro несколько замедлились. 

В масштабе Балтии по прошествии семи 
месяцев (сейчас еще недоступны данные за 
восемь месяцев) по общему грузообороту лиде-
ром остается Рига, однако Литва, главным обра-
зом в результате амбициозных целей и рабо-
ты Клайпедского порта, уже наступает на пятки. 
Процентное соотношение пока еще в пользу 
Латвии – 42% к 34,7%. К августу грузооборот 
сократился только в латвийских портах, тогда 
как в Литве и Эстонии наблюдался рост (соот-
ветственно +6,7% и +2,7%, достигнув 31,409 млн 
тонн и 21,058 млн тонн). Еще год назад соотно-
шение грузооборота в Латвии и Литве было на 
8,78 млн тонн больше в нашей стране, а сегодня 
этот перевес составляет лишь 6,5 млн тонн. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem naftas  
produktu pārkraušanas termināļiem gaišo un tumšo  

naftas produktu pārkraušanai Ventspils brīvostā!
Dzintaru iela 92,

Ventspils, 
LV-3602, Latvija

Tālrunis: 
+371 636 02501

Fakss: 
+371 636 02504

e-pasts: 
ventbunkers@ventbunkers.lv
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«Latvijai un Ventspilij» и ее представите-
ля – министра финансов Даны Резниеце–
Озолы является детско-юношеский хоккей в 
Вентспилсе, которому к столетию Латвии пра-
вящие подготовили особенно циничный пода-
рок – дефицит в бюджете почти в сто тысяч 
евро. ХK «Вента–2002» потребовались долгие 
годы, чтобы убедить благотворителей и рекла-
модателей поддержать именно вентспилсский 
детско-юношеский хоккей. Айвару Лембергсу, 
чтобы уничтожить поддержку, потребовалось 
всего несколько решений – реализуемая им и 
его коллегами подрывающая спорт налоговая 
политика и кампания по преследованию тран-
зитных предприятий сделали свое дело. 

В кулуарах говорят, что безответствен-
ная налоговая политика получила поддерж-
ку, чтобы приближенные (правящая коали-
ция во главе с СЗК) могли реализовать свои 
проекты. Для того чтобы соответствующим 
образом «упаковать» госбюджет, была необ-
ходима коррекция доходной части бюджета, 
что реализовала Дана Резниеце-Озола. И в 
рамках коалиции высказывались опасения 
о предполагаемых печальных последствиях 
для спортивной отрасли, которые для при-
ближенных развеивались обещаниями, что 
своим эти последствия будут компенсиро-
ваны. Обратите внимание: СВОИМ! Именно 
такую политику реализует Айварс Лембергс, 
для которого во имя собственных интересов 
угроза для какого-то детско-юношеского хок-
кея и одной отрасли – совершенный пустяк. 
Лембергс твердит, что он единственный возра-
жал против изменения налоговой системы, но, 
согласитесь, без ведома Лембергса член его 
партии Дана Резниеце-Озола не осмелилась 
бы направить на утверждение некачествен-
но подготовленную налоговую политику, так 
как возражения Лембергсу означают потерю 
влиятельной должности для нее и, возможно, 
для ее мужа. 

«УМУ НЕПОСТИЖИМАЯ» ПОДДЕРЖКА 
ВЕНТСПИЛССКОМУ ДЕТСКО-
ЮНОШЕСКОМУ ХОККЕЮ 

Вентспилчане привыкли к безвкусно-
му хвастовству руководства самоуправле-
ния. Приходилось видеть, как даже во время 
памятных мероприятий нам рассказывали о 
«выдающемся» хозяйствовании, очередном 
сданном в эксплуатацию объекте. За этим 
представлением скрываются особенно цинич-
ные цели, сделать из мухи слона, или при-
своенные гроши представить как огромную 
поддержку, вводя в заблуждение обществен-
ность. Так и произошло с вентспилсским дет-
ско-юношеским хоккеем, которому, по мнению 
правящих, оказана  «уму непостижимая» под-
держка, а именно, 31 августа на заседании 
Вентспилсской городской думы принималось 
решение об «увеличении» поддержки дея-
тельности ХK «Вента–2002». Эта «почетная 
демонстрация», рассмотрение такого «незна-
чительного» вопроса на заседании думы – 
явление редкое, поскольку обычно все проис-
ходит тихо и втайне.  

На сей раз было иначе – правящие года-
ми измеряли, исследовали и «с глубоким 
сожалением» пришли к выводу, что ХK 
«Вента–2002» прав – поддержка со стороны 
Вентспилсского самоуправления была слиш-
ком мала. В Елгаве, Лиепае, Риге подобным 

Не будем городом неиспользованных возможностей
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структурам оказывается поддержка, которая 
в несколько раз больше той, которую получа-
ют юные хоккеисты в Вентспилсе. Печально, 
но, чтобы прийти к такому заключению, правя-
щим потребовалось восемнадцать лет, беско-
нечные расчеты и собрания псевдоэкспертов, 
которые стоили налогоплательщикам несколь-
ких десятков тысяч. Они хорошо знают, что в 
последнее время они создали серьезные про-
блемы в привлечении финансирования для 
детско-ношеского хоккея в Вентспилсе. Они 
осознавали, что выделяемая сумма – ничтож-
ная компенсация последствий их решений, и 
было принято решение рассматривать этот 
вопрос на заседании думы, представив его как 
существенное увеличение финансирования, 
таким образом, цинично манипулируя обще-
ственным мнением. 

УТРАЧЕННЫЕ ВОЗМОЖНОСТИ
В результате некомпетентности, бесконеч-

ных бюрократии, манипуляций и одурачивания 
Вентспилс утратил множество возможностей: 

• быть первыми, создав востребован-
ную систему детско-юношеского хоккея, кото-
рая интегрирована в общеобразовательную 
систему (средняя школа, техникум, ВУЗ);

• быть первыми, создав команду высшей 
лиги ВУЗа, таким образом обеспечив ВУЗ сту-
дентами, которые хотят учиться и заниматься 
спортом;

• быть первыми, осмысленно упорядочив 
необходимую для этого вида спорта инфра-
структуру, чтобы ее можно было, в том числе, 
продать (сдать в аренду) дорогим летним 
лагерям, эффективным и востребованным 
состязаниям – коммерческим турнирам; 

• быть первыми, создав осмысленную 
детскую профилактически-физиотерапевтиче-
скую систему; 

• удержать тренера хоккейной сборной 
Латвии U-18 Олега Сорокина и создать в 
Вентспилсе одну из базовых команд моло-
дежных сборных, которая могла бы играть в 
лиге OPTIBET. Такая возможность – сравни-
тельно дешево получить в Вентспилсе моло-
дежную команду высшей лиги – вполне могла 
быть реализована, если бы руководство горо-
да откликнулось на предложение и начало 
переговоры; 

• стать местом тренировок, проверочных 
игр и турниров для команд U-18 и U-20 сбор-
ной Латвии. 

К сожалению, из-за злого умысла вент-
спилсских ответственных должностных лиц 
упомянутые возможности не реализуются, 

таким образом, и городская экономика лиша-
ется существенной прибыли. Все, чего уда-
лось достичь до сих пор, основано на вере в 
свои цели со стороны хоккеистов и их родите-
лей, фанатичной работе энтузиастов и под-
держке вентспилсских коммерческих пред-
приятий – что самоуправление по-настоя-
щему так и не оценило. Возможно, причи-
ной таких действий является осознание со 
стороны городских властей, что их умение 
управлять спортивными организациями суще-
ственно менее эффективно. Мне было пред-
ложено обращаться к министру образования 
и науки, при этом правящие осознавали, что 
развивать именно детский и юношеский хок-
кей – их первая обязанность. Мы – правле-
ние ХK «Вента–2002» развиваем этот вид 
спорта на общественных началах, фактиче-
ски выполняя обязанности самоуправления, 
Олимпийского центра «Вентспилс» (ОЦ) и 
Латвийского Олимпийского комитета. 

KАК НАПОЛНИТЬ ЗДАНИЕ ОЦ 
ПОЛНОЦЕННЫМ СОДЕРЖАНИЕМ? 

Ледовый холл ОЦ, который принадле-
жит самоуправлению и ЛОК, в эксплуата-
цию в Вентспилсе сдали в 2000 году. В этом 
году, когда мы празднуем совершеннолетие 
Ледового холла, к сожалению, приходится 
сделать вывод, что дорогой в плане строи-
тельства и содержания холл его владельцы 
использовали совершенно неэффективно и 
поверхностно.  

С одной стороны, мы должны были бы 
радоваться, что в Вентспилсе имеется доста-
точно современный Ледовый холл (если 
не считать сервисные помещения, которые 
морально и физически устарели), с другой 
стороны, ведение хозяйственной деятельно-
сти до сих пор можно оценить как плачев-
ное. В Ледовом холле развиваются четыре 
вида спорта: наиболее широко представлен 
детско-юношеский хоккей, по которому про-
водится множество соревнований; имеется 
также фигурное катание, шорт-трек и керлинг. 
Нужно отметить, что из всех видов спорта на 
льду только шорт-трек включен в программу 
спортшколы «SPARS». Остальные – детско-ю-
ношеский хоккей, фигурное катание находят-
ся в клубной системе и развиваются в рамках 
частного партнерства. 

Tак можно намного более успешно раз-
вивать вид спорта и наполнить здание ОЦ 
полноценным содержанием, если бы только 
самоуправление выполняло свои обязатель-
ства. Вентспилсская городская дума, ЛОК и 

ОЦ вот уже восемнадцать лет противятся 
тому, чтобы обеспечить полноценное содер-
жание в ими самими построенном холле. В 
Лиепае, Елгаве и Риге самоуправления дет-
ско-юношескому хоккею ежегодно выделяют 
соответственно от 300 000 до 700 000 евро 
каждое. Расчеты Вентспилсского управления 
по делам спорта и спортивной школы пока-
зывают, что спортшколе «SPARS» структура 
детско-юношеского хоккея, не считая коман-
ды Лиги развития юниоров, обошлась бы  в 
375 000 евро в год. К сожалению, то, что 
суммарно смогло в этом году Вентспилсское 
самоуправление, составляет: 79 859 евро 
(143 346 евро – поддержка, выделенная изна-
чально в 2018 году, плюс недавно выделен-
ные 36 513 евро и  – 100 000 евро (потери, 
которые возникли у соответствующего вида 
спорта из-за решений, которые приняты пра-
вящими). Конечно, о фактической ситуации, 
голосовании в Вентспилсской городской думе, 
когда правящие воздержались от выделения 
вентспилсскому детско-юношескому хоккею 
компромиссной адекватной суммы, пропаган-
дистские медиа Лембергса не рассказыва-
ют. Эти медиа не упоминают того факта, что 
единственным, кто принял соотвествующее 
решение, был не кто иной, как ограниченный 
в правах шеф (так Лембергса называют его 
подчиненные). 

Помимо неспособности обеспечить полно-
ценное содержание, следует говорить и о 
национальных особенностях управления этим 
зданием: 

• абсолютная незаинтересованность в 
развитии своих клиентов (видов спорта); 

• техника, доведенная до ручки, по причи-
не чего пришлось даже отменить спортивные 
меропрития; 

• раздевалки спортсменов, в которых пах-
нет туалетом; 

• не соответствующие современным тре-
бованиям сервисные помещения, освещение, 
раздевалки спортсменов; 

• несоответствующее использование 
инвентаря – годами не строится склад, в кото-
ром должны были бы находиться матрацы 
для шорт-трека, по причине неправильно-
го хранения которых в середине 2000 года в 
холле произошел пожар. Кто будет отвечать, 
если кто-нибудь из маленьких шорт-трекистов, 
неся тяжелый инвентарь, получит травму? 

• ремонты, расходы на которые превы-
шают разумные цифры – ремонт сервисных 
помещений – более 1000 евро/м2;

• возможное присвоение денег, когда от 
гостевых клиентов принимаются наличные 
за услуги, которые не всегда указываются в 
планах загрузки инфраструктуры и иногда 
не соответствуют фактическим получателям 
услуг и т. д. 

Любой рачительный хозяин, когда стро-
ит здание, четко осознает: серьезная работа 
предстоит, чтобы наполнить его ссодержа-
нием, – поэтому, прежде чем принять реше-
ние, он выясняет стоимость содержательного 
наполнения объекта и возможность покрыть 
ее. 

Почему эту истину не учитывает 
Вентспилсская городская дума, возможно, мы 
услышим, ознакомившись с записью засе-
дания Вентспилсской городской думы от 31 
августа, в которой во всей красе проявляется 
сущность правящих и то, как они понимают 
происходящее. 

Обратите внимание на фрагмент, начиная 
с 06:56 мин.

https://www.ventspils.lv//files/audio/domessed
es/2018/31082018/180831_001.WAV

P.S. Аргумент Лембергса, чтобы не выде-
лять достаточную поддержку: Рига, Лиепая, 
Елгава – более крупные города. Учитывается 
ли то, насколько большой город, когда празд-
нуются праздники, строятся концертные залы, 
приобретаются самые большие в мире фор-
тепиано? Было бы очень печально, если бы 
новую музыкальную школу и ее клиентов 
ожидала такая же участь, с которой вот уже 
восемнадцать лет сталкивается Ледовый холл 
и его маленькие клиенты. 

Мы, вентспилчане, имеем право получать 
доступные всем качественные услуги, каче-
ство которых не должно быть ниже, чем каче-
ство созданной инфраструктуры. Дума обяза-
на это обеспечить.  

1. Поддержка хоккейной школе «Рига», выделяемая Рижским самоуправлением.
2. Расчет затрат на структуру 
детско-юношеского хоккея в рамках «SPARS», сделанный 
Управлением по делам спорта и «SPARS».
3. Поддержка детско-юношескому хоккею, выделенная Лиепаей.
4. Поддержка детско-юношескому хоккею, выделенная Елгавой.
5. Доходы Лембергса в 2017 году от незаконно выполнявшихся должностных 
обязанностей в самоуправлении и Свободном порте; зарплата получалась 
также в ассоциациях, связанных с самоуправлением.
6.Поддержка детско-юношескому хоккею, выделенная Вентспилсским 
самоуправлением в 2018 году, не считая убытков, причиненных действиями 
должностных лиц – представителей правящей партии.
7.Реальная поддержка детско-юношескому хоккею со стороны Вентспилсской думы 
в 2018 году (выделенные деньги – последствия решений политиков).
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Сил и ума хватает, 
чтобы жить честно
На встречу в Старом 
городе Вентспил-
са Айварс Дундурс 
пришёл, держа в 
руках пока ещё самый 
ценный трофей этой 
осени – снятый в 
лесах Зуру миниа-
тюрной видеокаме-
рой видеосюжет с 
благородным оленем, 
который, продолжая 
реветь, потряхивал 
рогами и не заметил 
фотоохотника. 

В ИНТЕРЕСАХ «ЛДЗ» УНИЧТОЖАЕТСЯ 
ВЕНТСПИЛССКОЕ НАПРАВЛЕНИЕ 

Уже сейчас из-за созданной государством транзитной 
политики более выгодные условия на перевозку грузов – в 
направлении Рижского порта. Решение государства реализо-
вать проект электрификации только в рижском направлении 

Игнорируя возражения экспертов и предприятий, деятельность которых связана с транзитом и пере-
возками, правительство под руководством Мариса Кучинскиса (СЗК) и ответственное за отрасль 
Министерство сообщения с благословения Улдиса Аугулиса (СЗК) продолжает настаивать на необхо-
димости реализации объемного проекта электрификации железной дороги. К сожалению, при продви-
жении проекта замалчивается, что он может обойтись во много раз дороже, чем говорилось ранее. По 
заверению общества «Балтийская ассоциация – транспорт и логистика» (БАТЛ), от общественности 
скрывается истинная стоимость электрификации железной дороги – общие затраты на первую очередь 
проекта будут по меньшей мере на 230 млн евро больше и превысят 670 млн евро. Кроме того, после 
реализации проекта электрификации в направлении Риги произойдет стремительное перераспределе-
ние грузов из Вентспилса и Лиепаи в направлении Риги. 

У р о д и в ш е г о -
ся в Карсаве 
рижанина в 
Вентспилсском 
крае есть соб-

ственность, и здешние 
леса он хорошо знает и 
посещает их уже несколь-
ко десятков лет, так как в 
своё время за ситуацией 
в них следил как работник 
Государственного охотни-
чьего хозяйства. Вместе с 
коллегами он обошёл их и 
будучи активным и успеш-
ным охотником, он также 
один из тех, кто имеет навы-
ки подвывания.   Однако 
в последнее время вместо 
того, чтобы стоять в заго-
не или ожидать, всё чаще 
предпочитает съёмку лес-
ных зверей и необычных 
видов природы на фотоап-
парат или видеокамеру. 

КРЁСТНЫЙ ОТЕЦ 
СТАЛЬНЫХ ПУЛЬ 

«Я уже давно не хожу в 
лес только «за мясом». К 
сожалению, наслаждаться 
красотами и жизнью при-
роды могу довольно редко.  
Чтобы лучше познакомить-

ся с пышностью и красо-
той Курземе, богатством 
её лесов у меня катастро-
фически не хватает време-
ни, так как я предпринима-
тель», Айварс поясняет, что 
ему в жизни всё же повезло, 
бизнес – это не только его 
заработок, но одновремен-
но и почти как хобби, к тому 
же бесконечно увлекатель-
ное и связанное с охотой.

Созданное Айваром сем-
надцать лет назад пред-
приятие ООО “D Dupleks” – 
одно из редких в мире, кото-
рое производит стальные 
пули инновативного образ-
ца с пластмассовым поддо-
ном для гладкоствольных 
охотничьих ружей, что под-
тверждают пять патентов на 
боеприпасы гладкостволь-
ного оружия.  Они подходят 
не только для охотников, но 
и для армейских структур и  
структур внутренних дел,  

будет означать утрату конкурентоспособности Лиепайским 
и Вентспилсским портами. Учитывая, что многие предприя-
тия, работающие в этих портах, являются одними из самых 
крупных налогоплательщиков и работодателей в Курземском 
регионе, экономические и соци-
альные последствия могут 

До выборов в 13-й Сейм осталось всего пару недель, 
а отдельные политические партии, у которых особенно 
широкий состав и, что очень важно, широкое представи-
тельство в самоуправлениях, без устали «сжигают» финан-
совые средства. Согласно данным, обобщенным Бюро 
по предотвращению и борьбе с коррупцией (БПБК) за три 
недели до парламентских выборов, две политические 
силы тратят на агитацию с особенным размахом. Несложно 
догадаться, о каких партиях идет речь. Конечно, это те, 
кто называет себя «социал-демократами», «зелеными» и 
«хозяевами на своей земле» – партия «Согласие» и Союз 
зеленых и крестьян (СЗК). Поэтому не приходится удив-
ляться, где эти политические силы взяли такие огромные 
суммы, чтобы так тратиться на агитацию: «попал в паз» 
– финансовая дань в партийную кассу становится будто 
естественной пошлиной. Обязательное мероприятие как 
политический оброк. 

Время платить политический 
оброк, или Как отцы 
Вентспилса сыплют тысячи  
в кошелек СЗК

О с о б е н н о 
о т л и ч и л и с ь 
« С о г л а с и е » 
и СЗК – окле-
ены большие 

рекламные тумбы, фотогра-
фии лиц политиков наклее-
ны на задних стеклах авто-
бусов в различных городах. 
Большие плакаты красуют-
ся на огромных стендах на 
обочинах шоссе и на краю 
полей. Такие способы боль-
ше используют «зеленые 
крестьяне», представите-
ли «Согласия» предпочита-
ют проверенные ценности. И 
вроде бы ничего особенно-
го, но, когда люди, особенно 
преклонного возраста, видят 
суммы, которыми разбрасы-
ваются политики, чтобы ока-
заться у «кормушки», волосы 
на голове шевелятся. За три 
недели до выборов в Сейм на 
предвыборную агитацию пар-
тии уже потратили 1,638 млн 
евро! Более того, из 16 поли-
тических сил, которые стар-
туют на парламентских выбо-
рах, именно «Согласие» и 
СЗК вместе спустили 868 тыс. 
евро, или немногим более 
половины от общих затрат… 

Демонстрация мускулов и 
предвыборная горячка наби-
рают обороты, так как нена-
много отстают и две другие 
политические силы – партия 
«Развитию/За!» и «Новое 
Единство», траты кото-
рых более скромные, одна-
ко также немалые – соответ-
ственно 250,8 тыс. и 216,5 
тыс. евро. Национальное 
объединение «Всё для 
Латвии!» – «Отечеству и сво-
боде»/ДННЛ задекларирова-
ло 79 тыс. евро, «KPV LV» – 
69,1 тыс. евро.  

Согласно данным БПБК, во 
время официального пери-
ода предвыборной агитации 
в основном реклама разме-
щается в доступной среде, 
социальных сетях, на радио 
и в прессе. По сравнению 
с предыдущими выборами 
минимальной агитация была 
на телевидении, так как уже 
с 6 сентября вступил в силу 
запрет на размещение мате-
риалов предвыборной агита-
ции на телевидении. 

Период предвыборной аги-
тации длится до 6 октября. 

Слишком дорогой проект электрификации железной дороги  
грозит уничтожением вентспилсского и лиепайского направлений
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Айварс Дундурс пред-
ставляет «D Dupleks» 
на выставке охотничье-
го оружия и боеприпа-
сов мирового уровня в 
Лас-Вегасе, в США.

Е сть такая посло-
вица: бери ношу 
по себе, чтоб 
не падать при 
ходьбе. 

На мой взгляд, она пре-
красно характеризует совре-
менный Вентспилс, руково-
дители которого научились 
открывать новые возмож-
ности (строить инфраструк-
туру), будучи абсолютно 
бестолковыми или умыш-
ленно не предпринимая 
необходимых шагов, когда 
нужно обеспечить соответ-
ствующее использование 
построенного.  

У нас здания, оборудова-
ние, праздники должны быть 
самыми лучшими, самыми 
яркими, на это не жалеют 
денег самоуправления, госу-
дарства и фондов ЕС. 

Противоположное про-
исходит, когда нужно поза-
ботиться об обеспечении 
нужд людей. Достойные 
зарплаты, условия труда 
и качественное наполне-
ние построенных зданий – 
для городского руководства 
сущие пустяки.  

Вентспилсское началь-
ство ведет себя как изба-
лованный ребенок, кото-
рый капризничает и, полу-
чив дорогую игрушку, забы-
вает о ней, добиваясь 
новой. Понятно, что она 
точно не будет содержать-
ся и использоваться соот-
ветствующим образом, так 
как ресурс потребуется для 
реализации очередной при-
хоти. Лозунг Вентспилса: 
«Вентспилс – город с 

Не будем городом 
неиспользованных 
возможностей
Статья-ответ на некомпетентность и действия вентспилс-
ских должностных лиц, вводящие общественность в 
заблуждение. 

завтрашним днем» – точно 
характеризует такой способ 
хозяйствования, при кото-
ром достатка в день сегод-
няшний вентспилчане не 
увидят. Придется ждать оче-
редного «завтра» и наблю-
дать, как некоторые исклю-
чения, как слоны в посудной 
лавке, наслаждаются сегод-
ня. Например, ограничен-
ный в правах руководитель 
самоуправления, которому 
каждый год структуры само-
управления обеспечивают 
доход в сотни тысяч и услуги 
класса «люкс». В сословие 
«слонов» попали и замести-
тели руководителя самоу-
правления, исполнительный 
директор и редкие предста-
вители народа (работники) 
– «маленькие старосты» в 
учреждениях самоуправле-
ния и обществах капитала.  

НЕСУРАЗНОГО 
ХОЗЯЙСТВОВАНИЯ 
МАЛО, ЗАЧАСТУЮ У 
ПРАВЯЩИХ ВОЗНИКАЕТ 
НЕОБХОДИМОСТЬ ЧТО-
НИБУДЬ УНИЧТОЖИТЬ   

Недавно Латвию вско-
лыхнула новость о послед-
ствиях для спортивной 
отрасли налоговой полити-
ки, которую продвигал СЗК. 
Спортсмены начали акцию 
«Я поддерживаю спорт» и 
обратились к премьер-мини-
стру с просьбой компенси-
ровать существенный вред, 
нанесенный отрасли.  

Одной из жертв руководи-
мой А. Лембергсом партии  


